
عضو شورای اسلامی شهرقم بر لزوم واگذاری 25 درصد اراضی تجاری پردیسان 
به شهرداری که مورد تعهد وزارت راه و شهرسازی بوده تاکید کرد. حسن طلایی 
ظهر دیروز در حاشیه بازدید از منطقه هشت در گفت وگو با خبرنگاران، با اشاره به 
بازدید از پروژه های منطقه هشت اظهار کرد: با توجه به اینکه اداره مطلوب شهرها و 
کنترل و پیشرفت پروژه های عمرانی نیازمند اعتبارات است و تمام عوارض و بهای 
خدمات پرداختی از سوی مردم برای اجرای پروژه ها استفاده می شود. وی با تاکید 
بر نگاه ویژه شورای اسلامی شهر به تقویت امکانات و بهبود شرایط پردیسان گفت: 

یک عضو شورای اسلامی شهرقم  تاکید کرد

لزوم واگذاری 25 درصد اراضی تجاری پردیسان به شهرداری
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روزنامه

 مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم گفت: از ابتدای آبان 
ماه برق حدود 2۰ درصد از مشترکان قمی که کم مصرف هستند در 
قالب طرح »برق امید«، رایگان  می شود. مهدی آهنین پنجه   افزود: 
گاز دی اکسید  انتشار  از  این طرح جلوگیری  اجرای  اصلی  هدف 
کربن، عرضه برق بیشتر در بخش های صنعت و تولید، کاهش ۱۰ 
درصدی مصرف برق بخش خانگی و توسعه صادرات برشمرد. وی 
اضافه کرد: قدردانی از مشارکت مردم در مصرف بهینه برق و حمایت 

از مشترکان خانگی کم مصرف از دیگر اهداف طرح می باشد و البته

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم گفت: گاهی برخی 
از تصممیات خارج از اختیار مسئولان در سطح استان است، در 
سطح کلان پیگیر مشکلات هستیم و با تمام توان مایحتاج مردم 
را تأمین می کنیم. مهرداد غضنفری اظهار داشت: اخلال در بازار 
تولید و توزیع و تأمین مایحتاج مردم قابل اغماض و چشم پوشی 
نیست، اما نگاه حمایتی خود را در ساماندهی وضعیت بازار فعلی 
داریم، قطعاً در این راه مشکلات فنی و اجرایی وجود دارد و ما بر 

تصمیمات منطقی و در نظر گرفتن همه شرایط تأکید داریم. 

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم:

برق ۲۰ درصد از مشترکین قمی 
رایگان می شود

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم:

با تمام توان مایحتاج مردم را تأمین 
می کنیم
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در راستای حفظ سلامت جامعه درشرایط کرونایی صورت گرفت ؛

لغو مراسم استقبال نمادین از ورود 
حضرت معصومه)س( به قم

 تولیت آستان مقدس حضرت معصومه )س( در پیامی آورده است: توصیه می شود 
امسال در راستای حفظ سلامت جامعه مراسم نمادین استقبال از حضرت معصومه 
برگزار نشود و همه افراد با بیان فضائل آن حضرت در جمع های خانوادگی و شبکه های 

مجازی این روز را گرامی دارند.
در پیام آیت الله سید محمد سعیدی آمده است: شهر قم مکانی مقدس است و 

مکانتش را مدیون مفاخریست که در آن سکونت داشته و یا آرمیده اند.
پیام ادامه یافته است: به یقین می توان گفت نقطه عطف تاریخ چند هزار ساله 
این سرزمین روز ورود پر خیر و برکت بانوی کرامت و حضور ۱۷ روزه ی ایشان در این 

شهرمقدس بوده که این مکان را تا ابد بیت النور نمود.
پیام می افزاید: آن روز که مردم قم با کمال معرفت به استقبال از آن وجود نورانی 
شتافتند و این شهر، یکپارچه سلام بر آن دختر پاک و مکرم پیامبر اسلام گردید بی 
شک این استقبال پر شور و این معرفت ستودنی تا ابد مهم ترین نماد هویت اجتماعی 
این مردم همیشه ولایتمدار تلقی می گردد که ان شاءالله زمینه سازان ظهور هستند و 

در روایات عدیده از ایشان به نیکی یاد شده است.
پیام حاکی است: در اقدامی ارزشمند سالروز ورود حضرت فاطمه معصومه به قم 
به عنوان روز قم شناخته شده است تا این هویت ارزشمند در گذر زمان مغفول واقع 
نشود و این افتخار بزرگ در یادها کم رنگ نگردد به لطف خداوند متعال نیز سال ها 
است که مردم خوش ذوق و قریحه شهر قم در این روز به صورت خود جوش مراسم 
استقبال نمادین از حضرت فاطمه معصومه را برگزار می کنند که در این فرصت از 
تمام کسانی که برای برگزاری هرچه پر شورتر این مراسم تلاش می کردند صمیمانه 
قدردانی می کنیم.در خاتمه پیام تصریح شده است: این روزها تمام کشور در تلاش 
است تا با رعایت دستورالعمل های بهداشتی از داغ دار شدن خانواده های بیشتری 
جلوگیری کنند و مردم متدین قم که همواره در امور فرهنگی و اجتماعی پیش قدم 
و گوش به فرمان امر مقام معظم رهبری مدظله العالی بوده و هستند به همین علت 
توصیه می شود در راستای حفظ سلامت جامعه، مراسم استقبال نمادین امسال برگزار 
نشود و همه افراد با بیان فضائل حضرت فاطمه معصومه سلام الله علیها در جمع های 

خانوادگی و شبکه های مجازی این روز را گرامی دارند.
طبق مصوبه آبان ماه ۱3۹۷ شورای فرهنگ عمومی قم روز 23 ربیع الاول سالروز 

ورود حضرت فاطمه معصومه به قم به نام روز قم نامگذاری شده است.
 

رئیس شورای عالی استانها  خبرداد
راه اندازی سامانه »ثبت تخلفات و شکایات مردمی« 

رئیس شورای عالی استانها گفت: با راه اندازی سامانه ملی »ثبت تخلفات و شکایات 
امید داریم با کمک مردم فساد را در کشور ریشه کن کنیم.

علی رضا احمدی با بیان اینکه نظارت بر شهرداری ها و شوراها یکی از وظایف شورای 
عالی استان ها است، گفت: برای تحقق این وظیفه تعامل سریع با مردم با حضور 
ریاست قوه قضائیه سامانه ملی »ثبت تخلفات و شکایات مردمی« را در شورای عالی 
استان ها راه اندازی کردیم.رئیس شورای عالی استان ها افزود: مهمترین عملکرد این 
سامانه، ثبت تخلفات و شکایات مردم از شهرداری ها و شوراهای اسلامی شهر و روستا 

و همچنین سایر دستگاه های اجرایی است.
وی با تاکید بر این نکته که دلیل راه اندازی سامانه ملی ثبت تخلفات و شکایات 
مردمی دسترسی نداشتن مردم به مسئولان عالی رتبه کشور است، ادامه داد: از 
طریق سامانه مذکور شکایات ثبت شده مردم پس از بررسی و رسیدگی، به مسئولان 
عالی رتبه انتقال داده می شود.احمدی از گره گشا بودن ثبت شکایات مردمی در 
سامانه ملی ثبت تخلفات خبر داد و گفت: هنگامی که مسئولی در کشور مرتکب 
تخلف می شود از چشم مردم پنهان نمی ماند و شکایت از آن مسئول می تواند از 
فسادهای دیگر در کشور جلوگیری کند. وی استفاده از افراد مورد اطمینان به عنوان 
»ناظر امین« در شهرهای مختلف جهت راستی آزمایی و صحت سنجی شکایات ثبت 
شده مردم در سامانه ملی ثبت تخلفات و شکایات مردمی را یادآور شد و افزود: »ناظران 

امین« در این سامانه می توانند نقش مؤثر در برقراری عدالت را ایفا کنند.

ایران پسا ترامپیسم 
رسانه ها و شبکه های مجازی تاثیر نتیجه انتخابات 
ریاست جمهوری امریکا بر موقعیت جناح های 

سیاسی در ایران را مورد توجه قرار داده اند.
یکی از نکات قابل توجه و تامل در خصوص تحولات اخیر این بود که درحالیکه 
نتیجه قطعی انتخابات ریاست جمهوری امریکا اعلام نشده بود به یکباره نشانه 
هایی از اختلاف ها بخصوص در شبکه های مجازی در خصوص تاثیر این 
انتخابات بر موقعیت هر یک از جناح ها در ایران آشکار شد که توجه به چند نکته 

دراین باره ضروری به نظر می رسد:
نخست ، آن چه مسلم است اینکه برای ترامپ جناح چپ و راست فرق نمی 
کرد و از زمان روی کار آمدن کمر همت به فروپاشی کل نظام و ایران بسته بود 
و در طی نزدیک به چهارسال گذشته ازهیچ تلاشی برای ضربه زدن به ایران و 
نظام دریغ نکرد و از این بابت دشمنان ایران و نظام  و گروه ضد انقلاب یکی 
از مهمترین پشتوانه های خود را از دست داده است. در واقع خطر ترامپ و 
ترامپیسم خطر موجودیتی برای کل کشور و نظام بود و ائتلافی که با مدیریت 
جناح راستگرای صهیونیستی به رهبری نتانیاهو و با دلارهای عربستان پشت 

ترامپ و ترامپیسم شکل گرفته,  ایران را  هدف گرفته بود.
دوم، یکی از عوامل موفقیت ایران در عبور از تحریم های حداکثری ظالمانه 
و پروژه براندازی، افزایش ضریب اتحاد داخلی بوده است و بی تردید حفظ این 
دستاورد می تواند در افزایش قدرت چانه زنی ایران در فضای پسا ترامپیسم هم 
مفید واقع شود والبته  بی توجهی به آن می تواند باعث از دست رفتن فرصت 

های پیش رو باشد. 
سوم، در گذشته رویکرد جناحی به مسائل ملی آثار و لطمات جبران ناپذیری 
بر منافع ملی زده و برای مثال در زمان روند منتهی به امضای برجام، جناحی 
کردن و یا جناحی شدن موضوع مانع از این شد که ایرادهای آن به موقع برطرف 
شود ولذا آثار و تبعات آن متوجه کل کشورشد واکنون بی توجهی به این تجربه 
می تواند به تکرار آن بینجامد و هزینه های دیگری را متوجه کشور کند. بی تردید 
درمواردی که مسئله به امنیت ومنافع کل کشور مربوط می شود قاعدتا باید 

رویکرد فراجناحی اتخاذ شود. 
چهارم، پروژه نفوذ می تواند ابعاد و زوایای مختلف و متنوعی داشته باشد و 
شاید یکی از این ابعاد تعیین دستورکاری خارج از اولویت منافع و امنیت ملی 
باشد. اینکه هنوز قبل از اعلام نتایج انتخابات امریکا در رسانه های بیگانه تاثیر 
آن بر موقعیت جناح های ایران به یک موضوع و سوژه تبدیل می شود نمی 
تواند بدون ارتباط با پروژه نفوذ باشد. به نظر می رسد یکی از اهداف پروژه نفوذ 
در فضای پسا ترامپیسم دامن زدن مجدد به اختلافات داخلی و جناحی باشد 
تا مانع از این شود که از فرصت های جدید در عرصه روابط بین الملل به نحو 

احسن در جهت منافع کشور استفاده شود. 
پنجم، تردیدی نیست که توسعه یک امرداخلی است و زمینه های آن در 
داخل هر کشوری از جمله ایران است اما درعین حال می توان ازظرفیت ها و 
فرصت هایی که در عرصه نظام بین الملل فراهم می شود حداکثر استفاده و 
بهره برداری را بعمل آورد. توسعه مستلزم روند آهسته و پیوسته است و گره کردن 
سرنوشت کشور به اقتصاد جهانی همچنانکه در خلال چند سال گذشته به 

وضوح به اثبات رسید نمی تواند امنیت ملی را تامین و تضمین نماید  
و در نهایت اینکه شاید مهمترین اولویت دراین مقطع این باشد که ازظرفیت 
های حقوقی درداخل و خارج حداکثراستفاده شود تا هم تحریم های ظالمانه 
برچیده شود وهم اینکه بابت خساراتی که بر دولت و مردم ایران طی چند سال 
اخیر وارد شده درخواست غرامت شود. به نظر می رسد در گذشته قصورهای 
آشکاری دراین زمینه صورت گرفته حال آنکه ایران می توانست بابت همه 
اقداماتی که دولت ترامپ علیه دولت و مردم ایران انجام داد پرونده های قضایی 
تشکیل دهد و آن را پیگیری نماید و با توجه به اینکه تضییع حقوق مشمول مرور 

زمان نمی شود لذا الان هم می توان این کار را انجام داد .
کارشناس ارشد مسائل غرب آسیا 

احمد کاظم زاده*

استاندار قم گفت: کلیه مشاغل سطح 2، ۳ و ۴ از سه شنبه 
2۰ آبان تا 2۰ آذر تا ساعت ۶ بعدازظهر حق فعالیت دارند.

بهرام سرمست در حاشیه جلسه ستاد ملی مبارزه با کرونا 

که به صورت ویدئو کنفرانس برگزار شد، گفت: این محدودیت 
شامل گروه شغلی سطح یک از جمله نانوایی ها، فروشگاه های 

زنجیره ای و فروشگاه هایی که مایحتاج عمومی مردم را تامین

احمد حاجی زاده تشریح کرد 

جزییات کنگره شهدای استان قم
در راستای حفظ سلامت جامعه درشرایط کرونایی صورت گرفت ؛

لغو مراسم استقبال نمادین از 
ورود حضرت معصومه)س( به قم

استاندار قم  خبرداد

اعمال محدودیت  فعالیت 
برای مراکز غیرضروری
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مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم خبرداد

بهره برداری ازسایت آموزشی آتش نشانی تا پایان سال

 

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم گفت: با توجه به مشکلات 
پارک حاشیه ای در خیابان ها با اخذ مصوبه از شورای ترافیک استان معابر اصلی 
شهر به ۳2 معبر ارتقا یافت. علی نیک یکی از چالش های شهر قم را ساماندهی 
پارک حاشیه ای دانست و اظهار داشت: یکی از مشکلات شهر قم در پارک 
حاشیه ای تعداد پایین معابر در اجرای سیستم پارکومتر بوده است. مدیرعامل 
سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم تعداد معابر شهر را ۸ معبر دانست و 

افزود: در طرح جامع ترافیک شهر قم یکی از مباحث موردتوجه بررسی

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم :

طرح پارکومتر در ۳۲ معبر شهر قم اجرایی می شود
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در بازدید رئیس و اعضای  شورای اسلامی شهر قم مطرح شد 

رضایتمندی از روند اجرای پروژه های عمرانی منطقه چهار

تولیت آستان مقدس حضرت معصومه )س( در پیامی آورده 
است: توصیه می شود امسال در راستای حفظ سلامت جامعه 
و  نشود  برگزار  از حضرت معصومه  استقبال  نمادین  مراسم 

همه افراد با بیان فضائل آن حضرت در جمع های خانوادگی و 
شبکه های مجازی این روز را گرامی دارند. در پیام آیت الله سید 

محمد سعیدی آمده است: شهر قم مکانی مقدس است

شهردار منطقه چهارقم با اشاره به رضایتمندی رئیس و اعضای محترم شورای 
اسلامی شهر قم از روند اجرای پروژههای عمرانی سطح منطقه گفت: ۱2۹ پروژه 
عمرانی ،خدماتی ،فضای سبز و ترافیکی با اعتباری بالغ بر ۱۴۵میلیارد تومان در 
سطح منطقه در حال اجرا می باشد . مهندس مهدی اصفهانیان مقدم درگفت وگویی 
با اشاره به بازدید روز پنجشنبه۱۵ آبان ماه رئیس و اعضای محترم شورای اسلامی 
شهراز ۱2 پروژه شاخص  سطح منطقه  اظهارداشت :به لطف خدا و حمایتهای 
شهردار محترم قم جناب آقای دکتر سقائیان نژاد و تلاش و همت همکاران منطقه 
توانستیم در شرایط اقتصادی کنونی و با تکیه به فرمایشات مقام معظم رهبری 
)مدظله العالی ( مبنی بر اقتصاد مقاومتی و کسب رضایتمندی شهروندان پروژهها 
را از لحاظ کمّی و کیفی با پیشرفت قابل توجهی پیش ببریم . وی افزود :یکی از پروژه 
هایی که به طور ویژه مورد بازدید قرارگرفت باغ پرندگان بود که از آن میتوان به عنوان 

یک  پروژه شاخص شهری و حتی فراشهری نام برد .
   باغ پرندگان ظرفیتی برای جذب بیشتر گردشگر

مهندس اصفهانیان مقدم ادامه داد: وسعت ۷ هکتاری و تنوع پرندگان موجود 
در این باغ فرصت ویژه ای را جهت جذب گردشگر از شهرهای دور و نزدیک فراهم 
می سازد و همچنین یک تفرجگاه مناسب جهت گذران اوقات فراغت شهروندان 
محسوب میگردد.  وی اضافه کرد : سوله ای در این باغ به مساحت 2۵۰۰ متر مربع 
وجود دارد که در آن گیاهان استوایی و گرمسیری  و پرندگان حارهای نگهداری 
میشوند که این خود سبب متمایز شدن باغ پرندگان استان با سایر موارد مشابه در 
استان های دیگر می شود . شهردار منطقه چهارقم تصریح کرد :این باغ در ۷ هکتار و 
با اعتباری بالغ بر 32۰ میلیارد ریال احداث گردیده است و بیش از ۴۰۰ قطعه پرنده 
از ۱۰۰ گونه مختلف در آن نگهداری می شود و آماده افتتاح و بازید شهروندان محترم 
می باشد.  اصفهانیان مقدم یکی دیگر از پروژههای منطقه راکه مورد بازدید قرارگرفت 
احداث بوستان 3۰ هکتاری کوثر اعلام نمود و بیان داشت: بیش از 2۰۰ میلیارد ریال 
اعتبار در راستای احداث این پروژه پیش بینی گردیده و تا کنون بیش از ۷۰ درصد 
پیشرفت فیزیکی داشته است . وی اذعان داشت: باغ موزه دفاع مقدس نیز در این 
بوستان قرار دارد و میتواند به عنوان یک پیوست فرهنگي مناسب در راستای آشنایی 
و درک شهروندان محترم و علی الخصوص نسل جوان با رشادتها و جوان مردی های 
رزمندگان ۸ سال دفاع مقدس در جنگ تحمیلی باشد . شهردار منطقه چهار دیگر 
پروژه ای که  مورد بازدید قرارگرفت را احداث سوله فرهنگی ورزشی این منطقه اعلام 
کرد  و گفت :این مجموعه با وسعت 2۴۰۰ متر مربع و اعتبار ۱۰۰ میلیارد ریال و 
۹۵ درصد پیشرفت فیزیکی در حال اتمام است و با بهرهبرداری از آن امید است که 

قسمتی از نیازهای شهروندان منطقه تأمین گردد .

بوستان سردار بزرگ شهید زین الدین آماده بهره برداری 
مهندس مقدم با اشاره به بازدید رئیس و اعضای محترم شورای شهر قم از بوستان 
با 3 هکتار وسعت  نیز  بوستان  این  داشت:  بیان  الدین  زین  شهید  بزرگ  سردار 
و اعتبار ۷۰ میلیارد ریالی ۹۵ درصد پیشرفت فیزیکی دارد و انشاءالله تا پایان ماه 
جاری قابل افتتاح و بهره برداری می باشد . شهردار منطقه چهارقم اشاره ای هم به 
پروژه های ترافیکی سطح منطقه نمود وخاطرنشان کرد: تکمیل بلوار شهید سپهبد 
قاسم سلیمانی یکی دیگر از ۱2۹ پروژه منطقه میباشد و با 2 کیلومتر طول ، حد 
فاصل کوچه های ۱۷ الی  بلوار غدیر را شامل می گردد . وی ادامه داد :در این پروژه 
عملیاتهایی نظیر زیر سازی ، جدول گذاری و آسفالت در حال انجام بوده و با اعتبار 

۵۰ میلیارد ریالی بیش از ۷۰ درصد پیشرفت فیزیکی داشته است .
وی همچنین از احداث خیابان سی متری سنگبری ها حد فاصل کوچه های 3۷ 
الی ۶۷ بلوار غدیر خبر داد و ضمن اعلام پیشرفت ۷۰ درصدی این پروژه و اعتبار ۵۰ 
میلیارد ریالی آن گفت :احداث این خیابان و تکمیل بلوار شهید سپهبد سلیمانی که 
جزو تکمیل پروژه رینگ شمال به جنوب استان قم می باشند ، نقش بسیار مهمی 

در کاهش بار ترافیکی و کاهش تصادفات بلوار غدیر و محدوده اطراف ایفا میکنند .
کسب رتبه نخست در توزیع و پخش آسفالت بین مناطق شهری

مهندس اصفهانیان مقدم دربخش دیگری از سخنان خود اظهارداشت :طبق 
سنوات گذشته نهضت آسفالت در منطقه ۴ ادامه دارد به طوری که در سال جاری 
بیش از ۴۰ هزار تن آسفالت معادل 2۵۰ هزار متر مربع از شوارع و معابر در این طرح 
قرار داشته اند که در بین مناطق هشتگانه رتبه نخست را به خود اختصاص داده 
است. وی هدف از اجرای این طرح را افزایش ضریب ایمنی سطح منطقه ، بهبود 
عبور و مرور شهری ، ایمنی هرچه بیشتر عابرین پیاده ، کاهش تصادفات و زیبا سازی 
منظر شهری عنوان نمود . شهردار منطقه چهار درادامه  اشاره ای به تکمیل و بهسازی 
رینگ دوم بوستان علوی کرد و گفت : در راستای خدمات رسانی هر چه مطلوب تر 
به شهروندان محترم ضمن برنامه ریزی جهت احداث پارکینگ در این رینگ ، توسعه 
و تکمیل آن نیز که شامل نصب بیش از ۱۵۰۰ عدد پایه چراغ روشنایی ، ۱۰۰ عدد 
آلاچیق ، نصب نیمکت ، سطل زباله و ... در دستور کار قرار گرفته و در حال انجام 

می باشد. 
مهندس مقدم درپایان ضمن تقدیر و تشکر از مشارکت و همکاری و همراهی 
شهروندان در اجرای پروژه های شهری علی الخصوص شهرداری  منطقه چهار افزود 
، تمام تلاش مدیریت شهری بر آن است تا بتوانیم محیطی آرام و شهری در خور شأن 
ساکنین ، مجاورین و زائرین شهر کریمه اهل بیت حضرت فاطمه معصومه سلام الله 

علیه را فراهم سازیم.

در بازدید رئیس و اعضای  شورای اسلامی شهر قم مطرح شد 

رضایتمندی از روند اجرای پروژه های عمرانی منطقه چهار

وضعیت کرونا بدون اعمال محدودیت ها بحرانی تر می شود
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 رییس جمهوری گفت: امیدواریم تحریم کنندگان متوجه شده باشند که 
راهشان، نادرست و ناصحیح بوده و به هیچ عنوان به اهداف خود دست نخواهند 
یافت و تجربه سه ساله، درسی باشد که دولت بعدی آمریکا برابر قانون و مقررات 

تسلیم باشد و به همه تعهدات خود برگردد. 
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی روز شنبه در جلسه ستاد ملی مقابله 
با کرونا گفت: مردم در این نزدیک به ۹ ماهی که با بیماری و ویروس کرونا روبرو 
بودند، با مشکلات فراوانی مواجه شدند به خصوص در موج سوم که همه گیری 

بیشتر و ابتلا شدیدتر بود در همه دنیا این چنین شرایطی را داشتیم.
 وی افزود: امیدواریم با همکاری یکدیگر و چارچوب هایی که ستاد مصوب 
می کند و همه مواردی که قرارگاه در اجرا تلاش می کند به تدریج شاهد کاهش 
این شرایط باشیم. همانطور که مردم سطح مراعات خود را بالا می برند و موارد 

ضروری ستاد تصویب می کند شاهد آرامش بیشتری در جامعه باشیم.
رییس جمهوری در ادامه گفت: مردم ما در طول سه سال گذشته با تروریسم 
اقتصادی مواجه بودند در این زمینه مقاومت، صبر و ایستادگی شایسته ای را 
نشان دادند. تصمیم کشور ما همیشه روشن بوده و در هر شرایطی که باشد ملت 
مقاومت و صبوری خود را ادامه می دهد تا طرف مقابل در برابر قانون و مقررات 

سر فرود آورد.
روحانی گفت: امیدواریم شرایط به گونه ای باشد که تحریم کنندگان متوجه 
شده باشند که راهشان، راه نادرست و ناصحیحی بوده و به هیچ عنوان به اهداف 
خود دست نخواهند یافت و این تجربه سه ساله برای آنها درسی باشد که دولت 
آینده آمریکا در برابر قانون و مقررات تسلیم باشد و به همه تعهدات خود برگردد و 

مردم پاداش صبر و مقاومت و ایستادگی خود را لمس کنند و ببینند.
دورهمی های خانوادگی باعث افزایش شیوع کرونا است

 رییس جمهوری در بخش دیگری از سخنانش گفت: با توجه به موج جدید و 
شرایطی که امروز با آن مواجه هستیم، هم در این جلسه و هم در جلسه گذشته به 
این نتیجه رسیدیم که برای اجرای دقیق تر و شدیدتر پروتکل های بهداشتی نیاز 

داریم که تمهیداتی بیشتری را مدنظر قرار دهیم.
روحانی افزود: موضوع کرونا فقط موضوع سلامت نیست، مهمترین مساله، 
سلامت مردم است اما معیشت مردم و فرهنگ جامعه و همه اینها تحت تاثیر 
هستند و ما باید یک مراعات زنجیره وار را انجام دهیم. یعنی مراعات یکی از 
پروتکل ها ما را به مقصد نمی رساند. وی با بیان اینکه ماسک زدن بسیار حائز 
به ماسک  اکتفا  تنها  در عین حال  اما  است  پروتکل  مهمی  و  است  اهمیت 
اینکه  به  داریم  نیاز  ما  اظهارداشت:  برساند،  نهایی  نتیجه  به  را  ما  نمی تواند 
فاصله گذاری اجتماعی را هم مورد مراعات قرار دهیم و برای اینکه اجتماعات 
کاهش پیدا کند و فاصله فیزیکی بیشتر شود، تنها با قانون و مقررات ما حتما به 

نتیجه نهایی نمی رسیم مردم باید در این زمینه ما را یاری کنند.
رییس جمهوری گفت: مشکلی که ما الان با آن مواجه هستیم اجتماعات 
ایرانی  سنت  در  هم  زمستان  فصل  مخصوصا  دورهمی هاست.  و  خانوادگی 
معمول تر و شب ها طولانی تر است و این اجتماعات، اجتماعات بیشتری است. 
به همین دلیل ما در این زمینه گفته ایم که قرارگاه بررسی هایی را این هفته انجام 

دهد و اگر مقرراتی لازم است برای هفته بعد در این جلسه تصویب کنیم.
روحانی با اشاره به مشکلات تهویه ای در فضاهای سرپوشیده اضافه کرد: 
زمستان غیر از آنفلوآنزا و سرماخوردگی، مردم ناچار هستند در فضای دربسته قرار 
بگیرند و فضاهای بسته، مشکلاتی را ایجاد می کند و به همین دلیل در  فضاهای 
بسته باید پروتکل ها را دقیق تر مراعات کنیم و زمان اجتماعات را در فضای بسته 

کوتاه کنیم.
وی خاطرنشان کرد: در این جلسه هم توضیحاتی خوبی در این زمینه ارائه شد 

که ادامه جلسات و طولانی شدن آن چه مشکلاتی را برای ما ایجاد می کند.
مهمترین اصل در حقوق شهروندی حفظ سلامت 

جامعه و مردم است
رییس جمهوری تصریح کرد: بر اساس حقوق شهروندی انتخاب محل سکونت 
به صورت کوتاه مدت یا بلند مدت مردم آزاد هستند و بر اساس حقوق شهروندی 
حضور در جامعه و اجتماعات برای مردم آزاد است ولی این حق یک قیدی دارد و 

آن قید این است که این حقوق به سلامت مردم و جامعه لطمه نزند.
رییس دولت تدبیر و امید حفظ سلامت جامعه را مهمترین اصل در حقوق 

شهروندی دانست و افزود: در حقوق شهروندی باید به این اصل بنیادی توجه 
کنیم که حفظ سلامت جامعه و مردم، مهمترین اصلی است که به عنوان مادر 

ماده قانونی این حقوق باید در نظر گرفته شده و همه آن را مراعات کنیم.
روحانی با تاکید بر اینکه همانطور که همکاری که حقوق شهروندی حق مردم 
است مسئولیت های شهروندی و تکالیف شهروندی هم مسوولیت همه مردم 
محسوب می شود، یادآور شد: اینکه فقط حقوق شهروندی باشد اما تکالیف 

شهروندی و مسوولیت های اجتماعی نباشد، درست نیست.
رییس دولت تدبیر و امید توجه به مسائل دینی، اخلاقی،   انسانی در مبارزه با 
کرونا را بسیار مهم دانست و تصریح کرد: تمام تلاش دولت این است که تولید 
بتواند مسیر خود را ادامه داده و معیشت مردم دچار مشکل نشود اما سلامت 

مردم هم تامین شده و تلاش ما در تصمیمات حول همه این محورها است.
روحانی با بیان اینکه مراعات پروتکل ها پشتیبانی از جهادگران نظام درمان 
است که در خط مقدم هستند، اظهار داشت: هرچه مراعات کنیم، کادر نظام 

درمانی فرصت بیشتری دارند و بیمارستان ها شرایط بهتری پیدا می کنند.
وی یادآورشد: کرونا موضوع سهل و ممتنعی است.  با رعایت حداقل ها یعنی 
فاصله گذاری اجتماعی، ماسک و بهداشت فردی از این بحران عبور می کنیم و 
با رعایت نکردن و بی اعتنایی به پروتکل ها می تواند مشکلی باشد که نجات از آن 

سخت و دشوار باشد.  
رییس جمهوری با بیان اینکه ارتباطات اجتماعی از چهره به چهره را باید به 
ارتباطات الکترونیکی و فضای مجازی منتقل کنیم، تصریح کرد: در ارتباطات 
مربوط به مشورت، تصمیم گیری ها، اقدامات اداری و مسائل معیشتی تا جایی 

که می توانیم مسیر را به فضای مجازی ببریم تا از این شرایط عبور کنیم.  
 پایان کار مشاغل غیرضروری باید ساعت ۱۸ باشد

 رییس قوه مجریه با بیان اینکه دولت نیازمند حمایت همه دستگاه هاست، 
خاطرنشان کرد: نیروهای مسلح، هیات ها، مساجد، مردم، بسیج و... باید به 
میدان بیایند تا از این شرایط عبور کنیم. آمار امروز مطلوب نیست ولی درباره 
مراکز استان ها و ۴3 شهرستان و ۴۶ شهرستان بعدا اضافه شد و در شرایط 
پرخطر بودند، را مورد توجه قرار داده ایم، می توانیم آثار مثبت آن را در هفته های 

آینده ببینیم و در عین حال، ممکن است نیازمند محدودیت هایی باشیم.  
روحانی اظهارداشت: محدودیت مهمی که امروز تصویب شد، مربوط به فعالیت 
کسب و کار در غیر از موارد ضروری و بخش اول مانند مواد غذایی و داروخانه ها 
است. در مشاغل دوم، سوم و چهارم از 2۰ آبان تا 2۰ آذر به مدت یک ماه، این 
مشاغل باید فعالیت شان ۶ بعد از ظهر برای تهران، مراکز استان ها، شهرهای پر 

جمعیت که ستادهای استانی در مورد  آن تصمیم می گیرد، به پایان برسد.  
وی اضافه کرد: این محدودیت ها سختی هایی ایجاد می کند ولی باید همدیگر 
را یاری کنیم تا از انتقال ویروس جلوگیری کنیم. موارد دیگری هم است که قرار 
است قرارگاه آنها را بررسی کند تا در هفته دیگر در ستاد ملی مقابله با کرونا مورد 

بررسی و تصمیم گیری قرار گیرد.

معاون وزیر کشور:

 بستن روزنه های امید خیانت به ملت 
ایران است

معاون سیاسی وزیر کشور ایجاد امید را ضرورت کشور دانست و گفت: اگر کسی 
یا کسانی به هر دلیلی روزنه های امید را به روی مردم ببندند و جای امید، ناامیدی را 

پمپاژ کنند در این شرایط خیانت بزرگی به این ملت می کنند. 
»جمال عُرف« روز شنبه در نشست شورای اداری استان و آیین تکریم و معارفه 
استانداران پیشین و جدید خراسان جنوبی افزود: همه موظف هستیم امید را به 
مردم بدهیم، مسیرمان سخت است و همه این را می دانیم اما در این مسیر سخت 
تنها چیزی که به انسان قدرت و توانمندی می دهد، امید است مانند خیلی از افرادی 

که در مسیرهای سخت امید خود را از دست نمی دهند.
وی بیان کرد: مردم باید امید داشته باشند و در خراسان جنوبی فردی آمده و 
روزنه های امید را ایجاد کرده است و مردم امیدوار هستند که در جاهای دیگر هم کم 

و بیش این مسیر پیش می رود.
معاون سیاسی وزیر کشور گفت: همه ما وظیفه داریم امید را حفظ کنیم. وی 
افزود: در جمهوری اسلامی دولت ها می آیند و می روند، آنچه می ماند نظام مقدس 
جمهوری اسلامی است که همه افتخارمان این است در این نظام مقدس ذیل پرچم 

ذریه پیامبر )ص( خدمت می کنیم لذا همه باید تلاش کنیم.
عرف گفت: سال آینده یک انتقال قدرت داریم که تاکنون ۱2 مرتبه انجام شده 
است و مرحله سیزدهم نیز انجام خواهد شد بنابراین وظیفه ما این است مردم را با 
امید پای صندوق های رای بیاوریم و فضا را با آرامش و امنیت مهیا کنیم تا این اتفاق 

بیفتد.
وی عنوان کرد: افرادی هستند که سوء نیت ندارند اما شاید رفتار یا سخن آنها به 
گونه ای است که به آن توجه ندارند و مردم را ناامید کنند که این کار غلطی است لذا 

باید همه تلاش کنیم و کار را پیش ببریم.
ستاد انتخابات ریاست جمهوری از ۱۱ اسفند فعال می شود

معاون سیاسی وزیر کشوردربخش دیگری ازسخنان خود گفت: ستاد انتخابات 
سیزدهمین دوره ریاست جمهوری یازدهم و دوازدهم اسفندماه امسال با دستور وزیر 
کشور آغاز به کار می کند و ثبت نام از نامزدها و فرایند تعیین صلاحیت و سایر مسایل 

انتخاباتی سال آینده انجام خواهد شد. 
جمال عرف اظهار داشت: سال ۱۴۰۰ چهار انتخابات شامل انتخابات ریاست 
و دو میان دوره ای مجلس  و روستا  جمهوری سیزدهم، شوراهای اسلامی شهر 
خبرگان و مجلس شورای اسلامی برگزار می شود و در واقع اکنون در تقویم برنامه 

میان دوره ای مجلس هستیم.
عرف عنوان کرد: از اسفندماه تقویم انتخابات شروع خواهد شد و وزارت کشور در 
حال آماده کردن همه تمهیدات لازم در این زمینه است و  شاید مهمترین مساله این 

دوره نسبت به دوره های دیگر بحث کرونا و پروتکل های مربوطه است.
2۸ خرداد ۱۴۰۰ موعد انتخابات سیزدهم ریاست جمهوری

دبیر و سخنگوی ستاد انتخابات کشور هم در ارتباط با آخرین اقدامات اجرایی 
برگزاری انتخابات به خبرنگار ایرنا گفت: انتخابات سراسری ریاست جمهوری و 
شوراهای اسلامی شهر و روستا را 2۸ خرداد سال ۱۴۰۰ برگزار می کنیم. سید 
اسماعیل موسوی افزود: همچنین در برخی استان ها انتخابات میان دوره ای مجلس 
خبرگان رهبری و میان دوره انتخابات مجلس شورای اسلامی نیز برگزار خواهد شد.

معاون وزیر ورزش و جوانان: 

کرونا موضوع فرزندآوری را با مشکل 
مواجه خواهد کرد

در  بسیاری  روانی  اثرات  کرونا  و جوانان گفت:  ورزش  وزیر  امور جوانان  معاون 
خانواده ها داشته و موضوع فرزندآوری را نیز با مشکل مواجه خواهد کرد که اثرات 

سوء آن را می توان در ۶ ماهه دوم سال به وضوح دید. 
محمدمهدی تندگویان در دیدار اعضای هیات مصاحبه کمیته علمی صدور مجوز 
مرکز تخصصی مشاوره ازدواج و خانواده که با حضور وزیر ورزش و جوانان برگزار شد، 
با بیان اینکه تعداد دفاتر مشاوره ازدواج و خانواده جامعه ورزش وجوانان به 3۵۰ مرکز 
رسیده، اظهار داشت: یکی از شاخصه های این دفاتر کیفیت و توانمندی است که 
در راستای افزایش کمیت، کیفی سازی نیز مورد توجه قرار گرفت و تلاش می شود 

که شمار این دفاتر در پایان فعالیت دولت دوازدهم از مرز ۵۰۰ مرکز نیز عبور کند.
معاون امور جوانان وزیر ورزش و جوانان افزود: اسامی مشاوران سازمان نظام 
روانشناسی و مشاوره کشور در اختیار ادارات کل ورزش و جوانان استان ها قرار داده 
شده و با آنها باید با برگزاری جلسات مشترک، مشاوره های پیش از ازدواج با پوشش 

گسترده در کشور را اجرایی کنند.
وی ادامه داد: برای بهود شرایط مدیران مراکز و دفاتر نیز دوره های متعددی برگزار 
شد تا در راستای استانداردسازی و تدوین سرفصل های آموزشی برای اولین بار اتفاق 

ارزشمندی در کشور با هدف تعالی بنیان خانواده محقق شود.
تندگویان همچنین با قدردانی از حمایت وزیر ورزش وجوانان اظهار داشت: مسائل 
جوانان با توازن و تعادل در این وزارتخانه پیش رفت و در حوزه جوانان نیز همچون 

ورزش، موفقیت ها و دستاوردهای ارزنده ای به ارمغان آمد.
معاون وزیر ورزش و جوانان با اشاره به اقدامات موثر دفاتر مشاوره ازدواج و خانواده، 
اهمیت حمایت از این دفاتر در سراسر کشور را مورد توجه قرار داد و گفت: یکی از 
مطالبات اصلی در پیشبرد فعالیت این دفاتر قرار گرفتن این مشاوره ها تحت پوشش 
بیمه است زیرا با توجه به توانایی و اعتبارات محدود، وزارتخانه نمی تواند همه فرایند 

مشاوره های قبل از ازدواج را برای جوانان به صورت رایگان پوشش دهد.
تندگویان همچنین با اشاره به شیوع ویروس کرونا و تاثیرات منفی گسترش بیماری 
کووید ۱۹ در کشور توضیح داد: کرونا اثرات روانی بسیاری در خانواده ها داشته و 
موضوع فرزندآوری را نیز با مشکل مواجه خواهد کرد که اثرات سوء آن را می توان 
در شش ماهه دوم سال به وضوح دید؛ براین اساس اهمیت کار مشاوره ها باید مورد 
توجه و حمایت قرار گیرد و پوشش بیمه ای یکی از مواردی است که می تواند به این 
حوزه کمک کند. معاون وزیر ورزش و جوانان، آسیب روانی خانواده های شهدای 
مدافع سلامت را نیز مورد توجه قرار داد و گفت: برای یک خانواده ای که پزشک یا 
پرستار را از دست داده است، چه ارگان و نهادی به عنوان حامی وجود دارد؟ در حالی 
که خانواده شهدای هشت سال دفاع مقدس با حمایت بنیاد شهید مواجه هستند؛ 
بنابراین این خانواده ها نیز باید مورد حمایت نهاد خاصی قرار بگیرند و در این بین 
باید از جامعه روانشناسی هم که به این مساله ورود کردند، به نیکی یاد شود. به گفته 
وی، درخواست معافیت مالیاتی مراکز و دفاتر مشاوره ازدواج و خانواده هم از دیگر 
مطالبات این قشر است. تندگویان همچنین با اشاره به توافق جامعه جوانان با وزارت 
کار، تعاون و رفاه اجتماعی اشاره و عنوان کرد: همه کارگرانی که قصد ازدواج دارند، 
تحت پوشش مشاوره رایگان دفاتر مشاوره ازدواج و خانواده وزارت ورزش و جوانان 
قرار می گیرند و در این خصوص از ظرفیت بخش خصوصی هم برای این مشاوره ها 

استفاده خواهد شد. 

محمد جوادظریف:

 تفاوت بین بایدن و ترامپ 
مشخص است 

وزیر امور خارجه کشورمان درباره موضع ایران درباره نتیجه انتخابات آمریکا و این 
که آیا بر سر کار بودن دموکرات ها یا جمهوری خواهان در کاخ سفید تفاوتی دارد، 
گفت: هنوز نمی دانیم که چه کسی پس از این انتخابت پیروز خوهد شد، اما معلوم 
است که تفاوتی میان این دو مورد وجود دارد، خصوصا در دوران دولت ترامپ که 

حتی اختلافاتی میان خود جمهوری خواهان نیز وجود داشت  .
محمدجواد ظریف در پاسخ به این سوال که آیا ایران از تحریم های جدید واشنگتن 
ترسی ندراد، گفت: اساسا طبق همان چیزی که رابرت اوبراین مشاور امنیت ملی 
کاخ سفید به رئیس جمهور ترامپ گفت، دیگر تحریمی برای آمریکا باقی نمانده است 

که بر ایران اعمال کند، بنابراین کاری کرده اند که تحریم هایشان ته کشیده است.
رئیس دستگاه  دیپلماسی ایران درباره این که آیا امیدی به بازگشت آمریکا به توافق 
هسته ای که این کشور در سال 2۰۱۸ از آن خارج شد، دارد یا نه، توضیح داد: توافق 
هسته ای یک در چرخان نیست. آمریکا تصمیم گرفت که از آن توافق خارج شود و 
حالا باید یک صندلی پشت میز مذاکره ی این توافق به دست بیاورد. نکته این است 
که آمریکا حق نداشت از این توافق خارج شود چراکه این توافق یک توافق دوجانبه 
میان ایران و آمریکا نبود و یک قطعنامه شورای امنیت است. اگر آمریکا می خواست 
از تعهدات این توافق رهایی یابد، باید از سازمان ملل خارج می شد، نه فقط از یک 

توافق.

راه حل پایان مناقشه قره باغ
رهبر معظّم انقلاب اسلامی در سالروز میلاد پیامبر 
صلی الله علیه وآله  مصطفی  محمد  حضرت  خاتم 
در  علیه السلام  صادق  جعفر  امام  حضرت  ولادت  و 
سخنان زنده و تلویزیونی، در بخش پایانی سخنان 

خود، به جنگ اخیر میان ارمنستان و جمهوری آذربایجان نیز اشاره کردند. 
و  تلخ  این موضوع حادثه ای  اینکه  بر  تأکید  با  این سخنان  در  انقلاب  رهبر 
تهدیدکننده برای امنیت منطقه است فرمودند: »این درگیری نظامی باید هرچه 
زودتر تمام شود؛ البته همه ی سرزمین های جمهوری آذربایجان که به وسیله ی 
ارمنستان تصرف شده باید آزاد شود و به آذربایجان برگردد.« همچنین ایشان لزوم 
حفظ امنیت ارامنه در این سرزمین ها و رعایت مرزهای بین المللی از جانب دو 
طرف را مورد تأکید قرار دادند و افزودند: »تروریست هایی که براساس گزارش های 
قابل اطمینان وارد منطقه شده اند، نباید به هیچ وجه نزدیک مرز ایران شوند و اگر 

آن ها نزدیک مرز شوند، قطعاً برخورد قاطع خواهد شد.«
بیانات حضرت آیت الله خامنه ای درباره ی مناقشه ی قره باغ برخاسته از رویکرد 
عدالت جویانه ی  ایشان و مبتنی بر اصول پذیرفته شده ی بین المللی است. امروز 
در مفاهیم مرتبط با حقوق بین الملل، حمایت از تمامیت ارضی کشورها یک اصل 
پذیرفته شده و خدشه ناپذیر است. در بیانات رهبر انقلاب نیز بر حمایت از تمامیت 
ارضی جمهوری آذربایجان تأکید و آزادی سرزمین های اشغال شده ی این کشور 
توسط ارمنستان مطالبه شده است. تصریح ایشان بر رعایت مرزهای بین المللی از 
جانب دو طرف، به معنای احترام به تمامیت ارضی کشورهای همسایه است. امروز 
اشغال سرزمین های مستقل قابل پذیرش نیست و کشوری که سرزمین آن اشغال 
شده این حق را دارد که برای آزادی اراضی اشغالی خود مبارزه کند و بجنگد. در 
دوران دفاع مقدس که اراضی ایران اشغال شده بود، ما هم این حق را داشتیم 
که برای رفع اشغال بجنگیم و به همین دلیل اکنون این حق را برای جمهوری 

آذربایجان هم قائل هستیم.
رهبر انقلاب با یک نگاه اصولی و مبتنی بر احترام به حقوق اقلیت ها، لزوم حفظ 
امنیت ارامنه توسط جمهوری آذربایجان را نیز مورد تأکید قرار دادند. ارامنه ی 
قره باغ با استفاده از مفهوم حقوقی »حق تعیین سرنوشت« استقلال خود از 
جمهوری آذربایجان را توجیه می کنند، در حالی که در حقوق پذیرفته شده ی 
بین المللی »حق تعیین سرنوشت« ذیل تمامیت ارضی کشورها معنا می شود 
و به عبارت دیگر اقوام و اقلیت ها با احترام به حاکمیت ملی و تمامیت ارضی 
کشورهای خود باید حقوق خود را مطالبه کنند. در مناقشه ی قره باغ نیز به طور 
طبیعی دولت آذربایجان باید در چهارچوب حاکمیت ملی خود، حقوق ارامنه ی 

قره باغ که بخشی از ملت آذربایجان هست را تأمین کند.
هشدار رهبر انقلاب درباره ی حضور تروریست های تکفیری در منطقه ی جنگی 
قره باغ و تأکید ایشان بر برخورد جمهوری اسلامی با تروریست ها در صورت تجاوز 
به مرزهای ایران نیز یک موضع دقیق،   قاطع و راهبردی است. متأسفانه در قضیه ی 
جنگ جمهوری آذربایجان و ارمنستان، یکی از کشورهای منطقه متهم است که 
تکفیری ها را تشویق به حضور در منطقه ی جنگی کرده است. این اتفاق بسیار 
ناخوشایند است و اگرچه این موضوع تکذیب شده، امّا شواهد نشان می دهد که 
تکفیری ها در منطقه حضور دارند و حتی فیلم هایی را از حضورشان در مناطق 
جنگی در فضای مجازی منتشر کرده اند. وجود تروریسم در هر مکانی موجب 
ناامنی و ترور بوده و هست و اگر کسانی بعد از رانده شدن تکفیری ها از سوریه و 
عراق به استقرار آن ها در مرزهای ایران کمک کنند، قطعاً در اشتباه خواهند بود. 
کشورهای درگیر در این جنگ باید هشدار رهبر انقلاب را جدی گرفته و چنانچه 

دچار این خطا شده اند در پی جبران آن باشند.
امیدواریم در آینده، اصولی که رهبر انقلاب اسلامی به عنوان فصل الخطاب 
در موضوع قره باغ بیان کردند، هم از سوی مقامات رسمی کشور و هم از سوی 
متصدیان دیپلماسی عمومی و رسانه های گروهی تبیین شده و مورد توجه قرار 
گیرد. همان گونه که ایشان هم فرمودند، جنگ امر تلخی است و امیدواریم هرچه 
سریع تر این جنگ به یک صلح عادلانه منجر شده و شاهد ایجاد امنیت در مرزهای 

شمالی کشور جمهوری اسلامی ایران باشیم.

ماسک بزنیم
 انتخابات آمریکا تبدیل به خبر بزرگ جهان و البته 
ایران شده است. انتخاباتی که همه خبرها از جمله 
کرونا را تحت تاثیر قرار داده است. بازار ایران به نتیجه 
انتخابات آمریکا واکنش مثبت داشته و این باعث شده 

برخی فکر کنند پیروزی بایدن روی کرونا هم اثر می گذارد.
تنها پدیده ای که فعلا می تواند بر روی کرونا اثر بگذارد، ماسک زدن ماست 
و لاغیر. واقعا جالب است، طبق دستور ستاد ملی مقابله با کرونا، باشگاه های 
ورزشی و قهوه خانه ها تعطیل هستند و بخشی از مردم به جای همراهی کردن، به 

صورت قاچاقی به باشگاه و قهوه خانه می روند.
چندماهی در قهوه خانه قلیان نکشید، آسمان به زمین می آید؟ چندوقتی در 
باشگاه دمبل ها را بالاو پایین نکنید، کار دنیا لنگ می شود؟ خیلی عجیب است که 
برخی برای سلامت خود اهمیت قائل نیستند و همه چیز را به شوخی می گیرند. 
این افراد نه تنها برای خود ارزش قائل نیستند بلکه جان دیگران هم برای شان مهم 

نیست.
باورتان می شود هنوز برخی می گویند، کار خودشان است تا گرانی ها را تحت 
تاثیر قرار بدهند؟! هنوز که هنوز است بدون ماسک، زندگی می کنند چون فکر 

می کنند کرونا پوششی است برای گرانی و تورم.
دولت در مورد سفر نکردن قانون جدید می گذارد و بعد عده ای برای اینکه از این 
قانون فرار کنند، بار و بندیل را زودتر می بندند و از شهر بیرون می زنند  تا دچار توقف 
و بازگشت نشوند. این رفتار مثل این است که در زمان جنگ راه خرمشهر را بسته 
باشند و عده ای به هر دری بزنند که با خانواده به این شهر بروند تا در کنار نخل ها 

تفریح کنند و خستگی کار را از تن به در کنند.
می گویند ما در سفر از این خانه به آن خانه می رویم. خوب اگر می خواهید در 

خانه بمانید، خوب در همان شهر خودتان در منزل بمانید و تفریح کنید.
شاید وقتی از مدرسه فرار می کردید یا زمانی که سر کسی را در معامله ای کلاه 
می گذاشتید، بچه زرنگ خطابتان می کردند اما حالا اگر از محدودیت های کرونایی 
فرار کنید، بچه زرنگ نیستید، احمق اید! چون سلامت خود و خانواده تان را به خطر 
می اندازید. کرونا، شوخی نیست و ممکن است به راحتی آب خوردن،جان تان را 
بگیرد و حضرت عزرائیل را به سراغ تان بفرستد. جوان هایی که به خود می رسند و 
به خیابان می آیند و بدون ماسک جولان می دهند، بدانند که ممکن است همه 
این زیبایی را به خاطر کرونا به زیر خاک ببرند! کرونا با خود نمی گوید، این پسر یا 
دختر را ببین که چه زیباست و بیخیال شود. او افرادی که ماسک نمی زنند و عاشق 
مهمانی و سفر رفتن هستند را دوست دارد. دندان روی جگر بگذاریم تا عصر کرونا 
تمام شود. این ویروس، پایانی دارد و بالاخره روزی می رسد که دوباره آغوش ها را 

برای هم باز کنیم، لطفا تا آن زمان صبر کنیم.

سخنگوی وزارت بهداشت:

جان باختگان کرونا در کشور به ۳۷ هزار 
و ۸۳۲ نفر رسید

 سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: تاکنون ۶۷3 هزار و 
2۵۰ نفر در کشور به طور قطعی به ویروس کرونا مبتلا شده و با فوت ۴23 نفر از 
بیماران مبتلا به کرونا در 2۴ ساعت گذشته، تعداد جان باختگان کرونا در کشور به 

3۷ هزار و ۸32 نفر رسیده است. 
سیما سادات لاری روز شنبه درباره آخرین آمار مبتلایان قطعی به ویروس کرونا و 
موارد فوت ناشی از ابتلا به کووید ۱۹ در کشور بیان کرد: از دیروز تا امروز ۱۷ آبان 
۱3۹۹ و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، ۹ هزار و ۴۵۰ بیمار جدید مبتلا 
به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد که سه هزار و ۷۰ نفر از آنها بستری شدند. با 

این حساب، مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۶۷3 هزار و 2۵۰ نفر رسید.

اخبار

روحانی در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا؛

دولت  آینده آمریکا به تعهدات خود برگردد
تحریم کنندگان به هدفشان نمیرسند

 رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه تخلفات اندک در حوزه 
خصوصی سازی نباید مانع اجرای سیاست های اصل 
۴۴ شود، گفت: قوه قضاییه تخلفات در واگذاری ها را 
با جدیت پیگیری می کند و هیچ زمانی این کار متوقف 
نشده، اما نباید سیاست مصوب نظام بر زمین بماند 

بلکه باید روند صحیح خود را طی کند. 
آیت الله سید ابراهیم رئیسی در نشست با اعضای 
فراکسیون روحانیت مجلس شورای اسلامی از مجلس 
یازدهم به عنوان مجلسی ولایتمدار، انقلابی و مردمی و 
ضد فساد یاد کرد که نسبت به مسائل کشور مطلع است 

و دغدغه رفع مشکلات مردم را دارد.
رئیس قوه قضاییه با اشاره به دغدغه مشترک دستگاه 
قضا و مجلس برای رفع مشکلات تولید و تلاش برای 
جلوگیری از تعطیلی کارگاه ها و کارخانه ها و جهش 
تولید، افزود: باید با جهت دهی تسهیلات به سوی نظام 
تولید و حمایت های تقنینی و قضایی به کارآفرینان و 
سرمایه گذاران اطمینان دهیم که آنها را در رونق تولید 

پشتیبانی خواهیم کرد.
رئیسی اجرای اصل ۴۴ قانون اساسی را از تأکیدات 
رهبری و سیاست های قطعی نظام دانست و تصریح 
کرد: حتماً باید تصدی گری دولت کاهش یابد و نظارت، 

حمایت و توانمندسازی بخش خصوصی تقویت شود.
لزوم حمایت از مدیران میدانی عرصه تولید

میدانی  مدیران  از  لزوم حمایت  به  اشاره  با  رئیسی 
عرصه تولید تاکید کرد: باید به مدیران شجاع و انقلابی 
جرأت ریسک پذیری بدهیم تا آنها در شرایط تحریم 
احساس کنند دستگاه قضایی و دیگر بخش های نظام 

از آنها حمایت می کنند.
رئیس قوه قضاییه در بخش دیگری از سخنانش بر 
تقویت جایگاه و ساختار شوراهای حل اختلاف تأکید 

کرد و گفت: شوراهای حل اختلاف با ایجاد صلح و 
سازش و حل اختلافات، به قوه قضاییه کمک می کنند 

و موجب کاهش پروندهای قضایی می شوند.
لایحه  وضعیت  آخرین  به  راستا  همین  در  رئیسی 
افزود:  ساماندهی شوراهای حل اختلاف پرداخت و 
رئیس  و  دادگستری  وزیر  طریق  از  اخیر  روزهای  در 
کمیسیون لوایح دولت به مقامات عالی دولت اطلاع 

داده شد به سرعت تکلیف لایحه مذکور را روشن کنند.
رئیس قوه قضاییه در عین حال این نکته را هم گفت 
که مسئولان دولتی قول داده اند که در چند روز آینده 

لایحه مذکور را تعیین تکلیف و به مجلس ارسال کنند.
برای اطاله دادرسی تدبیری اندیشده شده است

رئیسی در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به برخی 
اطاله  کرد:  نشان  خاطر  دادرسی  اطاله  از  ها  گلایه 
دادرسی عوامل مختلف درون سازمانی و برون سازمانی 
دارد که مورد بررسی و شناسایی قرار گرفته و برای آنها 

تدابیری اندیشیده شده است.
رئیس قوه قضاییه به اقدام جهادی همکاران خود 
در ایام پیش از کرونا در رسیدگی به پرونده های معوقه 
اشاره کرد و افزود: ظرف چند ماه در تهران، ۵۱ درصد 
این  و در سطح کشور ۵3 درصد  پرونده های معوقه 

پرونده ها تعیین تکلیف شده اند.
رئیسی با اشاره به تداوم روند رسیدگی به پرونده های 
معوقه، ابراز امیدواری کرد همه پرونده های موجود در 
دادگستری ها و دیوان عالی کشور تا پایان سال جاری 
رسیدگی و به روز شوند و امسال سال پایان پرونده های 

معوقه در دستگاه قضایی باشد.
رئیس قوه قضاییه با اشاره به لزوم توجه قضات به اتقان 
احکام و کاهش آمار نقض احکام صادره در دوره تحول 
دستگاه قضا گفت: اگر در جریان بررسی احکام صادره 

مشخص شود حکمی از روی بی توجهی صادر و حقی 
از کسی تضییع شده، علاوه بر نقض حکم به تخلف 

احتمالی نیز رسیدگی خواهد شد.
موضوع برخورد با ساخت و سازهای غیرمجاز

سازهای  و  ساخت  با  برخورد  موضوع  به  رئیسی 
غیرمجاز پرداخت و با بیان اینکه قانون عمومیت دارد و 
در همه نقاط کشور هم حاکمیت دارد، گفت: برخورد با 
موضوع باید متناسب با شرایط هر منطقه و کارشناسی 

شده باشد.
تصریح کرد:  اساس  بر همین  رئیس دستگاه قضا 
غیرمجاز،  سازهای  و  ساخت  با  برخورد  در  اولویت 
تخلفات درشت، ویلاها و ساختمان های بزرگ است نه 

آلونک های ۴۰ یا ۵۰ متری.
تأکید بر متناسب سازی جرم و مجازات

رئیسی در بخش دیگری از سخنان خود با تأکید بر 
متناسب سازی جرم و مجازات، از لزوم تنقیح قوانین و 
تکلیف قوای سه گانه در این زمینه سخن گفت و اظهار 
داشت: متناسب سازی جرم و مجازات در قانون مجازات 
اسلامی و آیین دادرسی کیفری نیازمند بررسی جدی 

است و مجلس نقش مهمی در این زمینه دارد.
رئیس قوه قضاییه خاطرنشان کرد: تنقیح، بازنگری 
در  ویژه  به  انقلاب  دوم  گام  آغاز  در  قوانین  اصلاح  و 
حوزه تعزیرات، موجب برطرف شدن زمینه تفسیرهای 

متفاوت و کاهش ابهامات درباره قوانین می شود.
از اقدام قضایی را مورد  رئیسی، اطلاع رسانی بعد 
تنویر افکارعمومی و  تأکید قرار داد و آن را در جهت 
جلوگیری از تشویش اذهان مردم مهم و مؤثر دانست 
و افزود: بارها گفته ایم که مبارزه با فساد نیازمند اقدام 
و عمل است و اعلام کشف یک فساد بدون برخورد با 

عوامل آن دغدغه مردم را برطرف نمی کند.

رئیس قوه قضاییه:

تخلفات اندک نباید مانع اجرای سیاست های اصل ۴۴ شود

معاون سیاسی وزارت خارجه تاکید کرد: نتایج انتخابات ریاست جمهوری 
آمریکا تاثیری بر سیاست های اصولی جمهوری اسلامی ایران نخواهد گذاشت.

سید عباس عراقچی در پاسخ به سوال برنامه پارک شهر رادیو تهران در خصوص 
اثرات نتایج انتخابات آمریکا بر کشورمان افزود: سیاست سلطه طلبانه و قلدرمآبانه 
آمریکا با تغییر رئیس جمهور در آن کشور تغییر نخواهد کرد، ولی با تغییر افراد 

ممکن است شیوه ها و رویکرد های جدیدی بر سیاست آمریکا حاکم شود.
 وی تاکید کرد: سیاست های اصولی ایران نیز که مبتنی بر مقابله با سلطه و 
مقاومت در برابر فشار های غیرقانونی است مسلما تحت تاثیر انتخابات آمریکا 

قرار نخواهد گرفت، اما طبیعی است که در صورت بروز شرایط جدید جمهوری 
اسلامی نیز شیوه ها و راه حل های مناسب و منطبق با آن شرایط را برای تامین 
منافع خود، و برای مقابله با هر گونه فشار یا تهدید احتمالی جدید، اتخاذ خواهد 

کرد.
عراقچی در پاسخ به احتمال بازگشت رئیس جمهور جدید آمریکا به برجام و 
واکنش ایران اظهارداشت: هنوز برای صحبت در این زمینه زود است. چالش های 
بسیاری وجود دارد، اما پیش از هر چیز باید منتظر ماند و سیاست های احتمالی 

جدید در آمریکا را ملاحظه کرد.

معاون سیاسی وزارت خارجه تاکید کرد 

نتایج انتخابات آمریکا تاثیری بر سیاست های ایران ندارد 

محسن پاک آیین*

مصطفی داننده*
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سلامت 

این روزها که بحث ویروس ها و بیماری های عفونی داغ است بدانید که مصرف روزانه 
خشکبار و مغزها به بهبود عملکرد دستگاه ایمنی بدن در برابر این غول های نامرئی 
کمک زیادی می کند. این مغزها به بدن ما کمک می کنند که به راحتی درگیر انواع 

بیماری ها نشود.
بدون شک می دانید که میوه های خشک به طور کلی شهرت زیادی به خاطر ارزش 
غذایی بالایشان دارند. این مواد غذایی انرژی خوب و طولانی مدتی ایجاد می کنند. 
درست است که این روزها آجیل و خشکبار قیمت طلا گرفته است اما بدانید هزینه 
کردن برای تغذیه و تقویت بدن باعث می شود که از هزینه بیماری دور باشید. علاوه 
بر این خیلی از افراد عادت دارند که هفته ای چند بار از خوراکی هایی مانند چیپس 
و پفک و بستنی و ... که برای بدن مضر هم هستند، استفاده کنند که با جایگزینی 
آن ها با آجیل ها، هر چند به مقدار کم، می توانند از فواید بی نظیر آن بهره مند شوند. 
بنابراین یادتان باشد که هر تغذیه سالمی باید حاوی میوه های خشک و خشکبار 
باشد. بخصوص این روزها که هوا سرد شده است و بدن به انرژی بیشتری نیاز دارد. 

در این مطلب شما را با انرژی زاترین مغزهای خوشمزه بیشتر آشنا می کنیم.
ارزش غذایی خشکبار

و  ویتامین ها  حاوی  هستند  سالم  چربی های  از  سرشار  اینکه  بر  علاوه  مغزها 
همچنین مواد معدنی ضروری نیز هستند که اهمیت زیادی در ارتقای سلامتی بدن 
ما دارند. این مواد غذایی منبع انرژی خوب برای بدن هستند. علاوه بر این مغزها 
حاوی اسیدهای چرب ضروری مانند اسید اولئیک، لینولئیک و لینولنیک هستند. 
بدن انسان نمی تواند این مواد را تولید کند برای همین باید از طریق مصرف مواد 
 International Journal غذایی و به طور روزانه جذب کند. نتایج پژوهشی که در مجله
of Molecular Sciences به چاپ رسیده است نشان می دهد که این چربی های 

مفید و سالم انرژی زا بوده و خاصیت ضدالتهابی دارند. یادتان باشد که مصرف روزانه 
این مغزها واکنش ایمنی بدنتان را در برابر ویروس ها و بیماری های عفونی بالا می برد. 
اگر هر سال با تغییر ناگهانی دما قربانی بیماری های فصلی می شوید بهتر است این 

مغزها را در برنامه غذایی تان بگنجانید.
بادام

بادام یک ماده غذایی مدیترانه ای بسیار مغذی بخصوص برای ورزشکاران است. 
چون حاوی انرژی و چربی های سالم و همچنین پروتئین های گیاهی فوق العاده 
است. یک مشت بادام یعنی حدود 3۰ گرم بادام ۱۶2 کالری و همچنین میزان خوبی 
فیبرهای محلول در آب، ویتامین E و ویتامین های گروه B دارد. بادام همچنین سرشار 
از مواد معدنی مفید مانند کلسیم، پتاسیم، فسفر، سلنیوم و آهن است. باید بدانید 
که شیر بادام چنان مغذی و سرشار از کلسیم است که می تواند جایگزین شیر مادر 
و یا شیر گاو شود. بنابراین افرادی که دچار مشکل عدم تحمل لاکتوز شیر هستند 

می توانند به جای آن از شیر بادام استفاده کنند.
فندق

وجه تمایز فندق میزان بالای اسیدفولیک موجود در آن است. مصرف این ماده 
غذایی خوشمزه بخصوص در دوران بارداری بسیار توصیه می شود. شما می توانید 
به روش های مختلف فندق را مصرف کنید. این ماده غذایی حاوی میزان خوبی 
اسیدفولیک است که از بروز ناهنجاری و نقص لوله عصبی در جنین جلوگیری 
می کند. حتماً می دانید که در دوران بارداری مصرف مکمل اسیدفولیک و همچنین 
مواد غذایی سرشار از این ویتامین ضروری است. فندق علاوه بر اینکه انرژی خوبی 
به بدن می رساند حاوی چربی های غیراشباع و ویتامین E است. بنابراین به پیشگیری 
و کاهش التهاب بافت ها در طول ورزش و تحرک های بدنی کمک می کند. این ماده 

غذایی همچنین حاوی آهن، منیزیم، منگنز و فیبر است و به این ترتیب یک ماده 
مقوی محسوب می شود.

بادام هندی
مغز  این  است.  ایزوفلاون ها  و  پروتئین ها  اسیدفولیک،  از  سرشار  هندی  بادام 
خوشمزه حاوی چربی های امگا ۶ و فیبرها است بنابراین یک ماده غذایی فوق العاده 
برای تنظیم کلسترول خون بوده و برای سلامت قلب نیز مفید است. می توانید بادام 
هندی را به صورت خام یا کره مصرف کنید. اگر 3۰ گرم کره بادام هندی روی نان 
بمالید حدود ۱۰ گرم پروتئین جذب خواهید کرد. از این گذشته، این کره پرطرفدار 
میزان قابل توجهی انرژی، کلسیم و آهن به بدنتان می رساند. بنابراین می توانید برای 

کسب انرژی بیشتر در وعده صبحانه از این کره استفاده کنید.
گردوی برزیلی

وجه تمایز گردوی برزیلی نیز میزان بالای مواد معدنی موجود در آن است. این ماده 
غذایی منبع سلنیوم است. بنابراین لازم است که مصرف آن کنترل شده باشد. علاوه 
براین گردوی برزیلی سرشار از ویتامین E است که یک آنتی اکسیدان طبیعی بوده 
و تأثیر مثبتی در کاهش اثرات منفی رادیکال های آزاد دارد. گردوی برزیلی بسیار 
انرژی زا و مغذی بوده و اسیدهای چرب سالم فراوانی دارد. این ماده غذایی بخصوص 
برای ورزشکاران فوق العاده است. یک مشت از این ماده غذایی میزان قابل توجهی 

فیبر و پروتئین به بدن می رساند.
گردو

نتایج برخی از پژوهش ها حاکی از آن است که مصرف روزانه گردو سپر بلای قلب 
می شود. گردو یک ماده غذایی انرژی بخش است. اگر به دنبال جذب میزان زیادی 
امگا 3 هستید به سراغ گردو بروید. با وجود اینکه گردو یک ماده غذایی چرب است 
اما نتایج پژوهشی که در The Cochrane Database of Systematic Reviews به 
چاپ رسیده است نشان می دهد که اکثر چربی ها آن شامل چربی های اشباع نشده 
هستند و به همین دلیل بدون اینکه تأثیر چندانی روی وزن داشته باشد باعث بهبود 
سلامت قلب و عروق می شود. علاوه براین گردو حاوی ویتامین ها، پروتئین ها و فیبرها 
است. این ماده غذایی به دلیل دارا بودن خواص آنتی اکسیدانی و سیرکنندگی به 
کاهش وزن نیز کمک می کند. گردو همچنین حاوی فیبرهای محلول در آب است که 
برای مقابله با یبوست ضروری هستند. علاوه براین گردو می تواند باعث بهبود خواب 

شده و میزان سروتونین بدن را بالا ببرد.
پسته

پسته یکی از منابع غنی آهن، ویتامین E و پتاسیم )۱۰۰۰ گرم در هر ۱۰۰ گرم 
گردو( است. با مصرف پسته ۴3 درصد نیاز روزانه تان به پروتئین های گیاهی تأمین 
می شود. گل سرسبد آجیل حاوی اسید آمینه ای به نام آرژینین است که باعث 
 ،B۶، B۱ تحریک عملکرد دفاعی بدن می شود. این ماده غذایی سرشار از ویتامین
کلسیم، منیزیم، فسفر و مس است. از طرف دیگر میزان بالای اسید اولئیک و دیگر 
چربی های سالم موجود در پسته باعث بهبود حساسیت بدن به انسولین شده و به این 

ترتیب باعث تأمین قند سلول ها می شود.
حرف آخر

توصیه می شود که به طور روزانه میوه های خشک، خشکبار و مغزها را در برنامه 
غذایی خود بگنجانید تا انرژی لازم را کسب کنید. البته مغزها و خشکبار دیگری نیز 
وجود دارد که خواص فوق العاده ای دارند. در هر حال می توانید مطمئن باشید که با 
مصرف این مواد غذایی انرژی بگیرید، سلامت قلب و عروقتان را بالا ببرید و میزان 

کلسترول خونتان را نیز کنترل کنید.

آجیل مخصوص فصل!

یک متخصص بیماری های عفونی مطرح کردمغزهایی که انرژی تان را بالا می برند

بایدها و نبایدهای استفاده از ماسک
ماسک آسان ترین راه پیشگیری از ابتلا به ویروس کرونا در موج سوم اپیدمی 

است اما روش استفاده از آن باید مورد توجه همگان قرار گیرد.
صورتی  در  فقط  ماسک  از  استفاده  افزود:  عفونی  های  بیماری  متخصص 
مفید است که در کنار آن دست ها را به  طور مرتب با آب و صابون یا محلول های 

ضدعفونی کننده حاوی الکل تمیز کنیم.
عباس وحدتی اظهار داشت: قبل از استفاده از ماسک دست های خود را با آب 
و صابون یا محلول ضدعفونی کننده حاوی الکل تمیز و ماسک خود را به  محض 
مرطوب شدن در اثر تنفس تعویض کرده و از مصرف مجدد ماسک های یکبار 

مصرف خودداری شود.
وی با بیان اینکه بینی و دهان باید به طور کامل با ماسک پوشیده و نباید هیچ 
فاصله ای بین صورت و ماسک وجود داشته باشد، افزود: هنگام استفاده به 
ماسک خود دست نزنید، یا قبل از لمس ماسک دست های خود را با آب و صابون 
یا محلول ضدعفونی کننده حاوی الکل تمیز کنید و بهتر است برای دست زدن به 

ماسک از دستکش استفاده کنیم.
وحدتی تصریح کرد: اگر از ماسک استفاده می کنید باید روش استفاده و دور 
انداختن آن را بدانید، برای برداشتن ماسک خود به قسمت جلویی یا روبروی 
دهان دست نزنید و آن را از پشت بردارید و برای برداشتن ماسک از دستکش 
استفاده و سپس دستکش و ماسک را داخل کیسه گذاشته و به سطل زباله دردار 

بیندازید.
وی ادامه داد: استفاده از ماسک  در سطح جامعه اگر با نادیده گرفتن سایر 
اقدامات اساسی مانند رعایت بهداشت دست¬ها و رعایت فاصله فیزیکی و پرهیز 
از حضور در تجمعات غیرضروری باشد اثربخشی بهینه در پیشگیری از انتقال و 

شیوع کرونا ندارد.
به گفته این متخصص بیماری عفونی، ویروس کرونا یک بیماری نوپدید است و 
پس از گذشت چند ماه از شیوع آن، متغیر بوده و هنوز راهکار موثر و قطعی برای 
پیشگیری، درمان و مقابله با آن بدست نیامده اما اولویت برای مهار و کنترل این 
ویروس توجه به اصول بهداشتی است و همه مردم ملزم به استفاده از ماسک با 

رعایت مسایل بهداشتی هستند.
وحدتی افزود: شواهد نشان می دهد استفاده از ماسک بصورت همگانی در 
کنار رعایت سایر مسایل بهداشت فردی و عمومی اهمیت و ضرورت دارد و همه 
مردم باید از ماسک استفاده کنند زیرا این وسیله می تواند از انتقال و انتشار ویروس 

کرونا ممانعت کند و باعث  کنترل و مهار کرونا می شود.
وی خاطرنشان کرد: سرعت انتقال کرونا ۹ برابر افزایش یافته و بزودی واکسن یا 
داروی قطعی هم برای آن وجود نخواهد داشت، از این رو ضروریست در کنار سایر 
نکات بهداشت فردی و عمومی، هر فردی که از خانه خارج می شود، ماسک بزند.
این متخصص بیماری های عفونی اظهار داشت: دوره نهفتگی ویروس کرونا 
هفت تا ۱۴ روز است، افراد آلوده می توانند ناقل بوده و ویروس را به دیگران منتقل 
کنند و  این امکان وجود دارد که افراد آلوده به کرونا بتوانند ویروس را حتی قبل 
از بروز علائم منتقل کنند، انتقال ویروس از فردی که علامتی ندارد نیز از طریق 
قطرات تنفسی یا از طریق لمس اشیاء یا سطح آلوده به ویروس صورت می گیرد.

وحدتی تاکید کرد: قطرات تنفسی که از دهان خارج می شود مهمترین عامل 
انتقال ویروس به دیگران است و این زمانی اتفاق می افتد که فرد آلوده صحبت، 
سرفه یا عطسه کند و  کسی که در تماس نزدیک با فرد آلوده باشد در معرض 

قطرات تنفسی عفونی قرار می گیرد.
وی ادامه داد: همچنین این قطرات ممکن است بر روی سطوحی که ویروس 
بر روی آن زنده می ماند، باقی بماند و اشیاء و سطوح تماس با فرد آلوده یا قطرات 
آلوده می توانند مسیر انتقال ویروس باشند، از مردم می خواهیم نسبت به استفاده 
از ماسک و رعایت مسایل بهداشتی بی توجه نباشند زیرا تا چند ماه آینده درگیری 

همه گیری کرونا هستیم و تنها راه نجات همه ما از این بیماری پیشگیری است.

رئیس انجمن تغذیه ایران عنوان کرد؛

عوارض تغذیه نامناسب دوران شیرخوارگی
 سرپرست انستیتو تحقیقات تغذیه کشور، گفت: روش های نامناسب تغذیه 
دوران شیرخوارگی از علل مستقیم و عمده سوء تغذیه در طول سال اول زندگی 

است که زمینه ساز مرگ کودکان زیر ۵ سال می شود.
جلال الدین میرزای رزاز، درباره تغذیه در دوران نوزادی، اظهار داشت: تغذیه 
صحیح نوزاد موجب رشد بهتر او شده و اختلال در تغذیه کودک می تواند به رشد 
جسمی و روحی کودک صدمه بزند. والدین باید بدانند که کودکانشان به چه مواد 
غذایی نیاز دارند و چگونه باید نوزاد را تغذیه و برنامه تغذیه نوزاد را با افزایش تغییر 

دهند.
وی افزود: به طور کلی توصیه می شود در این دوران شیر مادر به مدت ۶ ماه به 
طور انحصاری به نوزاد داده شود و تغذیه با شیر مادر تا دو سال ادامه یابد. روش 
های نامناسب تغذیه دوران شیرخوارگی از علل مستقیم و عمده سوء تغذیه در 
طول سال اول زندگی است که زمینه ساز مرگ کودکان زیر پنج سال و همچنین 

ابتلا کودکان به بیماری های عفونی و تشدید آنها می شود.
سرپرست انستیتو تحقیقات تغذیه ای و صنایع غذایی کشور در ادامه به تغذیه 
نوزادان در ۶ ماه اول تولد اشاره کرد و بیان داشت: توجه برای تامین تغذیه مناسب 
شیرخواران و  کودکان باید قبل از بارداری با تامین تغذیه سالم و مراقبت مناسب 
شروع شود و مراقبت های ضروری برای بارداری سالم، زایمان ایمن و حمایت 
های پس از زایمان جهت شروع به موقع و تداوم تغذیه با شیر مادر، در ۶ ماه اول به 

عنوان روش بی نظیر تغذیه و پرورش شیرخواران انجام شود.
رزاز با بیان اینکه تغذیه نوزاد در این دوران محدود به شیر مادر یا شیرخشک 
است، اظهارداشت: تغذیه با شیر مادر باید براساس تقاضای کودک تنظیم شود. 
مادران نباید ساعت شیردهی برای نوزاد را زمان بندی کنند. به اصطلاح رایج هر 
زمانی که نوزاد »نق زد و گریه کرد« باید مورد شیردهی قرار بگیرد. زمانی که نوزاد 
ملچ و ملوچ می کند و سرش را به سمت مقابل می چرخاند و لباس های خودش 
را به دهان می گیرد، مشخص می شود که احساس گرسنگی دارد و هر زمان که 
کودک از شیر مادر سیر شود، سینه ی مادر را رها می کند و سرش را به سمت 

مقابل می چرخاند و به احتمال زیاد پس از سیر شدن می خوابد.
وی گفت: شیر مادر در بهترین شرایط حدود ۴ تا ۶ ساعت در دمای اتاق می 
ماند و فاسد نمی شود. شیر مادر در دمای یخچال حدود 2۴ تا ۴۸ ساعت بدون 
فساد باقی می ماند. مصرف سیر و پیاز طعم شیر مادر ر تغییر می دهد. بنابراین 
مصرف این مواد غذایی باید محدود شود. در دوران شیردهی به مادران توصیه 
می کنیم که با پرهیز از موادی مانند نوشابه ها و آبمیوه های پاکتی و...، طعم 

شیر خود را ارتقا دهند.
رئیس انجمن تغذیه ایران با اشاره به اینکه برای معرفی مواد غذایی جامد تا 
زمانی که نوزاد حداقل ۴ ماهه و ترجیحا ۶ ماهه نشده، تلاش نکنید. چون که 
معده نوزاد تا قبل از چهار ماهگی نمی تواند هیچ ماده غذایی دیگری به جز شیر 
مادر یا شیرخشک را تحمل کند. به علاوه چون گنجایش معده شیرخوار کم است 

و کلیه ها تکامل پیدا نکرده است.
رزاز افزود: مصرف غذای تکمیلی زودتر از موعد می تواند مانع از مصرف شیر 
مادر به میزان کافی شود و احتمال بروز حساسیت و آلرژی نیز در کودکان بیشتر 

می شود.
نشانه  برخی کودکان ممکن است  ماه چهارم،  اواخر  در  اینکه  بیان  با  وی 
هایی از آمادگی برای خوردن مواد جامد را نشان دهند، تصریح کرد:  برخی 
از شاخص ها عبارتند از این که نوزاد می تواند سر خود را از جلوی دهان به 
عقب دهان ببرد. باید به این نکته توجه داشت باشید که شیر مادر در ۶ ماه اول 
زندگی کودک کفایت کامل تغذیه ای کودک را دارد  و نیاز نیست در تغذیه کودک 
تا این سن از  غذای کمکی استفاده کرد. تنها با تشخیص پزشک و متخصص 
تغذیه و در صورت رشد ناکافی نوزاد شیرخوار می توان از شیرخشک و تغذیه 

کمکی استفاده کرد.
سرپرست انستیتو تحقیقات تغذیه ای و صنایع غذایی کشور گفت: بعد از 
مشاهده نشانه های آمادگی و پس از مشورت با پزشک اطفال، برای خوردن 

غذای کمکی می توانید با لعاب برنج و فرنی شروع کنید.

یا  خودما  شاید  کشور،  در  کرونا  ویروس  دوباره  شیوع  با 
اطرافیان ما به این ویروس مبتلا شویم؛ مدت زمان قرنطینه و 
در ارتباط نبودن با بیمار مسئله مهمی است که برای همه ما 

سوال شده و ذهن اطرافیان بیمار را درگیر کرده است.
افراد  از جمله اقدامات لازم برای  در این گزارش مطالبی 
مبتلا به کرونا، زمان پایان قرنطینه، نقش آزمایش در پایان 
قرنطینه خانگی و زمان شروع و پایان قرنطینه افرادی که با 

بیمار در ارتباط بوده اند برای شما ارائه شده است.
اقدامات لازم در هنگام قرنطینه خانگی برای افراد 

مبتلا به کووید ۱۹
• در خانه بمانید مگر برای مراجعه به پزشک.

• علائم خود را بررسی کنید؛ در صورت بروز علائم حاد 
)مانند مشکل در تنفس(، به دنبال مراقبت های فوری پزشکی 

باشید.
• در صورت امکان در اتاقی جداگانه خود را قرنطینه کنید.

• در صورت امکان از سرویس بهداشتی جداگانه استفاده 
نمایید.

و  میکنند  زندگی  در خانه  که  افرادی  با سایر  تماس  از   •
حیوانات خانگی خودداری نمایید.

• وسایل شخصی مانند فنجان، حوله و سایر وسایل خود را 
به صورت اشتراکی استفاده نکنید.

• در هنگام تماس با دیگران از ماسک استفاده نمایید.
زمان پایان قرنطینه بر اساس علائم )در افراد مبتلا به کووید 

)۱۹
قرنطینهٔ  پایان  زمان  از تشخیص  آوریشده،  شواهد جمع 
خانگی و اقدامات احتیاطی لازم برای بیماران، بر اساس علائم 
پشتیبانی میکند. به طور خاص، محققان گزارش دادهاند 
افرادی که COVID-۱۹ خفیف تا متوسط دارند، حداکثر 
۱۰ روز پس از شروع علائم خود و افراد مبتلا به بیماری حادتر 
یا افرادی که نقص ایمنی شدید دارند، حداکثر تا 2۰ روز بعد 
از شروع علائم دیگر ناقل نیستند. پس بیماران کووید-۱۹ که 
دارای علائم بوده و برای مراقبت به منزل فرستاده شدهاند، در 
صورتی که سه مورد زیر وجود داشته باشد میتوانند قرنطینه 

خانگی را پایان دهند:
• حداقل 2۴ ساعت از قطع شدن تب، بدون استفاده از تببر 

گذشته باشد.
• علائم بیماری )مثل سرفه و تنگی نفس( بهبود یافته باشد. 
از دست دادن حس بویایی و چشایی ممکن است تا هفته ها 
یا ماه ها پس از بهبود نیز باقی بماند، بنابراین نیازی نیست که 

برای پایان قرنطینه تا بهبود این علامت صبر کنید.
• از شروع علائم بیماری حداقل ۱۰ روز* گذشته باشد.

* تعداد کمی از مبتلایان به نوع شدید بیماری ممکن است 
بیش از ۱۰ روز ناقل باشند، که در این صورت زمان قرنطینه 
شدن تا 2۰ روز بعد از شروع علائم افزایش مییابد. در این باره 
با کارشناسان کنترل عفونت و متخصص بیماری های عفونی 

مشورت نمایید.
بیماران مبتلا به کووید ۱۹ که نتیجه تست PCR شان مثبت 
شده، اما هیچگاه علائمی نشان ندادهاند، در صورتی که 
حداقل ۱۰ روز از تاریخ اولین آزمایش تشخیص مثبت آن ها 
گذشته باشد و هیچ بیماری بعدی نداشته باشند، به شرط آنکه 
بدون علامت بمانند، میتوانند به قرنطینه خانگی پایان دهند. 
در صورتی که بعد از مثبت شدن آزمایش، علائم بروز پیدا 
کردند، طبق توصیه های دادهشده به )بیماران کووید-۱۹ که 
دارای علائم بوده و برای مراقبت به منزل فرستاده شدهاند( 

عمل کنند.

نقش آزمایش در پایان قرنطینه خانگی و سایر اقدامات 
احتیاطی و پیشگیرانه

پایان  برای  روشی  عنوان  به  میتواند   RT-PCR آزمایش 
قرنطینه در افرادی که دارای نقص ایمنی شدید هستند، در 
نظر گرفته شود؛ در این باره باید با متخصصان بیماری های 
عفونی مشورت کرد. برای سایر افراد، پایان قرنطینه بر اساس 
آزمایش توصیه نمیشود به جز در مواردی که شخص میخواهد 
زودتر از زمانی که در بخش قبل )زمان پایان قرنطینه بر اساس 

علائم( گفته شد، قرنطینه را پایان دهد.
در این روش نیاز است که آزمایش متوالی از حداقل دو نمونه 
نازوفارنژیال )پشت بینی( که به فاصلهٔ 2۴ ساعت گرفته شده، 
منفی باشد. تمام نتایج آزمایش باید قبل از پایان قرنطینه 

نهایی شده باشند.
است  ممکن  شرایط  بعضی  در  که  باشید  داشته  توجه 
توصیه هایی که در رابطه با پایان قرنطینه به افراد مبتلا به 
کووید ۱۹ داده میشود با توصیه های داده شده به افرادی که 
در معرض ویروس قرار گرفته و یا مشکوک به کرونا هستند، 

مغایر باشد.
 )CDC( آمریکا  بیماری های  از  پیشگیری  و  کنترل  مرکز 
از قرار گرفتن در معرض ویروس را  تا ۱۴ روز پس  قرنطینه 
توصیه می کند که این بر اساس مدت زمان لازم برای ایجاد 
بیماری در صورت آلودگی است؛ بنابراین، این امکان وجود 
دارد که فرد مبتلا به کووید ۱۹ زودتر از شخص مشکوک به 

کرونا، قرنطینه را پایان دهد.
با بیماران  اقدامات لازم قرنطینه خانگی برای افرادی که 

مبتلا به کووید ۱۹ درتماس بودند
هر کسی که در تماس نزدیک با شخص مبتلا به کووید ۱۹ 
بوده است، باید تا ۱۴ روز پس از تماس با شخص بیمار در خانه 
بماند. هر چند هر کس که در تماس نزدیک با شخص بیماری 

بوده است که:
• در طی سه ماه گذشته بیمار بوده است و

• بهبود یافته است و
• علامتی ندارد )به عنوان مثال سرفه و تنگی نفس(

نیازی به ماندن در خانه و قرنطینه ندارد.
در تماس نزدیک بودن با شخص بیمار به چه معنا است؟

• بیشتر از ۱۵ دقیقه یا بیشتر در فاصلهٔ دو متری یا کمتر با 
شخص بیمار باشید.

• در خانه مراقب فردی بیمار باشید.
• تماس فیزیکی با شخص مبتلا داشته باشید )بغل کردن 

یا بوسیدن(.
• وسایل شخصی آن ها مانند قاشق و چنگال، لیوان و … 

را استفاده کنید.
• قطرات تنفسی از طریق عطسه یا سرفهٔ شخص بیمار و یا از 

طریق دیگری روی شما فرود بیاید.
زمان شروع و پایان قرنطینه در افرادی که با شخص بیمار در 

تماس نزدیک بوده اند
این افراد می بایست تا ۱۴ روز بعد از آخرین تماس با شخص 

مبتلا به کووید ۱۹ در خانه بمانند و قرنطینه شوند.
در تمام موقعیت های زیر، حتی اگر نتیجهٔ آزمایش شما 
منفی شود یا احساس سالم بودن داشته باشید، باید قرنطینه 
خانگی را رعایت کرده و در منزل بمانید؛ زیرا علائم ممکن 
است 2 تا ۱۴ روز بعد از در معرض ویروس قرار گرفتن بروز 
پایان  زمان  از  میتوانید  زیر،  موقعیت های  مطالعهٔ  با  یابند. 
قرنطینه خانگی آگاه شوید؛ به خاطر داشته باشید که اگر 
قرنطینهٔ شما ظهر شروع شده باشد، زمان پایان قرنطینه هم 

ظهر آخرین روز است.
مبتلا  شخص  با  نزدیک  تماس  در  یک:  شمارهٔ  موقعیت 

بودهاید و دیگر با آن شخص در تماس نخواهید بود.
من در تماس نزدیک با شخص مبتلا به کووید ۱۹ بودهام، 
و تا زمانی که آن شخص بیمار باشد با او در تماس نخواهم بود 

)به عنوان مثال همکار، همسایه یا دوست(
زمان پایان قرنطینه در این موقعیت:

تاریخ آخرین تماس نزدیک با آن شخص + ۱۴ روز = 
زمان پایان قرنطینهٔ شما

موقعیت شمارهٔ دو: در تماس نزدیک با شخص مبتلا بودهاید 
یا با آن شخص زندگی میکنید، اما میتوانید از او دوری نمایید.

من با شخص مبتلا به کووید ۱۹ زندگی میکنم )هماتاقی، 
همسر، اعضای خانواده(، و آن شخص در اتاقی جداگانه در 
قرنطینه به سر میبرد. از زمان قرنطینه شدن آن شخص با اون 

در تماس نزدیک نبودهام.
زمان پایان قرنطینه در این موقعیت:

تاریخ زمان قرنطینه شدن آن شخص )شخص بیمار( + 
۱۴ روز = زمان پایان قرنطینهٔ شما

موقعیت شمارهٔ سه: در قرنطینه به سر میبرید و در حین 
قرنطینه دوباره در تماس نزدیک با شخصی بیمار بوده اید.

من با شخصی بیمار زندگی میکنم و از آنجایی که در تماس 
نزدیک با او بودهام قرنطینهٔ ۱۴ روزهٔ خود را شروع کردم. اگر 
در حین قرنطینه دوباره با شخص بیمار در تماس نزدیک باشم 
چه کنم؟ یا اگر شخص دیگری در خانه مبتلا شود چه؟ آیا باید 

قرنطینه را از اول شروع کنم؟
بله؛ لازم است از تاریخ آخرین تماس نزدیک با هر فرد بیمار 
دوباره خود را قرنطینه کنید. هر زمان که شخصی جدید در 
خانه به کووید ۱۹ مبتلا شد و شما در تماس نزدیک با او بودید، 

باید قرنطینه را از اول شروع کنید.
زمان پایان قرنطینه در این موقعیت:

تاریخ آخرین تماس دوباره با شخص بیمار + ۱۴ روز = 
زمان پایان قرنطینهٔ شما

و  موقعیت شمارهٔ چهار: با شخص بیمار زندگی میکنید 
نمیتوانید از تماس نزدیک با او خودداری کنید.

من در خانه با شخص بیمار زندگی میکنم و نمیتوانم از 
آن دور باشم، زیرا از او مراقبت میکنم و اتاقی جداگانه برای 

قرنطینهٔ او نداریم.
شما باید تا زمانی که شخص بیمار است از سایر اشخاصی 
که بیرون از خانه هستند دوری کرده و بعد از پایان قرنطینهٔ 

شخص بیمار به مدت ۱۴ روز خود را قرنطینه کنید.

زمان پایان قرنطینه در این موقعیت:
تاریخ پایان قرنطینه خانگی شخص بیمار + ۱۴ روز = 

زمان پایان قرنطینهٔ شما
افراد مشکوک به کووید-۱۹ یا افرادی که علائم خفیف دارند

این افراد می بایست:
نباشد،  امکانپذیر  درمانی  مرکز  در  جداسازی  اگر   •

خودقرنطینگی را رعایت کنند.
• بهداشت دست را مرتب انجام دهند.

و  آب  با  را  آن ها  آلودهاند،  ظاهری  لحاظ  از  دست ها  اگر 
صابون شسته و اگر آلودگی ظاهری ندارند، آن ها را با محلول 

شستشوی برپایه الکل ضدعفونی کنند.
• فاصله حدود یک متری خود را با افراد حفظ کنند.

• تا حد امکان از ماسک پزشکی استفاده نمایند.
که  افرادی  شود.  عوض  یکبار  روزی  حداقل  باید  ماسک 
نمیتوانند ماسک بزنند، باید بهداشت تنفسی را رعایت نمایند. 
به این معنی که در هنگام سرفه یا عطسه کردن، دهان و بینی 
خود را با دستمال کاغذی یکبار مصرف بپوشانند و بلافاصله 
پس از استفاده آن را دور بیندازند و دستانشان را بشویند. یا 
اینکه در زمان سرفه و عطسه کردن از آرنج تا شده خود برای 

پوشاندن دهان و بینی استفاده نمایند.
• از آلوده کردن سطوح با ترشح بزاق، خلط یا تنفس خود بر 

روی آن ها خودداری نمایند.
• تا حد امکان با بازکردن در و پنجره ها جریان هوا و تهویه را 

در فضای زندگی خود بهبود بخشند.
افراد ارائه دهندهٔ مراقبت های درمانی در منزل

کسانی که از افراد مشکوک به کووید-۱۹ و یا افرادی که 
علائم خفیف دارند، مراقبت کرده و یا در فضای مشترک با این 

افراد زندگی میکنند باید:
• بهداشت دست را به طور مرتب انجام دهند.

و  آب  با  را  آن ها  آلودهاند،  ظاهری  لحاظ  از  دست ها  اگر 
صابون شسته و اگر آلودگی ظاهری ندارند، آن ها را با محلول 

شستشوی برپایه الکل ضدعفونی کنند.
• در صورت امکان، فاصله حدود یک متری را از فرد آلوده 

رعایت کنند.
• زمانیکه با فرد آلوده در یک اتاق هستند، از ماسک پزشکی 

استفاده نمایند.
)دستمال های  تنفسی  ترشحات  به  آلوده  ماده  هر   •
را  انداخته و سپس دست ها  را بلافاصله دور  یکبارمصرف( 
بشویند. • با بازکردن پنجره ها تا حد امکان جریان هوا و تهویه 

را در محل زندگی خود افزایش دهند.

پایان قرنطینه خانگی چه شرایطی دارد؟
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به تازگی اخباری مبنی بر شناسنامه دار کردن اراذل و اوباش به منظور ارتقای 
امنیت محلات منتشر شده است. اقدامی که به نظر می رسد می تواند نقش 
اما شناسنامه دار کردن  مهمی در کنترل وقوع جرم در کشور داشته  باشد. 

مجرمان و افراد شرور، چگونه می تواند به ارتقای امنیت کمک کند؟
طرح »مبارزه با هنجارشکنان اجتماعی و اراذل و اوباش« از ابتدای شهریورماه 
امسال توسط نیروی انتظامی در استان های کشور اجرا شده و هدف آن تأمین 
امنیت مردم در ابعاد مختلف و برخورد با کسانی است که برهم زدن نظم و 
امنیت را دنبال می کنند.در همین راستا به تازگی دادستان نظامی استان تهران 
بر شناسنامه دار کردن اراذل و اوباش تاکید کرده است.براساس آنچه سازمان 
قضایی نیروهای مسلح گزارش داده، غلامعباس ترکی دادستان نظامی تهران، 
شناسنامه دار کردن اراذل و اوباش را یکی دیگر از اصول مهم اجرای این طرح 
عنوان کرد و گفت: لازمه اجرای این طرح، شناسایی و شناسنامه دار کردن 
مستند و دقیق افرادی است که در زمینه مزاحمت برای مردم، نوامیس، شرارت، 
زورگیری و قدرت نمایی سابقه داشته اند؛ این افراد باید شناسنامه دار شوند تا به 

قول معروف، تر و خشک با یکدیگر نسوزند.
ترکی افزود: در هر محله ای، هویت چنین افرادی شناسایی و سوابق و میزان 
خطرناک بودن آن ها در پرونده ها مشخص شده و روند شناسنامه دار کردن آن ها 
تحت نظارت دادستان های مربوطه ادامه دارد. دادستان نظامی  استان تهران 
درباره پیامدهای شناسنامه دار شدن این افراد گفته نباید به گونه ای عمل شود 
که فردی بی گناه فقط با اکتفا به ظاهرش تحت تعقیب قرار گیرد و برچسب اراذل 
و اوباش به وی زده شود؛ ظاهر و پوشش به تنهایی برای شناخت افراد کفایت 
نمی کند، بلکه سوابق و شخصیت آن ها باید به صورت دقیق و مستند مورد توجه 

قرار گیرد.
دادسرای عمومی و انقلاب تهران به تازگی از تشکیل »قرارگاه مقابله با اراذل 
و اوباش« خبر داد. براساس اعلام روابط عمومی دادسرای عمومی و انقلاب 
تهران؛ »به دنبال اعلام گزارش های مردمی و ضابطان مبنی بر ایجاد ناامنی در 
برخی از نقاط شهر تهران توسط اراذل و اوباش، تاکید اخیر ریاست قوه قضاییه 
مبنی بر برخورد قاطع محاکم با اشرار و ناامن کنندگان جامعه و بازدید علی 
القاصی مهر دادستان عمومی و انقلاب تهران و برخی از معاونشان از محلاتی در 

تهران، برخورد با این هنجارشکنان در دستور کار قرار گرفت.«
اما شناسنامه دار کردن اراذل و اوباش چه تاثیری در کنترل این پدیده دارد؟ 
برخورد با کسانی که قصد ایجاد رعب و وحشت در بین مردم و آشوب در جامعه 
نیروی  به ویژه  و همه دستگاه ها  قانونی است  و  امری عاقلانه، شرعی  دارند 
انتظامی در این راستا مسئولیتی خطیر و سنگین برعهده دارند و باید با همه 

توان و تجهیزات به طور قاطع با »اراذل و اوباش« برخورد کنند.
سابقه صدور شناسنامه امنیتی برای اراذل و اوباش

موضوع صدور شناسنامه امنیتی برای اراذل و اوباش سابقه ۹ ساله دارد؛ 
مردادماه سال ۱3۹۰، رئیس پلیس اطلاعات و امنیت عمومی استان های 

تهران و البرز از صدور شناسنامه امنیتی برای اراذل و اوباش در استان های تهران 
و البرز خبر داد. براساس آنچه ستاد اطلاع رسانی فرماندهی نیروی انتظامی 
استان های تهران و البرز به نقل از نادر سرکاری، رئیس پلیس اطلاعات و امنیت 
عمومی وقت استان البرز اعلام کرد؛ همه سوابق و اقدامات اراذل و اوباش در 
شناسنامه های الکترونیکی ثبت خواهد شد. همچنین طرح احضار و کنترل 
برای این افراد برقرار و در مقاطع زمانی متفاوت احضار شده و عملکرد این افراد 

به طور دائم تحت نظارت پلیس خواهد بود.
ایجاد بانک اطلاعاتی و صدور شناسنامه؛ تامین امنیت روانی جامعه

در ارتباط با این موضوع مجید ابهری رفتارشناس و آسیب شناس اجتماعی 
به ایرناپلاس گفت: هویت دار کردن این قشر در بسیاری از کشورهای دنیا در 
دهه های پیش صورت گرفته است. مساله ای که باید با کمترین هزینه و بدون 
اعمال هیچ گونه خشونتی انجام شود. برای همه ما روشن است که حفظ و 
برقراری امنیت در جامعه بسیار مهم است و قوه قضاییه و نیروی انتظامی باید 
قاطعانه در برابر اشرار و اراذل و اوباش بایستند و با آنها برخورد کنند. اراذل و 
تربیت خانوادگی،  از جمله  به علت های مختلف  افرادی هستند که  اوباش 
مشکلات رفتاری و شرایط اجتماعی در طبقه بندی این طیف قرار می گیرند.
وی پیشنهاد دادستان نظامی استان تهران مبنی بر شناسنامه دار کردن اراذل 
و اوباش را بسیار جالب و ارزشمند دانست و افزود: اگر این پیشنهاد عملیاتی 
شود به طور خودکار بخشی از امنیت روانی جامعه تامین می شود. در میان این 
افراد هستند کسانی که بارها و بارها به زندان رفته و سوابق متعددی دارند که 
همین تعدد سوابق برای این اشخاص در بین هم صنف های خود امتیاز ارزنده ای 

محسوب می شود.
انجام سازگاری اجتماعی و قابلیت اصلاح

به گفته وی با ایجاد بانک اطلاعات درباره این اشخاص، نهادهای انتظامی 
و قضایی با نظارت بر آنها می تواند امنیت جامعه را ارتقا دهند. البته با یک بار 
نزاع و درگیری نمی توان شخصی را در این صنف قرار داد.ابهری یادآورشد: 
برای تشکیل چنین بانک اطلاعاتی، افراد در ابتدای تشکیل پرونده باید توسط 
روانشناسان و روانکاوان مورد آزمایش قرار گرفته و آزمون های مختلف روانی مانند 
سازگاری اجتماعی و قابلیت اصلاح از آنها گرفته شود. این آزمون ها در تجزیه 
و تحلیل شخصیت  این افراد بسیار کمک می کند. سپس برای محدود کردن 
جمعیت یاد شده باید آنها را موظف کرد که در کلاس های مختلف اصلاح رفتار و 
روان درمانی شرکت کنند. در این صورت ضمن کاهش جمعیت بزهکاران با افراد 

اصلاح شده نیز مواجه خواهیم.
وی در پاسخ به این پرسش که چرا تاکنون این بانک اطلاعات ایجاد نشده، 
گفت: در کشور ما با تخصصی شدن پلیس و ایجاد معاونت پیشگیری در قوه 
بانک  تشکیل  برای  را  لازم  برنامه ریزی های  نخبگان  و  کارشناسان  قضائیه، 
اطلاعات انجام دادند اما متاسفانه کمبود بودجه و نیروی انسانی متخصص این 

حرکت مفید و ضروری را کند کرده است.
مزایای اجرای طرح شناسنامه دار کردن اراذل و اوباش

این رفتارشناس درباره ضمانت اجرایی این طرح و اینکه با چه سازوکاری 
می تواند موفق شود، افزود: ایجاد بانک اطلاعات بزهکاران اعم از اراذل و اوباش 
یا سارقان، در درجه نخست، جمعیت و پراکندگی آنها را شناسایی می کند. 
همچنین با نظارت و اصلاح رفتاری آنها موجب کاهش جمعیت می شود. در 
نهایت کاهش جمعیت این افراد در زندان ها را به دنبال دارد.ابهری ادامه داد:  در 
عین حال نباید به گونه ای عمل شود که فردی بی گناه فقط با اکتفا به ظاهرش 
تحت تعقیب قرار گیرد و برچسب اراذل و اوباش به وی زده شود. ظاهر و پوشش 
به تنهایی برای شناخت افراد کفایت نمی کند، بلکه سوابق و شخصیت آن ها باید 
به صورت دقیق و مستند مورد توجه قرار گیرد. این افراد باید به صورت مستمر 
تحت نظارت و کنترل پلیس باشند و موظف شوند در مقاطع زمانی معین خود را 

به پلیس معرفی و ماموران را در جریان عملکرد و محل سکونت خود قرار دهند.
لزوم تشکیل کمیته های علمی و تخصصی از نخبگان

وی در پایان تاکید کرد: برای تحقق کامل این طرح و اجرایی کردن آن باید 
ضمن دعوت از نخبگان علوم اجتماعی و روانشناسی در دانشگاه ها و مراکز و 
پژوهشی، با تشکیل کمیته های علمی و تخصصی در راستای تحقق کامل این 

طرح و ضمانت اجرایی آن، قدم های اساسی برداشته شود.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم:

برق ۲۰ درصد از مشترکین قمی
 رایگان می شود

 مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم گفت: از ابتدای آبان ماه برق حدود 
2۰ درصد از مشترکان قمی که کم مصرف هستند در قالب طرح »برق امید«، رایگان 

 می شود.
انتشار  از  این طرح جلوگیری  اجرای  افزود: هدف اصلی  آهنین پنجه    مهدی 
گاز دی اکسید کربن، عرضه برق بیشتر در بخش های صنعت و تولید، کاهش ۱۰ 

درصدی مصرف برق بخش خانگی و توسعه صادرات برشمرد.
از  و حمایت  برق  بهینه  از مشارکت مردم در مصرف  اضافه کرد: قدردانی  وی 
مشترکان خانگی کم مصرف از دیگر اهداف طرح می باشد و البته شامل اقامتگاه های 

خالی و موقت نخواهد بود.
الگوی مصرفی برق مشترکان قمی در ماه های گرم 2۰۰  به گفته وی،  میزان 
کیلووات ساعت و در ماه های غیر گرم ۸۰ کیلووات ساعت است که در حال حاضر 
کم مصرف  مشترکین  جزو  قم  استان  خانگی  مشترکان  درصد  تا 2۰  حدود ۱۵ 

محسوب می شوند.
آهنین پنجه با تفکیک مشترکان خانگی به سه گروه کم مصرف، خوش مصرف و 
پرمصرف، خاطرنشان کرد: مشترکین پرمصرف و خوش مصرف با اقداماتی از قبیل 
استفاده بهینه از تجهیزات برقی موجود، جایگزینی تجهیزات برقی با راندمان بالا، 
استفاده از لامپ های پربازده، خاموش کردن لامپ های اضافه، نصب پنل های 
خورشیدی و استفاده از سایبان برای کولر می توانند از مزایای طرح برق امید بهره مند 

شوند.
وی در ادامه با اشاره به مصوبه هیات دولت مبنی بر فرصت ۶ ماهه به مشترکان 
پرمصرف، گفت: اطلاع رسانی لازم به مشترکان پرمصرف از وضعیت و میزان مصرف 
خود انجام خواهد شد تا با اقدامات بهینه سازی مصرف، طی مدت ۶ ماه در گروه 

مشترکان خوش مصرف قرار گیرند.
وی تصریح کرد: در صورت ادامه روند پرمصرفی پس از این مدت ۱۰ درصد به تعرفه 

برق فعلی آن ها افزوده می شود.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق قم همچنین از حمایت و ترغیب مشترکان 
پرمصرف به استفاده از مولدهای خورشیدی کوچک و بهینه سازی مصرف خبر داد تا 

مشمول پرداخت های اضافی نشوند.
وی در ادامه در خصوص چگونگی آگاهی مشترکان از وضعیت مصرف برق خود، 
گفت: مشترکان  می توانند با استفاده از میزان مصرف کل دوره خود که از طریق 
پیامک دریافت می کنند، مصرف ماهیانه خود را به دست آورده و در صورتی که این 

میزان کمتر از الگوی کم مصرفی باشد، جزو کم مصرف ها به شمار می روند.
وی افزود: چنانچه میزان مصرف بیش از الگوی کم مصرفی و کمتر از الگوی 
پرمصرفی باشد، مشترک خوش مصرف و در صورتی که میزان مصرف بیش از الگوی 

مصرف باشد، مشترک پرمصرف خواهند بود.
آهنین پنجه همچنین در خصوص تغییر مالکان یا مستاجران منازل مسکونی، 
یادآور شد: با توجه به اینکه محاسبه صورتحساب و اعمال تخفیف کم مصرفی بر 
اساس مصرف دوره صورت می گیرد، تغییر مصرف کننده تاثیری بر نحوه محاسبه 

صورتحساب ندارد.
معنای  به  رنگ سبز  با  الکترونیکی  پایان هر دوره قبض  در  این که  بیان  با  وی 
تخفیف ۱۰۰ درصدی برای مشترکان کم مصرف ارسال می شود، گفت: در نظر 
داریم به منظور تشویق و ترغیب هر چه بیشتر مشترکان به کاهش مصارف خود، هر 
سال 2 بار بین مشترکان کم مصرف قرعه کشی انجام داده و جوایز نفیسی از جمله 

لوازم خانگی برقی ساخت داخل با برچسب انرژی ++A به آن ها اهدا کنیم.
در حال حاضر بیش از ۵۷۰ هزار مشترک برق در استان قم وجود دارد؛ ۱3 درصد 
برق قم در بخش کشاورزی، 2۸.۴ درصد در بخش صنعت، 3۶.۵۵ درصد در بخش 
خانگی، ۱۰.۴ درصد در بخش عمومی، ۹.۷۸ درصد سایر مصارف و ۱.۸3 در بخش 

روشنایی معابر مصرف می شود.
 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم :

نصب یادمان های شهدا به منظور 
اشاعه فرهنگ ایثار و شهادت 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم گفت: طراحی المان ها و یادمان شهدا 
در کنگره ملی استان با همراهی شهرداری قم در دستور کار قرار است که این اقدام 

تأثیر زیادی در اشاعه فرهنگ ایثار و شهادت در بین مردم دارد.
برگزاری کنگره ملی  به  با اشاره  سید موسی حسینی کاشانی در گفت وگویی 
شهدای استان  اظهار داشت: کنگره ملی شهدای استان قم برای گرامیداشت شش 
هزار و ۹۰ شهید استان قرار است در اوایل سال آینده برگزار شود که در این راستا توقع 

خاصی از قم با توجه به جایگاه شهید و شهدا از این استان و شهر می شود.
وی یکی از کمیته های ذیل این کنگره را کمیته فرهنگی و هنری دانست و ابراز کرد: 
تشکیل این کمیته به منظور مدیریت مجموعه فعالیت های هنری و فرهنگی است تا 

از همه ظرفیت ها بتوان استفاده بهتر صورت گیرد.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم با اشاره به اهمیت نصب المان های 
شهدا در سطح شهر تصریح کرد: یکی از اقدامات این کمیته استفاده از زبان هنر 
و گنجاندن ظرفیت های هنری درجای جای کنگره است، چراکه معتقدیم زبان هنر 

می تواند برای قشر مخاطب ما تأثیرگذار باشد.
وی با بیان اینکه ظرفیت های مختلفی در رشته های فرهنگی و هنری قرار داشته که 
در قالب کمیته در کنار هم قرار می گیرد، یادآور شد: ظرفیت طراحی های مختلف و 
وحدت بصری در قالب المان های مختلف هنری پیاده می شود، همچنین کتاب های 
مختلفی که برای چاپ برنامه ریزی شده و رمان و داستان و فراخوان های فرهنگی و 
هنری ذیل کنگره شکل می گیرد. حسینی کاشانی با تأکید بر طراحی یادمان های 
شهدا توسط شهرداری قم عنوان کرد: طراحی المان ها و سردیس شهدا با همراهی 
شهرداری قم در دستور کار قرار است و برنامه های مختلف دیوارنگاری و طراحی 
در اتوبان با هماهنگی سپاه و ارتش دنبال می شود و ما برآنیم مجموعه قالب های 
هنری را به کار بگیریم تا انتقال فرهنگ به خوبی انجام شود. مدیرکل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی استان قم خاطرنشان کرد: ساخت فیلم و موسیقی های مرتبط با کنگره 
دنبال می شود و ظرفیت مختلفی در دستگاه ها پای کار آمدند که امید است استمرار 
خروجی از برنامه های مختلف بتواند کنگره متفاوتی را از قم به یادگار بگذارد، این 
ظرفیت مختلف در کنار هم می تواند مجموعه مطالبات رهبری در مورد یاد و خاطره 

شهدا و کمرنگ نشدن این فرهنگ را به دنبال داشته باشد.

مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم :

تعلق سهم تقصیر در حوادث جاده ای به 
دستگاه مجری توجیه پذیر نیست

 مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم گفت: وقتی دستگاهی با وجود 
پی گیری های مستمر به دلیل کمبود منابع اعتباری، لحاظ سیاست های سازمانی 
و همچنین اجرای اولویت های تعیین شده استانی، موفق به رفع نقطه حادثه ساز 

نبوده، نباید مشمول سهم تقصیر در حوادث جاده ای شود.
به گزارش روز شنبه روابط عمومی اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای قم،  
محمدحسن کلهری در جلسه ای با حضور فرمانده قرارگاه و روسای پاسگاه های 
پلیس راه قم با اشاره به نحوه تعیین سهم تقصیر در حوادث جاده ای، افزود: در 
صورتی که بروز حادثه ای در جاده به دلیل کوتاهی و اهمال دستگاه مربوطه در انجام 
وظیفه و رفع نقطه حادثه ساز بوده، تعلق سهم تقصیر به این دستگاه توجیه پذیر است.
منابع  کمبود  باید  جاده ای  تصادفات  کارشناسی  و  تبیین  در  کرد:  تاکید  وی 

اعتباری، سیاست های اجرایی دستگاه متولی و اولویت های استانی لحاظ شود.
وی با بیان این که آموزش، اقدامات مهندسی و اعمال قانون سه اصل اساسی 
در تامین و ارتقاء سطح ایمنی جاده است، گفت: اعمال قانون درحیطه اختیارات 
از وظایف وزارت راه و شهرسازی و آموزش وظیفه ای  پلیس، اقدامات مهندسی 
همگانی است که شمول آن دربرگیرنده دستگاه ها و نهادهای دیگری است که از 

مهم ترین آن ها می توان به رسانه های جمعی اشاره کرد.

مدیرکل انتقال خون استان قم :

باید اهدای خون به صورت
 مرتب و مستمر صورت گیرد 

مدیرکل انتقال خون استان قم گفت: از ابتدای سال جاری تا پایان مهرماه، 23 
هزار و 3۱۱ نفر در این استان موفق به اهدای خون شدند که نسبت به مدت مشابه 

سال گذشته، ۱.۴ دهم درصد کاهش یافته است.
مرتضی نوریان افزود: در این مدت 2۸ هزار و 3۷۰ نفر برای اهدای خون مراجعه 
کرده اند که این تعداد نیز نسبت به مدت مشابه سال گذشته ۱.۵ درصد کاهش داشته 
است ضمن اینکه مقایسه تعداد مراجعه کنندگان در مهرماه سال جاری نیز کاهش 
۱۹ درصدی نسبت به مدت مشابه سال گذشته را نشان می دهد. وی با بیان اینکه 
روند اهدای خون در هفته های اخیر نزولی بوده است ادامه داد: میزان اهدا نسبت 
به کل جمعیت در بازه هفت ماهه امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته یک 
درصد و تعداد اهدا کننده مستمر در این مدت نیز ۴.۶ درصد کاهش داشته است. 
مدیرکل انتقال خون قم اظهار داشت:  از 23 هزار و 3۱۱ شهروند نوع دوستی که در 
هفت ماه  امسال موفق به اهدای خون خود شدند،  حدود ۵۸ درصد آن ها ازجمله 
اهداکنندگان مستمر بوده اند. نوریان با اشاره به افزایش اهداکنندگان خانم در این 
استان افزود: ۹۴2 نفر از بانوان استان در هفت ماه امسال موفق به اهدای خون شدند 
که این آمار ۴ درصد از کل اهدا کنندگان را شامل می شود و این آمار نسبت به مدت 
مشابه سال گذشته 2 دهم درصد رشد را نشان می دهد. مدیرکل انتقال خون قم 
اظهار داشت: از ابتدای فروردین ماه تا پایان مهرماه سال جاری 33 هزار و ۹۹۱ واحد 
خونی به بیمارستان های استان و هفت هزار و ۵3۸ واحد نیز به شبکه خون رسانی 
کشور ارسال شده است. وی با تاکید بر این که وضعیت ذخیره خون استان به صورت 
لحظه ای پایش می شود، گفت: به دلیل این که زمان ماندگاری خون محدود است، 
امکان ذخیره خون در مدت طولانی وجود ندارد به همین دلیل باید اهدای خون 
به صورت مرتب و مستمر صورت گیرد. نوریان با اشاره به اثربخشی پلاسمای اهدایی 
بیماران بهبودیافته کرونایی در درمان بیماران مبتلا به این بیماری گفت: با مثبت 
ارزیابی شدن پلاسمادرمانی در بهبود بیماران مبتلا به کرونا، جمع آوری پلاسمای 
خون بیماران کرونایی بهبود یافته توسط سازمان انتقال خون در دستور کار قرار 
گرفت. وی اظهار داشت: از ابتدای اجرای طرح اهدای پلاسمای بیمارای بهبودیافته 

کرونایی تا کنون ۱۴۰ بیمار بهبودیافته قمی پلاسمای خون خود را اهدا کرده اند.

مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم  خبرداد

بهره برداری ازسایت آموزشی
 آتش نشانی قم تا پایان سال 

مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم گفت: شهر قم 
پیشروترین کلان شهری است که در آن ایستگاه های آتش نشانی و نیروی انسانی آن 
طبق استانداردها تأمین است و سایت آموزشی سازمان تا پایان سال به بهره برداری 
تجهیزات  وضعیت  به  اشاره  با  جعفری  عباس  شهرنیوز،  گزارش  به  می رسد. 
آتش نشانی شهر قم، اظهار داشت: طی سال های گذشته در امر تجهیزات و نوسازی 
تجهیزات عملکرد خوبی داشتیم و با توجه به وجود 2۴ ایستگاه آتش نشانی، قم 
جزو کلان شهرهای پیشرو در زمینه وجود ایستگاه های آتش نشانی و هم چنین 
و خدمات  آتش نشانی  مدیرعامل سازمان  است.  در کشور  انسانی  نیروی  تأمین 
ایمنی شهرداری قم با بیان اینکه ایستگاه مادر و جامع آتش نشانی قم در بلوار پیامبر 
اعظم)ص( احداث می شود، ابراز کرد: نیاز به احداث این مرکز چند سالی بوده که 
در شهر قم احساس می شد که در کنار تأمین تجهیزات باید مکانی برای دسترسی به 
همه نقاط شهر به وجود آید که احداث این ایستگاه مادر در مراحل ابتدایی قرار دارد. 
جعفری ادامه داد: در سال های قبل از کمبود نیروی انسانی ضعف داشتیم اما اکنون 
در سه دوره آموزش، نیروهای جدید و جوان وارد سازمان شده اند و هم اکنون ۵3۰ 
نفر نیرو داریم که 3۰ درصد به نیروهای ما اضافه شده است. به گفته وی؛ قرار است 
3۰۰ شیرهیدرانت آتش نشانی تا سال ۱۴۰۰ در اختیار آتش نشانی قم قرار گیرد و هم 
چنین برای به  روز بودن نیروهای آتش نشانی باید به طور دائم آموزش ضمن خدمت 
برگزار شود؛ ما در گذشته به دلیل کمبود تجهیزات از سایت آموزشی دیگر استان ها 
استفاده می کردیم درصدد هستیم سایت آموزشی قم را زودتر تجهیز و تا پایان سال 
به بهره برداری برسانیم. مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری 
قم در پاسخ به کمبود نردبان ویژه آتش نشانی در قم، عنوان کرد: ما تنها یک نردبان 
نداریم بلکه به 3 نردبان مجهز هستیم که یک نردبان آن نیاز به اصلاح و تعمیرات 
دارد و باز هم در نظر داریم به نردبان این سازمان اضافه کنیم. جعفری اظهار داشت: 
شهر قم یک شهر بلندمرتبه شده و جزء چهار شهر کشور در حوزه آپارتمان سازی و 
بلندمرتبه سازی به شمار می رود که باید در این زمینه هم امکانات ما نوآوری شود، 
در سال های اخیر امکانات و تجهیزات ما نوسازی شده و ما نخستین کلان شهری 

هستیم که ایستگاه های آتش نشانی ما طبق استاندارد هستند. 

معاون خدمات شهری شهرداری قم  خبرداد

ایجاد جایگاه استقرار کارگران ساختمانی 
در دو نقطه از شهر

کارگران  ساماندهی  طرح  به  اشاره  با  قم  شهرداری  شهری  خدمات  معاون 
ساختمانی، از ایجاد جایگاه استقرار کارگران ساختمانی در دو نقطه از شهر خبرداد.

سید امیر سامع با اشاره به ضرورت ساماندهی کارگران ساختمانی پیش از شروع 
جلسات  در  که  اساس صورت جلسه ای  بر  داشت:  اظهار  بارانی،  و  روزهای سرد 
فرمانداری به دست آمد مقرر شد ساماندهی کارگران ساختمان با همکاری شهرداری 

قم، اداره کل کار، تعاون و رفاه اجتماعی و خانه کارگر انجام شود.
این  در  شهرداری  مسئولیت  به  اشاره  با  قم  شهرداری  شهری  خدمات  معاون 
موضوع، افزود: ایجاد شرایط فیزیکی به منظور استقرار کارگران ساختمانی بر عهده 
شهرداری است. سامع از برپایی ایستگاه هایی به منظور رفاه حال کارگران ساختمانی 
خبر داد و گفت: میدان نبوت و تقاطع عماریاسر و ۱۵ خرداد در حال حاضر به عنوان 
محل استقرار کارگران ساختمانی در نظر گرفته شده است و شهرداری اقدام به 
برپایی جایگاه هایی در این دونقطه کرده است. وی اما ساماندهی واقعی کارگران 
را در ترویج سیستم نرم افزاری خواند و تأکید کرد: طبق تفاهم نامه ای با اداره کل 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی، مقرر شد انجمن کارگران ساختمانی به منظور ساماندهی 
کارگران و عدم تجمع آن ها در اطراف میادین، از طریق سامانه ای که در اختیاردارند، 
اطلاع رسانی کامل به کارگران برای ثبت نام در سامانه داشته باشند. معاون خدمات 
شهری شهرداری قم خاطرنشان کرد: طبق این تفاهم نامه پیشنهاد شد توسط 
انجمن صنفی کارگری برای کارگران اطلاع رسانی وسیع انجام و این قشر از جامعه 
کارگری عضو یک سری گروه هایی شوند.  سامع با اشاره به اینکه ساماندهی فیزیکی 
به تنهایی نمی تواند کارساز باشد، گفت: برای اشتغال و ساماندهی کارگران به صورت 
الکترونیکی باید راهکاری اندیشید چراکه استقرار کارگران فصلی در این مکان ها 

درصورتی که همراه با یافتن کار روزانه نباشد، سبب ایجاد مشکلاتی می شود.
 

مدیرعامل سازمان آرامستان های شهرداری قم :

توان مدیریتی بهشت معصومه)س( برای 
دفن اموات کرونایی کافی است

بهشت  مدیریتی  توان  گفت:  قم  شهرداری  آرامستان های  سازمان  مدیرعامل 
معصومه)س( برای دفن اموات کرونایی کافی بوده و از حضور نیروهای جهادی 

استقبال می کنیم.
سید سیف الدین موسوی نیارکی با اشاره به شیوع ویروس کرونا در جهان، اظهار 
داشت: در مقابله با ویروس کرونا کل جهان عاجز بوده و با آغاز شیوع این بیماری 
و افزایش ناگهانی فوتی ها سازمان آرامستان ها نیز دچار تغییراتی در پروتکل های 
بهداشتی خود در مراحل دفن و تغسیل شد. رئیس سازمان آرامستان های شهرداری 
قم توان مدیریتی بهشت معصومه)س( برای دفن اموات کرونایی مورد ارزیابی قرارداد 
و افزود: در بهمن ماه و اسفندماه سال ۹۸ به یک باره تعداد فوتی ها به دو برابر افزایش 

پیداکرده و شکل تدفین و تغسیل با پروتکل های جدید تغییر کرد.

اجتماعی

به  سال۸۶  در  رهبری  معظم  مقام  سفر  جریان  در 
استان قم و تاکید بر رعایت سیما و منظر اسلامی شهر 
قم شهرداری هم طبق یک ابلاغیه ای از هرگونه ساخت 
و ساز نامتعارف و معماری رومی در شهر قم جلوگیری 
کرده است. براساس منابع تاریخی، قم دارای قدمتی 
۱۰ هزار ساله است که اوج شکوه آن بعداز ظهور اسلام 
و عصر کنونی برمی گردد، قم در نگاه مسلمانان به ویژه 
شیعیان دارای جایگاه خاصی است و همیشه به عنوان 
یک شهر مقدس نامیده می شود . وجود بارگاه حضرت 
معصومه)س( و مسجد مقدس جمکران باعث شده تا 
زمینه حضور زائرانی از سراسر کشور و حتی از کشورهای 
اسلامی در این شهر را فراهم کند. هرچند در ۵ ساله 
اخیرتوجه به اقدامات صورت گرفته از سوی مسئولان در 
زمینه های مختلف قم به سمت توسعه در حال حرکت 
و دگرگونی است اما با توجه به ظرفیت ها و تقدسی که 
این شهر درکشور و هم چنین به عنوان یک جهان شهر 
تشیع این نوع توسعه هنوز در تناسب با ظرفیت و جایگاه 
شهر مقدس قم نیست. با توجه به ظرفیت های زیارتی و 
گردشگری شهر قم باید نسبت به ظرفیت های اقامتی 
این شهر اقدامات مناسبی صورت گیرد لذا در این زمینه 
قرار است با عقد تفاهم نامه ای با سرمایه گذارانی ۵ هتل 
در بلوار پیامبر اکرم )ص( احداث شود. شهر قم ۵۶ هزار 
و۱۹۷ هکتار دارد که ۱2 هزار و ۷23 هکتار از مساحت 
آن را محدوده شهری و ۴3 و ۴۷۴ هکتار هم حریم شهری 
است در شهر قم ۸ منطقه شهری در 2۶ ناحیه شهری و 
۱22 محله وجود دارد و طبق آخرین سرشماری صورت 
گرفته ۱میلیون و2۰۱ هزار و۱۵۸ نفر جمعیت دارد که با 
توجه به متوسط رشد سالانه 2/۴3 دهم به جمعیت آن 

اضافه می شود.
مسیر توسعه و دگرگونی در قم

شوراهای  و  روستایی  شهری،  امور  دفتر  مدیرکل 
اشاره  با   ، تسنیم  خبرنگار  با  وگو  گفت  در  استانداری 
گفت:  شهر  این  در  گرفته  صورت  های  زیرساخت  به 
زیرساخت زیارتی این شهر که مرکز مهم جهان تشیع 
است با توسعه خوبی روبرو بوده است معابرشهری رونق 
یافته و ترافیک هم در هسته مرکزی شهر کاهش یافته 
است. ابراهیم ملکی افزود: در شهر قم کمربندی های 
بسیاری ایجاد شده است در حال حاضر هم رینگ بلوار 
شهید قاسم سلیمانی کلنگ زنی آن آماده شده است و 
این امر در تسهیل رفت وآمدهای توریسم مذهبی می 
تواند بستر مناسبی باشد همچنین در هفته دفاع مقدس 
هم پروژه های مختلف تفریحی از سوی شهرداری افتتاح 
شده که می تواند در افزایش ماندگاری مسافر در قم نقش 
مهمی داشته باشد. به گفته وی، برای کسب درآمدزایی و 
جذب بیشتر گردشگر زیرساخت های ساخت و احداث 

هتل و غیره از سوی شهرداری در بلوار پیامبر اعظم)ص( 
طی جلساتی با چند سرمایه گذار وحمایت دادگستری 
در حال احداث است قم در ۵ ساله اخیر با رشد و توسعه 

خوبی روبرو بوده است.
مصوبه ای برای جلوگیری از رشد نماهای رومی 

شوراهای  و  روستایی  شهری،  امور  دفتر  مدیرکل 
استانداری قم در پاسخ به این سئوال خبرنگار تسنیم 
این که قم یک جهان شهر تشیع است و چرا در این شهر 
به جای معماری ایرانی و اسلامی نماهای رومی و غربی 
دیده می شود بیان کرد: مقام معظم رهبری در سال ۸۶ 
به سیما و منظر شهر قم اشاره ای داشتند و تاکید کردند 
که قم به سمت مباحث اسلامی قدم بردارد و آیین نامه 
ای مصوب و به شهرداری هم ابلاغ کردند. ملکی تصریح 
کرد: متاسفانه در شهر قم معماری و نماهای رومی رشد 
فزآینده ای یافت هرچند این مشکل در کل کشور نمایان 
شده است در حالی که در کشورهای دیگر معماری و نوع 
ساخت و ساز براساس یک رویه واحد و طبق راهبرد ۱۵ 
شرکت پیش می رود، در کشور ما ساخت و ساز با دخل و 
تصرف همراه بوده و هرکسی به دنبال یک نقشه متفاوتی 
است اما در وقت کنونی این نوع معماری منع و با آن 
طبق یک مصوبه برخورد می شود. به گفته این مسئول؛ 
شهرداری  ابلاغیه  چنین  وهم  مصوبه  با  رومی  نمای 
اخیر  ابلاغ  طبق  و  شد  گرفته  قم  شهر  در  آن  جلوی 
شهرداری هرگونه ساخت و ساز باید متناسب با سیمای 

شهر قم صورت گیرد .
در حوزه معماری اسلامی

 تخصص مطلوبی نداریم
شوراهای  و  روستایی  شهری،  امور  دفتر  مدیرکل 
استانداری قم گفت: در حوزه معماری اسلامی تخصص 
دانشگاه  کرده  تحصیل  ما  معماران  نداریم  مطلوبی 
هستند ولی کم تر به معماری اسلامی پرداخته می شود 
در حالی که ما نماهای غنی در حوزه معماری ایرانی و 
اسلامی داریم ولی این نماها هرگز در دانشگاههای ما به 
آن اهمیت داده نشده است. ملکی عنوان کرد: باید در 
قم معماری و ساخت و سازها به سمت ایرانی و اسلامی 
توسعه یابد و در زمینه سیما ومنظر قم هم بیشتر تلاش 
شود. از وی درباره نمره ای که به توسعه قم داده شده 
می پرسم وی در پاسخ گفت: در ۵ سال اخیر در زمینه 
توسعه در قم شاهد دگرگونی های بسیاری هستیم و من 
نمره ۱۰۰ می دهم اما در زمینه سیما و منظر به شهر قم 

از ۱۰۰ نمره ۵۰ خواهم داد.
تاکید بر فرهنگ سازی بر اهمیت

 توریسم و گردشگر 
شوراهای  و  روستایی  شهری،  امور  دفتر  مدیرکل   
استانداری قم در بخش دیگری از گفت وگوی خود با 

اهمیت  بر  سازی  فرهنگ  برضرورت  تسنیم  خبرنگار 
توریسم و گردشگر در شهر قم اشاره و بیان کرد: علاوه بر 
رونق زیرساخت های گردشگری باید برای رشد و توسعه 
گردشگری قم فرهنگ سازی کرد و به طور مستقیم و 
غیر مستقیم نسبت به آموزش نحوه برخورد با توریسم و 
گردشگر مذهبی و زیارتی تلاش کرد. ملکی تصریح کرد: 
باید نوع نگاه شهروندان به توریسم براساس آموزش های 
داده شده تغییر کند، ما فرهنگ ایرانی و اسلامی داریم 
و مهمان نوازی جزیی از صفات و اخلاق ما است نباید 
در قبال گردشگران حرکت و یا رفتاری را بروز دهیم که 
این رفتار به عنوان یک بازخورد مخربی بر توریسم تاثیر 

گذاشته و آنها با خاطره منفی شهر قم را ترک کنند.
توسعه مجتمع ها و مراکز خرید خارج از

 حریم شهری
شوراهای  و  روستایی  شهری،  امور  دفتر  مدیرکل 
دیگری  های  زیرساخت  داشت:  اظهار  قم  استانداری 
علاوه بر بازدید از آثار تاریخی و طبیعی و زیارتی در شهر 
یابد  توسعه  باید  شهر  در  زائران  روحیه  با  متناسب  قم 
باشد  داشته  فاصله  شهری  از  حریم  از  باید  مراکز  این 
باید به سمت توسعه مراکز خرید و مجتمع های تجاری 
گام برداریم ودستگاههای خدمات رسان هم نسبت به 
زیرساخت های خدماتی تلاش کنند. ملکی افزود: باید 
تاسیسات برقی شهر که با توجه به سالهای گذشته اندکی 
فرسوده شده است نوسازی شود، مکاتباتی هم با وزیر 
نیرو داشتیم تا با بستن قرار داد با سرمایه گذار نسبت به 
ایجاد پست های جدید در نقاط شهر اقداماتی صورت 

گیرد باید برق استان نوسازی و برق پایداری تامین شود.

مصوبه ای برای جلوگیری از رشد نماهای رومی ؛

ساخت و سازهای نامتعارف در قم در ایستگاه آخر

واکاوی طرح شناسنامه دار کردن اراذل و اوباش؛

راهکاری برای ارتقای امنیت محلات
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یک کارشناس بازار سرمایه :

نقدینگی وارد بازار سرمایه می شود
 یک کارشناس بازار سرمایه  گفت :با انتخاب بایدن به عنوان رییس جمهور 
امریکا به نظر با کاهش نرخ دلار مواجه می شویم که اثر آن در بازار سرمایه پیش 
خور شده است و پس از چند روز نوسانات هیجانی در بازار دوباره شاهد تعادل 

در بازار خواهیم بود.
شایان زهراکار اظهار داشت: در هفته گذشته بازار سرمایه با هیجانات انتخابات 
آمریکا درگیر بود به طوری که یکسری از گروه ها به سمت صف فروش و یکسری 

به سمت صف های خرید تمایل داشتند.
وی ادامه داد: چهارشنبه هفته گذشته، اکثر فعالان بازار با توجه به اخبار 
آمریکا، ترامپ را برنده انتخابات می دانستند در حالی که به صورت ناگهانی آرای 
بایدن پیشی گرفت. روز چهارشنبه بازار به سمت گروه های دلاری مانند فولاد، 
پتروشیمی و...پرتقاضا دیده شد. بازارهای ریالی مانند خودرو و بانک به سمت 

منفی و صف فروش حرکت کرد.
این کارشناس بازار سرمایه افزود: در صورت انتخاب قطعی بایدن، در بازه زمانی 

کوتاه در بازار شاهد حرکت گروه های ریالی به سمت مثبت خواهیم بود.
حاضر  حال  در  داشت:  اظهار  یکم  پالایشی  صندوق  درباره  همچنین  وی 
چندین بحث درباره پالایشی یکم وجود دارد، به نظرم اگر گروه پالایشی یکم به 

سود نرسد، اعتماد مردم به بازار سرمایه از بین می رود.
زهراکار تاکید کرد: پول هایی که از بازارهای موازی مانند مسکن و خودرو خارج 
می شود، می تواند به بهترین بازار که نقدشوندگی بالایی دارد، یعنی بازار سرمایه 

وارد شود.
وی با اشاره به حرکت شاخص با توجه به نرخ دلار در چند ماه گذشته، گفت: 
زمانی که دلار در محدوده 2۴ هزار تومان بود، شاخص به دو میلیون واحد رسیده 
بود اما با افزایش نرخ دلار شاهد کاهش شاخص بودیم. با انتخاب بایدن به عنوان 
رییس جمهور امریکا به نظر با کاهش نرخ دلار مواجه می شویم که اثر آن در بازار 
سرمایه پیش خور شده است و پس از چند روز نوسانات هیجانی در بازار دوباره 

شاهد تعادل در بازار خواهیم بود.
  

معاون وزیر صمت:

۱۷ میلیارد یورو تعهد ارزی
 ثبت شده داریم

معاون وزیر صمت با بیان اینکه تا 3۱شهریور 3۶.۱ میلیارد یورو ارز به چرخه 
تجاری کشور بازگشته و ۱۷ میلیارد یورو تعهد ارزی داریم، گفت: در مورد 2۵۰ 

صادرکننده متخلف باید قوه قضاییه تعیین تکلیف کند.
حمید زادبوم در مورد بازگشت ارز صادراتی به کشور، اظهار داشت: بر اساس 
آخرین آمار از 22 فروردین سال ۹۷ تا 3۱ شهریور ماه سال ۹۹ به میزان 3۶.۱ 
میلیارد یورو ارز صادراتی به چرخه تجاری کشور بازگشته است و حدود ۱۷ میلیارد 

یورو میزان تعهدات ارزی ثبت شده برای صادرکنندگان در بانک مرکزی است.
رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران افزود: البته درباره این ۱۷ میلیارد یورو، 
بین صادرکنندگان و مرجعی که آمار را اعلام کرده، اختلاف نظر وجود دارد اما 

این ۱۷ میلیارد دلار، آمار رسمی است.
وی در مورد 2۵۰ صادرکننده متخلف ارزی که رفع تعهد ارزیشان را انجام نداده 
اند، گفت: اسامی 2۵۰ صادرکننده متخلف که لیست ۱۵۰ نفر در سال ۹۸ و 
لیست ۱۰۰ نفر در سال ۹۹ به قوه قضائیه اعلام شد، در نزد ما هم هست منتهی 

ما با این افراد دیگر کاری نداریم.
زادبوم درباره نحوه شناسایی گروهی از این صادرکنندگان که کارتن خواب بوده 
اند و به نام آنها کارت بازرگانی صادر و صادرات انجام شده است، گفت: پرونده 
این افراد در قوه قضائیه در حال بررسی است؛ اینکه در حین بررسی چه اتفاقاتی 
افتاده است و عده ای به عنوان کارتن خواب شناسایی شده اند ما اطلاعی 
نداریم. معاون وزیر صمت تاکید کرد: اسامی این افراد در اختیار ما است و شک و 
شبهه ای نیست. اما چون به قوه قضائیه معرفی شده اند دیگر اقدامی از طرف ما 
انجام نمی شود. دادگاه در مورد این افراد نظر خواهد داد و ما نمی توانیم قضاوتی 

کنیم بلکه دستگاه قضا باید درباره این 2۵۰ نفر تعیین تکلیف کند.

رئیس کمیسیون انرژی مجلس :

بنزین گران نمی شود
رئیس کمیسیون انرژی مجلس با تاکید بر اینکه قیمت بنزین باید منطقی 

باشد، گفت: افزایش قیمت بنزین در دستور کار مجلس نیست.
فریدون عباسی دوانی در گفت و گو  با خبرنگار اقتصادی ایلنا، درباره احتمال 
افزایش قیمت بنزین اظهار داشت؛  هیچ بحثی روی افزایش قیمت بنزین مطرح 

نیست و مجلس نیز روی این موضوع کار نمی کند.
وی افزود: با توجه به اوضاع گرانی و تورم در کشور به اندازه کافی به مردم فشار 

وارد می شود، بنابراین نباید با افزایش قیمت سوخت فشارها را دو چندان کنیم.
رئیس کمیسیون انرژی مجلس تصریح کرد؛ هر طرحی ابتدا باید بررسی شود 
قطعا قیمت بنزین نیز باید منطقی باشد و این موضوع در دستور کار مجلس قرار 

ندارد.
وی درباره طرح تخصیص بنزین به خانوار به جای خودرو گفت؛ طرح های 
مختلفی در این رابطه مطرح است، صاحب نظران، کارشناسان اندیشکده ها 
مسئله را بررسی می کنند و مجلس نیز مطالعات لازم را انجام می دهد تا به 
در  شد  حاصل  خصوص  این  در  تصمیمی  اگر  برسیم،  مشخص  پیشنهاد 
کمیسیون اقتصادی و برنامه و بودجه مطرح شده و حتما دولت توجیه می شود، 

نمی توانیم قانونی ارائه دهیم که دولت نتواند آن را اجرا کند.
عباسی دوانی یادآور شد: دولت، مجلس و بخش خصوصی باید نظرات خود را 

اعلام کنند و در صورت نتیجه بخش بودن به اطلاع عموم خواهد رسید.
 

رئیس اتحادیه فروشندگان گوشت گوسفندی :

کاهش ۲۰ هزار تومانی
 قیمت گوشت قرمز

رئیس اتحادیه فروشندگان گوشت گوسفندی گفت: در هفته های گذشته 
شاهد کاهش ۱۵ تا 2۰ هزار تومانی در هر کیلو گوشت گوسفندی بوده ایم.

علی اصغر ملکی افزود: روند کاهشی قیمت در بازار گوشت قرمز ادامه دار 
است و یکی از علت های آن، جلوگیری از قاچاق دام از کشور است.

وی گفت: در حال حاضر عرضه در بازار بیشتر شده و با قولی که مسئولان به 
دامداران برای تحویل نهاده های دامی با ارز چهار هزار و 2۰۰ تومانی داده اند این 

امید است که قیمت ها باز هم شکسته شود.
رئیس اتحادیه فروشندگان گوشت گوسفندی در خصوص قیمت ها هم افزود: 
در حال حاضر گوشت گوسفندی شقه بدون دنبه در سطح عرضه با قیمت ۱۰۵ 
تا ۱۱۰ هزار تومان به مغازه دار داده می شود و آن ها هم با سود ۱۰ درصدی 
گوشت را به مردم می فروشند. ملکی گفت: در حال حاضر قیمت هر کیلو گوشت 

گوسفندی درب مغازه باید بین ۱2۰ تا ۱2۵ هزار تومان فروخته شود.
وی در خصوص قیمت گوشت گوساله هم افزود: قیمت گوشت گوساله هم 
مانند قیمت گوشت گوسفند رو به کاهش است و پیش بینی می شود این روند 

ادامه دار باشد.

 FATF در شرایطی که مبادلات اندک بانکی به دلیل تحریم ها و نپذیرفتن لوایح 
محدود شده و تداوم مشکلات از وضعیت بازگرداندن ارز حاصل از صادرات به 
کشور،، برخی کارشناسان معتقدند واردات بدون انتقال ارز می تواند روند مبادلات 
را تسریع و تسهیل کند. هرچند که واردات بی رویه کالا و احتمال پولشویی به دلیل 

نامشخص بودن منشأ ارز، دو چالش واردات با ارز متقاضی هستند.
به گزارش ایرناپلاس، واردکنندگان برای خرید کالا از طرف های خارجی نیاز به ارز 
دارند. این ارز از روش های متفاوتی قابل تأمین و انتقال است. انتقال بانکی، حواله 

و اعتبار اسنادی شیوه های رایج انتقال ارز و انجام واردات هستند.
روش دیگر که از آن با عنوان ارز متقاضی یاد می شود، مربوط به افرادی است 
که به دلیل فعالیت اقتصادی خود در خارج از کشور منابع ارزی در اختیار دارند، 

مانند صادرکنندگان.
علیرضا رزم حسینی، وزیر صمت در جلسه کمیته پایش تراز تجاری اعلام کرده، 
صادرکنندگانی که از سال ۱3۹۸ به بعد تعهد ارزی داشته اند، می توانند مجوز 
واردات از محل تعهدات صادراتی خود بگیرند و کالاهای با اولویت وزارت صنعت 
را وارد کنند.این روند با توجه به محدودیت مبادلات اندک بانکی به دلیل تحریم ها 

و نپذیرفتن لوایح FATF، واردات بدون انتقال ارز می تواند روند مبادلات را تسریع 
و تسهیل کند.

اصل  سیاست  این  در  تجارت،  توسعه  سازمان  رئیس   زادبوم  حمید  گفته  به 
این نیست که بگوییم واردات با ارز متقاضی آزاد شده، بلکه این مساله یک مورد 
بتواند  واردات در مقابل صادرات  این است که  حاشیه ای است. اصل موضوع 
همچون سال گذشته برقرار باشد، اما این بار وارداتی که مورد نیاز کشور است؛ 

یعنی مواد اولیه کارخانه ها.
ضمن اینکه اگر واردات با ارز متقاضی آزاد شود، به طور طبیعی شروطی خواهد 
داشت و به این صورت نیست که هر فردی هر کالایی خواست وارد کشور کند. فقط 
مواد اولیه و قطعات مورد نیاز کارخانه ها وارد خواهد شد، آن  هم به این صورت که 

شروط بانک مرکزی برای استفاده از ارز متقاضی باید رعایت شود.
بنابراین باتوجه به مشروط شدن واردات با ارز متقاضی به تخصیص برای مواد اولیه 
و تجهیزات تولید، نگرانی بابت واردات بی رویه کالا وجود نخواهد داشت و در مقابل، 
این فعالیت های تولیدی هستند که مواد اولیه و تجهیزات مورد نیاز خود را با سرعت 

و سهولت بیشتری در اختیار خواهند داشت.

احتمال پولشویی با واردات بدون انتقال ارز وجود دارد؟
یکی از چالش های این تصمیم دولت، پولشویی است زیرا احتمال مشخص 
نبودن منشأ این ارزها بدون انتقال به کشور وجود دارد. با این حال مهراد عباد، 
عضو هیات نمایندگان و نایب  رئیس کمیسیون حمایت قضایی و مبارزه با فساد 
اتاق بازرگانی تهران، برخی سخت گیری ها برای مقابله با پولشویی را روش نادرستی 
می داند که موجب کندی واردات و افزایش قیمت مواد اولیه و ماشین آلات شده  

است.
وی در این رابطه گفت: با اینکه ممکن است ادعای مخالفان جای تأمل داشته 
باشد، اما کنترل های سخت گیرانه مختص شرایط عادی است. اکنون که کشور 
در تحریم به سر  می برد و امر تجارت با دشواری های بسیاری مواجه است، این 
سخت گیری ها توجیه ندارد. در شرایط عادی می توان راهکارهای بهتری برای 
ایجاد شفافیت در روش انتقال ارز تعیین کرد. نکته حائز اهمیت اینکه، انتقال ارز 
آنقدر دشوار شده بود که فعالان اقتصادی حاضر بودند، عطای استفاده ارز نیما و 
ارز حاصل از صادرات را به لقایش ببخشند. اکنون انتظار این است که پس از روشن 
شدن شیوه استفاده از ارز متقاضی، واردات تسهیل شده و مواد اولیه با قیمت 

معقول تری به دست تولیدکنندگان برسد.
علاوه بر این به نظر می رسد شیوه کنترلی که بانک مرکزی در نظر گرفته، می تواند 
احتمال پولشویی در واردات با ارز متقاضی را کاهش دهد. در سازوکار نظارتی بانک 
مرکزی گردش ریالی فردی که ادعای تقاضای ارزی دارد مورد بررسی قرار خواهد 

گرفت.
واردات با ارز متقاضی چه تأثیری بر ترخیص کالا دارد؟

یکی از دلایل رسوب کالا در گمرک و ترخیص زمان بر آن که می تواند بر فرآیند 
تولید نیز تأثیر منفی داشته  باشد، مسائل ارزی است. بنابراین واردات با ارز متقاضی 
می تواند با حل این مساله روند تولید را در واحدهایی که در انتظار ترخیص مواد 

اولیه یا تجهیزات هستند، تسریع کند.
قدیر قیافه، نایب رئیس کنفدراسیون صادرات ایران نیز معتقد است کندی روند 
ترخیص این نوع کالاها به زیان تولیدکننده و واردکننده تمام می شود، اما اکنون 
با صدور مجوز واردات با ارز متقاضی، این مراحل در واردات برای تخصیص ارز از 
بانک مرکزی حذف شده و تجهیز خطوط تولید و رساندن مواد اولیه به آن سرعت 

می گیرد.
رسوب کالا در بندرها و مبادی ورودی از چالش های جدی در ماه های گذشته 
بوده که با آزادسازی واردات با ارز متقاضی، این چالش ها هم برطرف می شود. 
بیشتر کالاهای رسوب شده در گمرک نهاده های تولید و تجهیزات است که سرعت 

ترخیص به معنای گردش هرچه سریع تر چرخ های تولید در کشور است.
قیافه در این رابطه گفت: پیش  از این، روند تخصیص ارز به کالاهای وارداتی، 
به کندی انجام می شد و ترخیص کالا مدت ها زمان می برد. این فاصله زمانی، 
به ویژه در مورد کالاهای واسطه ای که برای نوسازی خطوط تولید موردنیاز است، یا 
در مورد مواد اولیه در صنایع مختلف آزاردهنده تر بود. در بعضی از صنایع مواد اولیه 

وارداتی مشمول زمان می شود و در واقع تاریخ  مصرف دارد.

چه کالاهایی با ارز متقاضی وارد می شوند؟

واردات بدون انتقال ارز راهگشای شرایط کنونی است؟

رئیس اتحادیه فروشندگان میوه و سبزی با بیان اینکه قیمت هر کیلوگرم گوجه فرنگی در سطح خرده فروشی بین ۱۱ تا ۱۴ 
هزار تومان است، گفت: نرخ این محصول تا حدود 2۰ روز دیگر متعادل می شود.

اسدالله کارگر با بیان اینکه قیمت گوجه فرنگی در بازار روند نزولی به خود گرفته است، گفت: بررسی های میدانی ما نشان 
می دهد که قیمت هر کیلوگرم گوجه فرنگی در سطح شهر بین ۱۱ تا ۱۴ هزار تومان است.

وی اضافه کرد: افزایش قیمت به یکباره اتفاق می افتد اما طول می کشد تا نرخ ها دوباره به تعادل برسند. ضمن اینکه در 
حال حاضر ما در سطح شهر با گرانفروشی مواجه نیستیم بلکه بحث گرانی محصول مطرح است. قیمت گوجه فرنگی 

افزایش یافته و فروشندگان آن را گران می خرند و ناچار هستند با همین قیمت ها نیز عرضه کنند.
کارگر با بیان اینکه در میدان مرکزی میوه و تره بار هم اکنون قیمت هر کیلوگرم گوجه فرنگی طبق نرخ نامه از ۷ تا ۹ هزار 
تومان تا ۱۱ هزار تومان است، افزود: البته بسته به کیفیت محصول قیمت تغییر می کند و با نوسان همراه است چون در 

محصول گوجه بحث کیفیت آن بسیار مهم است.
وی ادامه داد: اگر مغازه داران هم که 3۵ درصد سود را در قیمت های مذکور اعمال کنند به همان قیمت هایی می رسیم 

که الان در سطح شهر وجود دارد.
کارگر با بیان اینکه با انبوه شدن عرضه گوجه فرنگی از مناطق جنوبی کشور قیمت ها متعادل می شود، افزود: حدود 2۰ روز 

دیگر زمان لازم است تا قیمت گوجه فرنگی متعادل شود.
وی همچنین با اشاره به اینکه فصل تغییر کرده و دیگر در مناطقی مانند ورامین گوجه کشت نمی شود، گفت: گوجه ای 
که الان به بازار می آید از مناطق جنوبی کشور است و هزینه حمل و نقل نیز به آن افزوده می شود بنابراین نباید انتظار داشته 

باشیم گوجه جدید به همان قیمت گوجه ای که از اطراف شهر تهران می آمد، عرضه شود.

یک عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی تاکید کرد که افزایش قیمت بلیت هواپیما علیرغم صحبت های متولیان 
این حوزه در حال رخ دادن است و قطعا کمیسیون عمران این اجازه را نخواهد داد و نظارت جدی بر این حوزه خواهد داشت.

مجتی یوسفی با اشاره به پیگیری های کمیسیون عمران به منظور کنترل نرخ بلیت ایرلاین ها بیان کرد: مجلس به هیچ عنوان 
در حیطه نظارتی خود کوتاهی نخواهد کرد و در شرایط کنونی افزایش قیمت بلیت ایرلاین ها بدون هیچ دلیل منطقی قابل 
قبول نیست. وی در ادامه اظهار کرد: متاسفانه علیرغم این که برخی از مسئولان وزارت راه و سازمان هواپیمایی کشوری مدعی 
هستند که افزایش قیمتی صورت نگرفته است اما ما که روزانه از هواپیما برای تردد استفاده می کنیم و یا بعضا قیمت ها را چک 

می کنیم حداقل با افزایش ۱2۰ درصدی مواجه هستیم.
نماینده مردم اهواز در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: تاکنون کمیسیون عمران سه جلسه در این زمینه تشکیل داده 
است و جلسه بعدی امروز شنبه با متولیان امر یعنی نمایندگان سازمان هواپیمایی کشوری، ایرلاین ها و نمایندگان دفاتر 
مسافرتی و گردشگری برگزار خواهد شد و گزارش نهایی در این زمینه آماده خواهیم کرد. ما این موضوع را در سطح وزارت خانه 

مطالبه خواهیم کرد و افزایش لجام گسیخته قیمت بلیت هواپیما به هیچ وجه قابل قبول نیست.
این عضو کمیسیون عمران مجلس در ادامه اظهار کرد: معمولا با سوءمدیریت ها در هر دستگاهی به نوعی برخورد می شود 
که کوتاه ترین راه یعنی گران کردن را پیش می گیرند تا در نهایت هزینه ها از جیب مردم گرفته شود. در بحث بلیت هواپیما 
نیز افزایش قیمت را به نرخ ارز و تحریم ها ارتباط می دهند در حالی که براساس نظرات کارشناسی تنها 2۰ درصد از نرخ ارز 
تاثیر می پذیرد. یوسفی در پایان افزود: از سوی دیگر مصوبه ستاد کرونا به منظور استفاده ۶۰ درصدی از ظرفیت هواپیما را 
برای گرانی بلیت مطرح می کنند در حالی که در ۸ ماه گذشته در خیلی از مسیرها ظرفیت هواپیما نیز پر نمی شد. در مجموع 

کمیسیون عمران این موضوع را با جدیت دنبال خواهد کرد و اجازه افزایش قیمت را نخواهد داد.

رئیس اتحادیه فروشندگان میوه و سبزی :

قیمت گوجه فرنگی به ۱۴ هزارتومان رسید
یک عضو کمیسیون عمران مجلس:

اجازه افزایش قیمت بلیت هواپیما را نمی دهیم

آگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد رهنی(
آگهی مزایده یک دستگاه  خودروی سواری  پژو 2۰۶ )  به شماره  انتظامی  
32۴ ق ۷2 ایران ۹۹ منصوبه بر روی خودرو (  و ) به شماره انتظامی 3۹۷ ص ۶۴ 
ایران ۷۷   ثبت شده  در سیستم پلیس راهور ( مربوط به پروندههای کلاسه های 

۹۹۰۰۷2۹ ،و ۹۹۰۰۷3۰ ،و ۹۹۰۰۷3۱
،و   ۹۹۰۰۷2۹ شماره های  بایگانی  کلاسه  اجرائي  پروندههای  بموجب 
،و  ،و ۹۴۰۰3۸۹۷  های ۹۴۰۰3۸۹۶  کلاسه  و  قم  ،و ۹۹۰۰۷3۱   ۹۹۰۰۷3۰
۹۴۰۰3۸۹۹  اداره سوم اجرای اسناد رسمی تهران ،له: آقای حمید لشگری با 
وکالت خانم فاطمه پور فرجاد ، بر علیه:   اقای اکبر افشار آرا  مستند اسناد رهنی 
شمارههای ۸۶۵2۰ ،و ۹۰۴۵۱ ،و ۸۷2۱۴  دفترخانه ۱۹۸ تهران یک دستگاه  
خودروی سواری  پژو 2۰۶ )  به شماره  انتظامی  32۴ ق ۷2 ایران ۹۹ منصوبه بر 
روی خودرو (  و ) به شماره انتظامی 3۹۷ ص ۶۴ ایران ۷۷   ثبت شده  در سیستم 
پلیس راهور ( با مشخصات ذیل متعلق به نامبرده واقع در پارکینگ  سعدی به 
نشانی  قم جاده لنگرود کیلومتر ۵ بعد از پل جنب سنگ کیا بازداشت گردیده است 

و از طریق مزایده به فروش می رسد:
مشخصات فنی خودرو :

نوع خودرو سواری  پژو 2۰۶ ،  رنگ :  قرمز سیر متالیک  ، مدل ۱3۹۱   نوع 
 : شاسی  شماره     ۱۴۱۹۰۰۸۷33۷  : موتور  شماره   ، بنزین   : سوخت 

NAAP۰3ED۱CJ۵۶۷۸2۴
بیمه شخص ثالث : ندارد 

لازم به ذکر است که خودرو در رهن بوده که بدون اجازه مرتهن به غیر انتقال یافته و 
به شماره انتظامی  32۴ ق ۷2 ایران ۹۹  تغییر پلاک شده است که انتقال فوق طبق 
دادگاه  شعبه 3۷   ۱3۹۶/۱2/2۷ - شماره ۹۶۰۹۹۷2۱۶۰2۰۱۷۶۰  دادنامه 
عمومیی حقوقی تهران  باطل گردیده و شماره در سیستم راهور شماره قبلی 3۹۷ 
ص ۶۴ ایران ۷۷  می باشد ,و طبق نامه های اداره سوم اجرای تهران بازداشت و 
به پارکینگ منتقل شده است و مسئولیت نقل وانتقال و رفع بازداشت و فک رهن 

با خریدار می باشد.
ارزیابی خودرو مورد مزایده توسط کارشناس دادگستری طبق گزارش مورخه :

با توجه به بازدید وسیله و نظر به مدل وسیله ۱3۹۱ که از تاریخ ۱3۹۵/۹/23 
در پارکینگ سعدی قرار داشته است دارای خصوصیات بدنه : رویه سپر شکسته 
است لاستیک ها )۵ حلقه( به نظر نیاز به تعویض دارد -درب عقب چپ در دو خط 
متقاطع و حدود ۷ سانت نیاز به خط گیری دارد پایین درب عقب خسارت دیده و 

نیاز به تعمیر دارد.
کارشناس رسمی دادگستری با توجه به شرایط وسیله و بازدید صورت گرفته 
ارزش ریالی خودرو را به مبلغ ۷2۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال ) هفتصدو بیست میلیون 

ریال( ارزیابی نموده است.
مورخه  یکشنبه  روز  ظهر  الي ۱2  صبح  ساعت ۹  از  مذکور  خودروی  مزایده 
۱3۹۹/۹/2 در پارکینگ سعدی به نشانی : قم -  جاده کاشان  جاده لنگرود 

کیلومتر ۵ بعد از پل  جنب سنگ کیا  انجام مي شود.

بیست  هفتصدو   ( ریال   ۷2۰/۰۰۰/۰۰۰ پایه  مبلغ  از  مذکور  خودرو  مزایده 
میلیون ریال ( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادي فروخته خواهد شد. شرکت 
سپرده  حساب  به  کارشناسی  مبلغ  از  درصد  ده  پرداخت  به  منوط  مزایده  در 
واریز  شناسه  با   IR۹۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱32۰۷۸۹۵۶۹3 شبا  شماره  به  ثبت 
یا  خریدار  حضور  و  باشد  می   ۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰2۱۷۱323۵۱2۰۰۶
نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه 
التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق 
ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر 
،  مانده فروش را به حساب سپرده ثبت  واریز نکند ، مبلغ مذکور قابل استرداد 
نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد . و در این صورت عملیات فروش از 
درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابي به 
عهده برنده مزایده خواهد بود. در ضمن بدهي هاي خودرو اعم از مالیات و عوارض 
شهرداري و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعي آن معلوم شده یا نشده باشد 
به عهده برنده مزایده خواهد بود.  در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار 
و نسبت به مازاد با بدهکار بر اساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. و چنانچه روز 
مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعداز تعطیل 
درهمان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات 

وصول خواهد شد. )م الف ۱32۶۶(
تاریخ انتشار :۱۳۹۹/۸/۱۸
قوه قضاییه- سازمان ثبت اسناد و املاک کشور- اداره  اجرای اسناد رسمی 
قم

-----------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

وکالتنامه شماره ۸2۵۱2- گائینی مطلق طی  آقای حمیدرضا  اینکه  به  نظر 
استشهاد  برگ  دو  ارائه  با  سیار  سمانه  طرف  از  قم   2۸ دفتر   ۱3۹۹/۰۷/۱2
پلاک  ششدانگ  تمامی  مالکیت  سند  که  داشته  اعلام  مصدق  شهود 
۱۰۶۰۰/۷3۸/2۵۱۰-اصلی واقع در بخش ثبت یک دفتر املاک الکترونیکی 
۱3۹۷2۰33۰۰۰۱۰2۶۴۴۹ بنام خانم سمانه سیار ثبت و سند مالکیت به شماره 
اعلام  از طرف مالک  و تسلیم شده است که  مسلسل ۱3۵۷۰۷ ب/۹۷ صادر 
گردیده است سند مالکیت مزبور به علت جابجائی مفقود شده است، که در حال 
حاضر در این اداره در شرف صدور المثنی بنام ایشان می باشد لذا مراتب طبق 
تبصره ۱ از ماده ۱2۰ آئین نامه قانون ثبت به آن دفترخانه ابلاغ می شود که در دفتر 
مربوط ثبت که چنانچه مابین بخواهند به وسیله سند مالکیت اولیه یا المثنی معامله 
ای انجام دهند قبل از انجام معامله وضعیت ملک استعلام و در صورت نبودن مانع 
نسبت به تنظیم سند برابر مقررات اقدام شود و در صورت ارائه سند مالکیت اولیه 
عین سند مذکور را اخذ و به این اداره ارسال دارند. آکه سند مالکیت مزبور به علت 
جابجائی مفقود شده است، که در حال حاضر در این اداره در شرف صدور المثنی 
بنام ایشان میباشد لذا مراتب طبق تبصره ۱ اصلاحی از ماده ۱2۰ آئین نامه قانون 
ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند 

مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس 
از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ 

نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت 
به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف ۱32۶۵(

رونوشت: به ستاد اجرایی فرمان امام )ره( 
داوود فهیمی – سرپرست ثبت اسناد منطقه یک قم

-----------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه آقای سید محمدعلی حسینی طی وکالتنامه شماره ۱۷۵۶۷ مورخ 
۱3۹۸/۱2/۱۵ ازطرف مریم عربی نژاد با ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق 
اعلام داشته سند مالکیت ششدانگ پلاک ۷۹۷3- اصلی واقع در بخش یک 
ثبت قم در دفتر الکترونیکی ۱3۹۸2۰33۰۰۰۱۰۰3۴۰۵ بنام آقای سید حسن 
شجاعی ثبت و سند مالکیت به شماره مسلسل ۱۱۷3۴۶ ب/۹۷ صادر و تسلیم 
شده است سپس تمامی مورد ثبت طی سند قطعی ۱۷۵۶۶ مورخ ۱3۹۸/۱2/۱۵ 
دفتر ۷۷ قم به مریم عربی نژاد انتقال قطعی شده است، که طی وکالتنامه شماره 
۱۷۵۶۷ مورخ ۱3۹۸/۱2/۱۵ آقای سید محمدعلی حسینی از طرف مالک مریم 
عربی نژاد اعلام گردیده است که سند مالکیت مزبور به علت جابجائی مفقود شده 
است، که در حال حاضر در این اداره در شرف صدور المثنی بنام ایشان می باشد 
لذا مراتب طبق تبصره ۱ اصلاحی از ماده ۱2۰آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به 
تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا 
انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 
۱۰روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد 
بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر 

مقررات اقدام خواهد شد. )م الف ۱32۶۴(
رونوشت: به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
داوود فهیمی – سرپرست ثبت اسناد منطقه یک قم

-----------------------------------------------
ابلاغیه

برابر گزارش مرجع انتظامی از یکدستگاه کامیونت مقادیری کالا به ضم قاچاق 
کشف که راننده خودرو حامل آقای غلام محمدیان را به عنوان مالک قسمتی از 
کالاهای مکشوفه معرفی نموده است با توجه به عدم شناسایی نامبرده شعبه طی 
دادنامه شماره ۱3۹۹۰۰23۰۰۰۶۰۰۰3۵۴ مورخ ۱3۹۹/۰۷/۰2 وی را غیابا 
علاوه بر ضبط کالا به پرداخت مبلغ چهارصد و بیست و سه میلیون ریال جزای 
نقدی در حق دولت محکوم نموده است بدین وسیله مراتب ابلاغ رای صادره اعلام 
و ابلاغ می گردد تا ظرف مهلت یکماه پس از تاریخ نشر آگهی می تواند جهت 
اعتراض به رای صادره به شعبه اول ویژه قاچاق کالا و ارز استان قم واقع در میدان 
مطهری – طبقه فوقانی بانک رفاه مراجعه نمایند. در غیراینصورت این آگهی به 

عنوان ابلاغ محسوب و پس از انقضاء مهلت قانونی قطعی اعلام خواهد شد.
مدیر دفتر شعبه اول بدوی قاچاق کالا و ارز- تعزیرات حکومتی استان قم
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 پیکارهای انتخابی تیم های ملی کشتی آزاد و فرنگی روزجمعه برگزار شد و با 
به  پای  برای نخستین مرتبه  برتر، کشتی گیران جدیدی  نفرات  مشخص شدن 

رقابت های جهانی در رده سنی بزرگسالان خواهند گذاشت.
برپایه این گزارش ،رقابت های انتخابی تیم های ملی کشتی در ۷ وزن آزاد و ۱۰ 
وزن فرنگی روز پنجشنبه ۱۵ آبان ماه با رعایت پروتکل های بهداشتی و بدون حضور 
تماشاگران در سالن ۱2 هزار نفری آزادی تهران برگزار می شود. رقابت های انتخابی 

سه وزن کشتی آزاد پیش از این برگزار شده بود.
در همین زمینه کادر فنی تیم های ملی کشتی فرنگی و آزاد و برخی نفرات برتر در 

رابطه با برگزاری رقابت های انتخابی اظهار نظر کردند.
بنا: تکرار معجزه لندن در پاریس

»محمد بنا« سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی در این خصوص اظهار داشت: به 
غیر از مسابقات لیگ برتر که برگزار شد نزدیک به هشت ماه بود که مسابقه ای به این 
صورت نداشتیم. مسابقات خوبی در یک روز برگزار شد که رقابت ها در ۱۰ وزن برگزار 
شد و مبارزه ها یکی از یکی بهتر بود و کشتی گیران از شرایط بدنی مناسبی برخوردار 
نبودند اما چون همه جوان و با انگیزه بودند کشتی های دلچسبی گرفتند. امیدوارم 
با ادامه اردوهایی که داریم اگر مسابقات جهانی برگزار شود با همین ملی پوشان 

نتیجه مطلوبی کسب کنیم.
وی اظهار داشت: دو سالی است که کشتی فرنگی پوست اندازی کرده و نفرات 
نوید روزهای خوب  به تیم ملی کشتی فرنگی ملحق شدند که  جوان و خوبی 
را می دهد. اگر المپیک توکیو برگزار شود امیدواری برای کسب مدال داریم اما 
سرمایه گذاری ما برای المپیک 2۰2۴ پاریس است. شاید معجزه لندن تکرار شود. 
طبیعتا ملی پوشانی که به اردو دعوت شدند شناخته شده بودند و تنها موردی که 
می توانم نام ببرم »محمد ناقوسی« در وزن ۸2 کیلوگرم بود.  وی با آن شرایط سنی 
و جوانی برای اولین بار در این وزن برای تیم ملی بزرگسالان انتخاب شد و اگر بتواند 

خود را حفظ کند، آینده درخشانی دارد.
مدیر فنی تیم های ملی کشتی آزاد نیز اظهار داشت: نفس مسابقات انتخابی 
خیلی خوب است و مسابقات انتخابی تیم ملی هم به خوبی برگزار شد و به خاطر 
شیوع ویروس کرونا این مسابقات را محدود برگزار کردیم. مهم ترین نکته این است 
که اگر ملی پوشان می خواهند در مسابقات جهانی بدرخشند باید آماده تر باشند. در 
بحث نقطه قوت تیم باید بگویم که هر فردی که شانس این را داشته باشد تا صاحب 
دوبنده تیم ملی شود روی تشک می رود و این خیلی خوب است البته امسال 

انتخابی را به خاطر کرونا و لحاظ کردن پروتکل ها خیلی محدود برگزار کردیم.
کاوه: برخی کشتی گیران در انتخابی درخشیدند

»محسن کاوه« اضافه کرد: با این محدودیت ها خیلی از کشتی گیران به عنوان 

مدعی در مسابقات نتوانستند شرکت کنند. باید بگویم این ضعف است اما مسابقات 
جهانی خیلی نزدیک است و شرایط کرونا هم باید در نظر بگیریم و با لحاظ این موارد 
مجبور شدیم انتخابی محدودی داشته باشیم. در مسابقات انتخابی و در وزن ۱2۵ 
کیلوگرم »امین طاهری« و »علی شعبانی« در وزن ۹۷ کیلوگرم نسبت به لیگ بهتر 
بودند. »مجید داستان« هم در وزن ۶۱ کیلوگرم عملکرد بدی نداشت و در وزن ۷۰ 
کیلوگرم مانند گذشته »یونس امامی« را داشتیم و »امیرمحمد یزدانی« هم در وزن 
جدید یعنی ۶۵ کیلوگرم خوش درخشید. حسن مسابقات انتخابی این است که 
یک سری از کشتی گیران خود را از قبل نشان نمی دهند اما در این رقابت ها خوش 

می درخشند.
قهرمان المپیک: ملی پوشان فرنگی همه جوان هستند

دارنده 2 مدال طلا و برنز بازی های المپیک نیز در این گفت و گو گفت: مسابقات 
انتخابی با شرایط سخت کرونا عالی برگزار شد و رقابت ها نزدیک بود و رقیبان نزدیکی 
که عالی با یکدیگر کشتی گرفتند. افرادی که برای مسابقات جهانی انتخاب شدند 
فرصت زیادی برای آماده شدن نداشتند و امیدوارم در پیکارهای جهانی نتایج خوبی 
بگیرند. کرونا برای کل دنیا است و سطح کشتی ها  در همه دنیا نسبت به سال قبل 
مقداری پایین تر بود زیرا ملی پوشان تمرینات مداوم نداشتند و سالن های کشتی 
بسته بود و امیدوارم تا المپیک کرونا از بین برود و ملی پوشان بتوانند در اردوهای 

مداوم فدراسیون شرکت کنند.
»قاسم رضایی« ادامه داد: در وزن ۹۷ کیلوگرم »مهدی علیاری«، »مهدی بالی« 
و »محمدهادی ساروی« سه کشتی مطرحی بودند که کشتی گرفتند که ساروی به 
عنوان نفر نخست این وزن، مبارزه های خوبی داشت و امیدوارم در مسابقات جهانی 
بهترین نتیجه را کسب کند و یکی از شانس های مسابقات جهانی و نزدیک به مدال 
ساروی است. کشتی فرنگی همه جوان هستند و به غیر از یک یا دو مانند ۱3۰ 
کیلوگرم که »امیر قاسمی منجزی« اول شد، سایر نفرات جوان هستند و بسیار عالی 

کشتی گرفتند و امیدوارم در آینده بهتر شوند.
فرح وشی: برخی کشتی گیران فقر تکنیکی داشتند

»محسن فرح وشی« عضو کمیته فنی رقابت های انتخابی تیم ملی کشتی آزاد و 
مربی اسبق تیم ملی در خصوص انتخابی تیم ملی تصریح کرد: وزن های جدید 
کشتی آزاد نسبت به گذشته بسیار تغییر کرده است. همه رشته های ورزشی گرفتاری 
کرونا را دارند و طبیعتا از تمرینات مستمر و آمادگی به دور بودند. در کشتی آزاد هم 
این مورد وجود دارد. بسیاری از رشته ها فعالیتی ندارند با این وجود پیکارهای لیگ 
و انتخابی تیم ملی در کشتی برگزار شد.  کشتی گیران کمی از آمادگی به دور بودند 

و بیشتر با دو و میدانی و بدن سازی  خود را آماده کردند.
قهرمان اسبق کشتی آزاد جهان در سال ۱۹۷3 در وزن ۵۷ کیلوگرم افزود: از نظر 

تکنیکی در برخی کشتی گیران این قابلیت را متاسفانه ندیدم و به دلیل وضعیت 
کرونا به آنان حق می دهم. به جز چند کشتی گیر که قابلیت تکنیکی بالایی از اول 
داشتند بقیه این مشکل را داشتند و امیدوارم پس از انتخابی در اردوهای مستمری 
که شرکت می کنند با رعایت پروتکل های بهداشتی و تست های مکرری که در 
اردوها، فدراسیون برای آنان انجام می دهند، تمرینات کشتی را به صورت مستمر 
داشته باشیم تا قابلیت تکنیکی آنان بهتر شود. به خاطر همین وضعیت کشتی 
گیران ما اکثرا خارج از تشک و با کوه پیمایی،  وزنه زدن و بدن سازی خود را آماده 
کردند و این موضوع آنان را از نظر فنی تحت تاثیر قرار داده است. به همین خاطر 
فقر تکنیکی را در برخی از کشتی گیران می بینم که در سال های گذشته این خیلی 

کمتر دیده می شد.
وی یادآور شد: از نظر تکنیکی آنچنان رضایتی از بسیاری از کشتی گیران ندارم. 
حسن یزدانی و به اضافه چند نفر دیگر کاملا مستثنی هستند اما بقیه این مشکل 
را داشتند و امیدوارم در اردوهای بعد از انتخابی با تمرینات کشتی و بالا بردن سطح 

تکنیکی بتوانند به آن قابلیتی که باید برسند.
شعبانی: مدعیان وزن ۹۷ کیلوگرم کشتی آزاد در یک سطح هستند

»علی شعبانی« نفر نخست وزن ۹۷ کیلوگرم گفت: مسابقات سطح خیلی بالایی 
در وزن ما داشت و آنان که کشتی را دنبال می کنند می دانند هیجانش خیلی 
بالاست زیرا همه در یک سطح قرار داشتیم.  حساسیت رقابت خیلی بالا بود. خدا 
را شکر توانستم در این رقابت ها تمامی حریفان را با اختلاف سه یا چهار امتیاز 

شکست دهم.
یزدانی: اگر لایق باشم دوبنده تیم ملی را می پوشم

»حسن یزدانی« نیز گفت: مسابقات انتخابی تیم ملی کشتی آزاد برگزار شد و 
در وزن ۸۶ کیلوگرم با کشتی گیر جوان )احمدی بذری( کشتی گرفتم. او کشتی 
گیر خوب و آینده داری است و توانستم در این کشتی موفق شوم و مثل هر سال در 
مسابقات انتخابی شرکت کردم و امیدوارم این روند ادامه داشته باشد که مسابقات 
تیم ملی هر ساله برگزار شود. قهرمانان امید خود را از دست ندهند تا بتوانند در این 
میدان شرکت کنند و بهترین نتیجه را کسب کنند  و حتی کسانی که می خواهند 
دوبنده تیم ملی را بپوشند باید در انتخابی تیم ملی با صلاحدید کادر فنی شرکت 

کنند. اگر لایق دوبنده تیم ملی باشم پیراهن تیم ملی را می پوشم.
قهرمان جهان و المپیک یادآور شد: سطح کیفی مسابقات خوب بود و قهرمانان 
و ورزشکاران در وزن های مختلف خوب بودند اما در برخی از وزن ها قهرمانان 

مشخص نبودند و برخی آمادگی ۸۰ درصد داشتند.
درخواست گرایی از کادر فنی 

»محمدعلی گرایی« ملی پوش وزن ۷۷ کیلوگرم تیم ملی کشتی فرنگی نیز اظهار 
داشت: همه ساله در رقابت انتخابی شرکت کردم و به این مسابقات اعتقاد دارم چرا 
که یک کشتی گیر باید خود را روی تشک کشتی ثابت کند و حرف و حدیثی باقی 

نگذارد.
وی ادامه داد: اگر تمام رقبای خود را از پیش رو برداری دیگر جای اعتراضی باقی 
نمی ماند و کسی نمی تواند بگوید که حق من را خورده اند.  کشتی گرفتن با حریفان 
داخلی سخت است چرا که از زیر و بم کشتی یکدیگر خبر داریم. من هم کشتی 
سختی را مقابل »پژمان پشتام« برگزار کردم که خدا را شکر توانستم از سد این حریف 

سرسخت عبور کنم.
گرایی گفت: 2 هفته ای را هم در اردو حضور داشتیم و تمرینات پرفشاری را انجام 
دادیم و خبر هم نداشتیم که قرار است مسابقات انتخابی برگزار شود، ضمن اینکه 
به دلیل شیوع ویروس کرونا در شیراز نتوانستم تمرینات خود را انجام دهم و کمی به 
لحاظ بدنی کم آوردم و نتوانستم آنطور که باید قابلیت های خود را به نمایش بگذارم.
وی در مورد ابتلای برادرش به ویروس کرونا گفت: نام محمدرضا نیز برای انتخابی 
وزن ۶۷ کیلوگرم اعلام شده بود اما وی به ویروس کرونا دچار شد و نتوانست در 
این مسابقات حضور یابد، از فدراسیون کشتی و کادر فنی می خواهم برای اینکه 
عدالت در این وزن رعایت شود، پس از بهبود برادرم یک رقابت انتخابی در وزن ۶۷ 

کیلوگرم برگزار کنند.
دارنده مدال برنز جهان در پایان با تشکر از فدراسیون کشتی به دلیل برگزاری 
اردوها و مسابقات در شرایط سخت شیوع ویروس کرونا گفت: امیدوارم رقابت های 
جهانی صربستان برگزار شود و بتوانم نماینده شایسته ای برای کشورمان در این 

مسابقات باشم و با دست پر باز گردم.

نفرات برتر برای اعزام به رقابت های جهانی مشخص شدند؛

ماجرای کشتی و انتخابی تیم ملی
استقلال با سنت شکنی لیگ را شروع کرد 

آغاز شیرین »فکری« در استقلال

تیم فوتبال استقلال که در فصول گذشته شروع خوبی نداشت و فصل نوزدهم را با 
شکست شروع کرده بود، بیستمین دوره لیگ برتر را با پیروزی برابر مس رفسنجان 

آغاز کرد.
روز دوم از هفته اول رقابت های بیستمین دوره لیگ برتر عصر روز شنبه با دیدار 
آزادی  از تماشاگر  تیم های فوتبال استقلال و مس رفسنجان در ورزشگاه خالی 
پیگیری شد که این بازی با برتری 2 بر صفر آبی های تهران به پایان رسید. وریا 
غفوری )۵۸( و ارسلان مطهری )۶۶( برای استقلال گل زدند. شاگردان محمود 
فکری که با همان ترکیب فصل گذشته به میدان رفتند و به دلیل باز نشدن پنجره 
نقل و انتقالات خبری از بازیکنان جدید نبود، در نیمه اول این دیدار موقعیت های 
زیادی به دست آوردند اما نتوانستند از آنها استفاده کنند. البته تیم مس رفسنجان 
موقعیت های خوبی برای باز کردن دروازه استقلال داشت اما این تیم هم نتوانست از 
این فرصت ها استفاده کند تا نیمه اول با تساوی بدون گل به پایان برسد. نیمه دوم اما 
شرایط متفاوتی داشت و آبی پوشان فرصت های خوبی برای باز کردن دروازه حریف 
پیدا کردند که توانستند استفاده بهتری از آنها ببرند و به سه امتیاز بازی اول در لیگ 
بیستم دست پیدا کنند. در دقیقه ۵۸ حمله استقلالی ها با دفع اشتباه مدافع مس 
همراه شد تا توپ روی پای وریا غفوری کاپیتان آبی پوشان فرود بیاید و او با ضربه ای 
آرام دروازه نارنجی پوشان را باز کند. هشت دقیقه بعد نوبت به مهدی قایدی رسید تا 
در موقعیت گلزنی قرار بگیرد اما او با هوشیاری توانست مدافعان مس را فریب دهد و 
توپ را برای ارسال مطهری در گوشه راست محوطه جریمه ارسال کند و این بازیکن 
هم با ضربه ای دیدنی و دقیقه گل دوم را برای استقلال به ثمر برساند. در دقایق باقی 
مانده استقلال چشم به ضد حملات داشت و مس تلاش کرد خود را به دروازه میزبان 
آبی پوش نزدیک کند اما حملات شاگردان محمد ربیعی آنقدر خطرناک نبود که 
بتواند دروازه حسینی را باز کند. استقلال که در فصول گذشته شروع خوبی در لیگ 
برتر نداشت این بار با کادر فنی جدیدش توانست پیروزی شیرینی را کسب کند به 
سه امتیاز اول از لیگ بیستم برسد تا موقعیت خوبی در جدول برای خودش دست و 
پا کند. استقلال فصل گذشته در حالی که آندره استراماچونی سرمربی این تیم بود 
لیگ را با شکست شروع کرد اما این بار فکری برعکس مربی ایتالیایی عمل کرد و با 

یک پیروزی کارش را در لیگ بیستم آغاز کرد.
فکری: رفتار »شفر« جوانمردانه نبود

 سرمربی تیم فوتبال استقلال تهران از وینفرد شفر سرمربی اسبق آبی پوشان 
پایتخت گلایه کرد و گفت: به عنوان یک ورزشکار از همکار خود گلایه مندم که کار 
ناجوانمردانه ای انجام داده و باوجود دریافت مطالبات خود، برای باز شدن پنجره نقل 
و انتقالات، اقدام نکرده و نامه نزده است.  به گزارش ایرنا، محمود فکری در پایان 
دیدار تیم های فوتبال استقلال و مس رفسنجان در چارچوب هفته نخست فصل 
جدید رقابت های لیگ برتر که در ورزشگاه آزادی برگزار شد و با برتری دو بر یک 
آبی پوشان پایتخت پایان یافت، اظهار کرد: به بازیکنان خود خسته نباشید می گویم 
زیرا با تمام وجود بازی کردند و عملکرد کم نقصی را به نمایش گذاشتند.   وی افزود: 
در نیمه اول و دوم موقعیت های زیاد گلزنی ایجاد کردیم و شاید به خاطر فشارهای 
ناشی از آغاز لیگ، در نیمه اول نتوانستیم از موقعیت های خود استفاده کنیم اما در 
نیمه دوم توانستیم از موقعیت ها بهره ببریم و حتی می توانستیم گل های بیشتری نیز 
به ثمر برسانیم.   سرمربی استقلال تهران گفت: با توجه به اینکه آغاز لیگ بود، خوب 
عمل کردیم و البته تیم مس رفسنجان نیز تیم خوبی بود و بی شک در آینده از این 
تیم بازی های بهتری خواهیم دید.   فکری در پاسخ به سوال دیگری درباره سرنوشت 
پنجره نقل و انتقالاتی استقلال نیز اظهار داشت: اگر مطالبات پرداخت شده باشد، 
به عنوان یک ورزشکار از همکار خود گلایه مندم که کار ناجوانمردانه ای انجام داده و 
به رغم دریافت مطالبات خود، برای باز شدن پنجره نقل و انتقالات، نامه نزده است. 
امیدوارم کمتر شاهد این گونه رفتارهای ناپسند در فوتبال باشیم.   وی افزود: البته 
از از قبل به تیم خود و بازیکنانم اعتقاد کامل داشتم و امیدوارم در آینده پنجره نقل و 

انتقالات باز شود و بتوانیم از تمامی بازیکنان خود استفاده کنیم.
برهانی: استقلال طلسم چهار ساله را شکست

مربی تیم فوتبال استقلال گفت: استقلال در چهار فصل گذشته در شروع لیگ 
به برد نمی رسید اما در این بازی دست به طلسم شکنی زد.  آرش برهانی پس از 
پایان بازی استقلال و مس رفسنجان که با پیروزی 2 بر صفر آبی پوشالن تهرانی به 
پایان رسید، در جمع خبرنگاران اظهار داشت: استقلال یک نمایش خوب را به اجرا 
گذاشت و توانست به پیروزی رسیده و سه امتیاز مهم را به دست آورد. وی افزود: مس 
رفسنجان تیم خوبی بود که تلاش زیادی انجام داد اما استقلال برای لحظه  به لحظه 
بازی برنامه داشت. مربی استقلال خاطرنشان کرد: در غیاب بازیکنانی که نتوانستند 
در این مسابقه به میدان بروند سایر نفرات تیم عالی ظاهر شدند. برهانی تصریح کرد: 
استقلال در چهار فصل گذشته در شروع لیگ به برد نمی رسید اما در این بازی دست 
به طلسم شکنی زد. وی در پایان گفت: امیدوارم در پایان فصل هواداران استقلال 
را خوشحال کرده و برای آنها اتفاق بزرگی را رقم بزنیم. تیم فوتبال استقلال در هفته 
اول فصل جدید رقابت های لیگ برتر فوتبال ایران مقابل مس رفسنجان به برتری دو 
بر صفر رسید. استقلال در این مسابقه به دلیل بسته بودن پنجره نقل و انتقالاتش 

نتوانست از  بازیکنان جدیدی که به خدمت گرفته است، استفاده کند.
سرمربی مس رفسنجان: در لیگ برتر می مانیم

سرمربی مس رفسنجان  نیز گفت: نهایت تلاشمان را می کنیم اول در لیگ برتر 
بمانیم و بعد با نتایج خوبی که کسب می کنیم در جایگاهی شایسته قرار بگیریم. 

»محمد ربیعی« سرمربی تیم فوتبال مس رفسنجان پس از پایان بازی مقابل 
استقلال که با شکست دو بر صفر تیمش به پایان رسید، اظهار داشت: در نیمه اول 
سعی کردیم بازی را کنترل کنیم و موفق بودیم. برای نیمه دوم برنامه خاصی داشتیم 
که اجرا نشد. وی افزود: در نیمه اول شروع خوبی داشتیم اما روی غفلت دروازه مان 
باز شد. بعد از اینکه گل دریافت کردیم 2 موقعیت داشتیم که نتوانستیم استفاده لازم 
را ببریم. سرمربی مس رفسنجان خاطرنشان کرد: گل دوم روی اشتباه گروهی بود که 
شکل گرفت و مالکیت توپ را به راحتی از دست دادیم. ربیعی تصریح کرد: باید از این 
باخت نهایت استفاده را ببریم و تجربه های لازم را به دست آوریم تا در ادامه لیگ بهتر 
باشیم. وی در پایان گفت: نهایت تلاشمان را می کنیم اول در لیگ برتر بمانیم و بعد 
با نتایج خوبی که کسب می کنیم در جایگاهی شایسته قرار بگیریم. تیم فوتبال مس 
رفسنجان در هفته اول فصل جدید رقابت های لیگ برتر فوتبال ایران مقابل استقلال 

متحمل شکست 2 بر صفر شد.

کلاسه  پرونده  به  مربوط  قم  یک  ۱۰۶۵۴-اصلی  از  فرعی   ۵۰ ثبتی  پلاک  ششدانگ  مقدار  مزایده  آگهی 
بایگانی  شماره  )با   ۱3۹۸۰۴۰3۰۰۱۱۰۰3۹۸۷ کلاسه  اجرایی  پرونده  بموجب   ۱3۹۸۰۴۰3۰۰۱۱۰۰3۹۸۷
۹۸۰۴2۸۰( له: خانم هاله اویسی، علیه: آقای ناصر طبیبی مقدار ششدانگ عرصه و اعیان از پلاک ثبتی ۵۰ فرعی از 
۱۰۶۵۴-اصلی بخش یک قم متعلق به آقای ناصر طبیبی به آدرس: قم ابتدای خیابان دورشهر- روبروی بوستان نجمه- 
ساختمان مهر- طبقه دوم- واحد شماره ۵ که در قبال طلب خانم هاله اویسی، بازداشت شده است و از طریق مزایده به 

فروش میرسد:
بررسی اسناد ارائه شده و مشخصات ثبتی ملک:

مطابق مندرجات پرونده ملک دارای سند مالکیت ملک شماره چاپی ۴۶۶۹2۹ سری ج سال ۹۷ پلاک ثبتی شماره ۵۰ 
فرعی از ۱۰۶۵۴-اصلی بخش یک قم به مساحت ۷۱/۶۰ مترمربع میباشد:

حدود اربعه ملک:
شمالا: ۴/۷۰ متر دیوار و پنجره بفضای پارکینگ

شرقا: اول ۱۶ متر دیوار بدیوار باقیمانده دوم ۱/۵ متر دیوار بفضای خیابان
جنوبا: 2/۴۰ متر دیوار و پنجره بفضای خیابان

غربا: اول 2 متر دوم ۰/۶۰ متر سوم ۴/2۵ متر چهارم ۰/2۰ متر پنجم ۱/۸۰ متر ششم ۰/۶۰ متر هفتم 2 متر هشتم 
۱/3۰ متر نهم ۰/2۵ متر دهم ۱/۶۰ متر دیوار و پنجره یازدهم ۱/۵ متر دوازدهم ۶/۵۵ متر

بانضمام پارکینگ به مساحت ۱2/۵ مترمربع
حقوق ارتفاقی ندارد.

شماره ۵۰ فرعی از ۱۰۶۵۴ اصلی مفروز و مجزا شده از ۱۵۵ فرعی از اصلی مذکور قطعه ۵ واقع در بخش ۰۱ حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم استان قم به مساحت ۷۱/۶ مترمربع

لازم به ذکر است که بنابر پاسخ استعلام اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم ملک دارای اجاره شماره ۵۱۰۱ مورخ 
۱3۸۶/۰۱/3۰ که بنفع باختر ثبت شده.

مشخصات ملک مورد بازدید:
مطابق بازدید بعمل آمده و مدارک موجود در پرونده مدارک ذیل برویت کارشناس رسیده و پلاک ثبتی از حیث فنی موثر 
در نحن فیه توصیف می شود: بر روی عرصه ملک بنایی بصورت هفت طبقه روی پیلوت و هر طبقه شامل سه واحد دارای 

کاربری در حال استفاده بصورت دفتر کار و دارای آسانسور است. واحد مورد بازدید موضوع پرونده در طبقه دوم روی پیلوت 
با شماره منصوب شماره ۵ میباشد و دارای سالن پذیرایی و آشپزخانه و دو اتاق خواب و سرویس بهداشتی، پوشش نمای 

ساختمان سنگ و مابقی آجر سه سانت و در زمان بازدید مطب دندانپزشکی و در ید مستاجر می باشد.
ارزیابی:

مبلغ ارزیابی ملک مورد مزایده با نظر کارشناس رسمی دادگستری بدین شرح اعلام می گردد
عرصه به مساحت ۷۱/۶۰ مترمربع از قرار هر متر ۱۱۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال جمعا ۷/۸۷۶/۰۰۰/۰۰۰ ریال

کل ارزش ملک به مبلغ ۷/۸۷۶/۰۰۰/۰۰۰ ریال به حروف هفت میلیارد و هشتصد و هفتاد و شش میلیون ریال ارزیابی 
گردیده است مزایده ملک مذکور از ساعت ۹ صبح روز دوشنبه مورخه ۱3۹۹/۰۹/۰3 در اجرای ثبت قم واقع در خ 
ساحلی انجام می شود مزایده ملک مذکور از مبلغ ۷/۸۷۶/۰۰۰/۰۰۰ ریال به حروف )هفت میلیارد و هشتصد و هفتاد 
و شش میلیون ریال( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده 
درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره شبا ۹۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱32۰۷۸۹۵۶۹3IR با شناسه واریز 
۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰2۱۷۱323۵۱2۰۰۶ می باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او درجلسه مزایده الزامی 
است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق 
ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت 
واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد،و دراین صورت عملیات فروش از درجه 

اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد.
حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض 
شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در 
صورت توافق بر واریز غیر نقدی با بستانکار و نسبت به مازاد بابدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. و چنانچه روز 
مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیر مترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و 
حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. ضمنا تنظیم سند انتقال اجرائی منوط به مفاصا حساب دارائی 

و شهرداری و عنداللزوم مراجع ذیصلاح دیگر میباشد.)م الف ۱32۶۷(
تاریخ انتشار آگهی مزایده: ۱۳۹۹/۰۸/۱۸
قوه قضائیه – سازمان ثبت اسناد و املاک کشور – اداره اجرای اسناد رسمی قم

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت شیرین طعام ایده تجارت پارسیان با مسئولیت 

محدود به شماره ثبت ۵3۴۷۴۶ و شناسه ملی ۱۴۰۰۷۹۸۶۰۵3 به استناد 
صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 2۷/۰۵/۱3۹۹ تصمیمات ذیل 
اتخاذ شد : آقای داود اعتمادی فرزند :منصور کد ملی :2۵۹33۴۱۶۴۵ با 
پرداخت مبلغ ۵۰۰۰۰۰ ریال سهم الشرکه به صندوق شرکت در زمره شرکاء 
شرکت درآمدند. -در نتیجه سرمایه شرکت از مبلغ ۱۰۰۰۰۰۰ریال به مبلغ 
۱۵۰۰۰۰۰ریال افزایش یافت و ماده مربوطه در اساسنامه اصلاح گردید. 
- اسامی شرکاء و میزان سهم الشرکه آنان پس از افزایش سرمایه بشرح زیر 
است: -خانم هدیه سیلاوی بشماره ملی :۱۷۵۵۸۴۷3۹۴ دارنده ۵۰۰۰۰۰ 
ریال سهم الشرکه -آقای مهدی سیلاوی بشماره ملی :۱۷۵۷3۰۰۵۶2 
آقای داود اعتمادی بشماره ملی :  دارنده ۵۰۰۰۰۰ریال سهم الشرکه - 

2۵۹33۴۱۶۴۵ دارنده ۵۰۰۰۰۰ ریال سهم الشرکه  2 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات 
غیرتجاری تهران )۱۰۳۹2۱5(

آگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد ذمه(

رییس  که  است  معتقد  المپیک  ملی  کمیته  رییس 
فدراسیون فوتبال باید توانایی انسجام بخشی داشته باشد. 
ندارد،  اجماع سازی  روحیه  که  کسی  و  حاشیه ساز  مدیر 

نمی تواند در فوتبال جواب بدهد.
»سیدرضا صالحی امیری« روز شنبه در گفت و گو با رادیو 
افزود:  فدراسیون  اساسنامه  نشدن  تصویب  درباره  تهران 
فیفا با این مساله رفتار عقلانی داشت و خود را با واقعیات 
ایران انطباق داد. اما عمده بحث بر روی هویت خصوصی 
فدراسیون متمرکز بوده اینکه فدراسیون فوتبال مدنی است یا 
عمومی. واژه نهاد عمومی غیردولتی در جهان خیلی جاری 
نیست و قوانین در ایران در اختیار من یا سایر افراد نیست. 
۱۵ نهاد از جمله فدراسیون های ورزشی و فدراسیون فوتبال، 
عمومی غیردولتی هستند که فیفا با واقعیت کنار آمد و مساله 

اصلی را پذیرفت.
وی به سایر مسایل جزیی در اساسنامه فدراسیون نظیر 
سن، سابقه و محدودیت سنی اشاره کرد و اظهار داشت: 
این موارد قابل رفع است و مشکلی پیش نمی آید. با »مهدی 

محمدنبی« دبیر کل فدراسیون فوتبال صحبت می کردم که 
وی به صورت جدی، به دنبال اندیشیدن تمهیدات برای 
برگزاری انتخابات است. قرار است انتخابات آذر ماه برگزار 
شود که در صورت تأخیر، انتخابات به دی ماه موکول خواهد 
شد. صالحی امیری درباره آینده این انتخابات گفت: یکی از 
ایرادها در سیستم مدیریتی این است که هر کسی احساس 
می کند، می تواند مجموعه ای را اداره کند و وقتی می بیند 
توانایی اداره آن نهاد را ندارد، شروع به فرافکنی می کند. 
ادبیات جاری در سیستم مدیریتی باید اصلاح شود. رییس 
فدراسیون فوتبال باید سه ویژگی داشته باشد. ظرفیت ملی 
داشته باشد؛ چهره ای ملی باشد و مسایل فوتبال را در سطح 
ملی برطرف کند و  شناخت از مجموعه فوتبال را داشته 
باشد.  فوتبال مجموعه بزرگی است که چند صد هزار نفر آن 
را بازی می کنند و چند میلیون هوادار دارد. آمار غیررسمی 
و ۶  را دنبال  نفر رویدادهای جهانی  می گوید ۴۰ میلیون 
میلیون نفر در نظرسنجی های برنامه های تلویزیونی فوتبالی 
شرکت می کنند. این نشان می دهد جامعه نسبت به فوتبال 

حساس است و ابزار آن هم اهمیت زیادی دارد.
رییس کمیته ملی المپیک ادامه داد: کل فوتبال می تواند 
دارای مناقشه باشد، اما باید از حواشی عبور کرد و مدیریت 
باید توانایی انسجام بندی میان تمامی اجزای فوتبال را داشته 
باشد. مدیر حاشیه ساز و کسی که روحیه اجماع سازی ندارد، 
نمی تواند در فوتبال جواب بدهد. صالحی امیری تصریح 
کرد: انتخابات تحت نظارت بین المللی خواهد بود و باید 
آزاد، عقلانی و دموکراتیک باشد. افراد صاحب صلاحیت 
انتخابات  باید وارد  مدیریتی و دارای سه ویژگی ذکر شده 
شوند. فردی که این ویژگی ها را داشته باشد، محدود و کمتر 
از انگشتان دست هستند. مدیری که هم فوتبال را بشناسد، 
چهره ملی باشد و توانایی انسجام بخشی داشته باشد. شما 
در این شرایط نمی خواهید مربی یا ورزشکار انتخاب کنید 
بلکه باید مدیر انتخاب کنید. فوتبال بیش از هر چیزی به یک 

مدیر نیاز دارد.
وضعیت  درباره  گو  و  گفت  این  از  دیگری  بخش  در  وی 
المپیکی های کشورمان گفت: با داشتن ۵2 سهمیه، تاکنون 

۷۰ تا ۷۵ درصد سهمیه ها را گرفتیم و پیش بینی سرپرست 
کاروان ایران این است که ۱۰ تا 2۰ سهمیه دیگر بگیریم. 
در جهان تاکنون ۵۷ درصد سهمیه ها کسب شده است، اما 
همه کشورها از جمله ما که در اوج اردوهای داخلی و خارجی 
بودیم، دچار خسارت شدیم. در این وضعیت با بحران کرونا 
همه چیز تغییر کرد و شرایط باعث ایجاد شوک و ایستایی 
شد، اما تمهیدات جدی وزارت ورزش، کمیته ملی المپیک 
و فدراسیون ها این بود که ورزشکاران، تمرینات خود را به 

صورت انفرادی دنبال کنند.
رییس کمیته ملی المپیک درباره وضعیت خود پس از ابتلا 
به کرونا اظهار داشت: اکنون در دفترم هستم. تست های 
غربالگری را برای همکاران انجام دادیم که نتیجه پی سی 
آر من و چند همکار، بدون ملاحظه علایم، مثبت بود. برای 
اینکه باعث آلودگی محیط نشوم، در قرنطینه بودم که برای 
من مفید بود. چون می نوشتم و کارهای مطالعاتی خود را 
انجام می دادم. مردم در شرایط سختی هستند و آنچه که در 

آمار می بینم، شرایط کرونا نگران کننده است.

 صالحی امیری: 

مدیر حاشیه ساز  در فوتبال جواب نمی دهد
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 استاد دانشگاه تهران با بیان اینکه سیاست خارجی آمریکا تابع فرد و یا حتی حزب نیست که با آمدن و یا رفتن 
افراد تغییر کند، گفت: سیاستها و راهبردهای آمریکا بویژه در منطقه غرب آسیا توسط اندیشکده ها و اتاق های 

فکر در این این کشور تدوین می شود و این تعاریف بر اساس منافع درازمدت تعریف می شود. 
»محمد صادق کوشکی« در گفت و گو با ایرنا درباره انتخابات آمریکا و تاثیر آن بر سیاست های این کشور در 
منطقه غرب آسیا اظهارداشت: آمریکا سیاست طولانی مدت و راهبرد کلانی در قبال منطقه غرب آسیا از 
گذشته تاکنون داشته و این راهبرد با رفت وآمد چهره ها تغییر نکرده است چون منافع آمریکایی ها در غرب آسیا 

یک منافع دیرپا و بسیار کلان است.
کارشناس مسائل غرب آسیا خاطرنشان کرد: درواقع جنس منافع طوری است که سیاست های مرتبط برای 
حفظ و گسترش این منافع در منطقه غرب آسیا، سیاست های بسیار طولانی مدت و راهبردی است. به همین 

دلیل در سیاست های کلان آمریکا درباره منطقه غرب آسیا در طول چهار دهه اخیر تغییر نکرده است.
استاد دانشگاه تهران با اشاره به تفاوتهای سیاست های آمریکا در اروپا، آمریکای لاتین و چین در مقایسه با 
غرب آسیا، گفت:  آمریکایی ها برای غرب آسیا منافع دقیق و مشخصی تعریف کرده اند و برای کسب این منافع 
هزینه های سنگینی صرف کرده اند. تاکنون شاهد این موضوع نبودیم که همه این منافع با رفتن و آمدن فردی 

تغییر کند.
وی ادامه داد: به عنوان مثال آمریکایی ها در منطقه خلیج فارس بیش از 2۰ پایگاه نظامی با حضور ۱۰۰ هزار 
سرباز دایر کرده و هزینه های سنگینی برای این پایگاه ها خرج کردند. بعید است رییس جمهوری بخواهد این 

پایگاه ها را تعطیل کند.
کوشکی با بیان اینکه تصمیم درباره حضور و نحوه حضور آمریکا در منطقه از سوی فرد گرفته نمی شود، 
اظهارکرد: مجموعه بزرگی از اندیشکده ها و پژوهشکده ها و مراکز دانشگاهی تصمیم سازی و منافع آمریکا را 

شناسایی و تعریف می کنند و همچنین نحوه حفاظت از این منافع و دست یابی به آن هم در این اندیشکده ها 
مشخص می شود.

وی با اشاره به اینکه برای هر رییس جمهوری که در ایالات متحده روی کار می آید، دستورالعمل حفظ منافع 
مشخص است، تصریح کرد: او در واقع ویترین ابلاغ این دستورالعمل ها است. در ساختاری مانند آمریکا که 
منافع متعدد و پیچیده ای برای خود در غرب آسیا تعریف کرده و برای حفظ این منافع هم هزینه های زیادی 

انجام داده، تصمیم گیری فردی امکان ندارد.
عضو هیئت علمی دانشکده حقوق و علوم سیاسی دانشگاه تهران  با یادآوری اینکه روسای جمهور آمریکا 
قرار نیست بخواهند منافع کشورهای منطقه را حفظ کنند، حتی تکنیک ها و تاکتیک ها را هم متناسب با زمان 
دانست و گفت:اگر در زمان اوباما شاهد بودیم که از رژیم صهیونیستی خواست به توافق با فلسطینیان مقید 
باشد و یا ترامپ تقیدی برای صهیونیسیت ها ایجاد نکرد این به دلیل تناسب و مقتضیات زمانی بود نه اینکه 

ترامپ بیشتر هوادار اسراییل باشد یا اوباما طرفدار کشورهای عربی باشد.
وی افزود: سیاست آمریکا تابع آمد و رفت فرد یا حزب نیست و منطقی هم نیست چنین باشد. اگر سیاست های 

آمریکا مبتنی بر حزب یا فرد بود، آمریکا یک کشور عادی بود.
کوشکی با اشاره به سیاستهای آمریکا درباره برجام هم گفت: البته نحوه نمایش سیاست درباره موضوعاتی 
مختلف مانند برجام برای رییس جمهور آمریکا ممکن است فرق کند. بعد ازاینکه ایران به تعهدات برجامی 
خود عمل کرد، آمریکا دیگر رغبتی به برجام نداشت بلکه به دنبال تحمیل برجام های 2 و 3 به ملت ایران بوده 
که این یکی از سیاست های قطعی آنان بود وهم اوباما و هم وزیر خارجه وقت این کشور درمورد این صحبت 

کرده بودند.
وی افزود: اما نحوه ارائه یا بیان آن متفاوت بود مثلا اگر هیلاری به پیروزی می رسید چگونه می خواست از 

برجام عبور کند، فرق می کرد. هیلاری کلینتون مانند ترامپ از واژه پاره کردن برجام استفاده نمی کرد بلکه واژه 
متفاوت تری به کار می برد. اینکه اگر هیلاری به قدرت می رسید به برجام وفادار می ماند و ترامپ از برجام عبور 

کرده، شناخت درست از مساله نیست.
عضو هیات علمی دانشگاه تهران با تاکید براینکه برجام صرفا تصمیم اوباما نبود بلکه نتیجه هزاران ساعت کار 
کارشناسی بود، تصریح کرد: طبیعی بود مراکز تصمیم سازی منافع امریکا، نه منافع ایران را لحاظ کنند. حتی 
اظهارات جو بایدن درباره برجام مانند اظهارات ترامپ است با این تفاوت که بایدن می گوید بازنویسی کنیم و 

ترامپ می گوید آن را پاره می کنم.
کوشکی اضافه کرد: در واقع تصمیمات یکی است اما بیان تصمیمات متفاوت است، هر دو مطالبات جدیدی 
دارند و می خواهند از برجام عبور کنند اما نحوه عبور و اینکه چه واژه ای را به کار ببرند متفاوت است و این همان 

سیاست کلان آمریکا است.
کارشناس غرب آسیا با بیان اینکه نحوه استقرار آمریکا در کل منطقه غرب آسیا درحال تغییر است، افزود: 
آمریکایی ها به دنبال کاهش حضور نفر و سرباز و به جای آن افزایش حضور فناورانه هستند یعنی به دنبال این 
هستند که سلاح های متعارف را جمع آوری کرده و به سمت سلاح تکنیکال مانند پهپادها بروند که پهپادها 
در منطقه خلیج فارس و سعودی عملیات می کند اما اپراتور آن دیگر در منطقه مستقر نیست. یا به دنبال 

سلاح های جنگ الکترونیک در آرایش نظامی خود هستند و می خواهند حضور سرباز را کم کنند.
عضو هیات علمی دانشگاه تهران با تاکید بر تکنیکی تر و فناورانه تر شدن حضور آمریکا در این منطقه به ویژه 
عراق گفت: برای مثال شاهد هستیم که برخی پایگاه ها ۹۹ ساله اجاره شده اند یعنی آمریکایی ها افق طولانی 
مدت دارند و رییس جمهور بعدی نمی تواند همه پایگاه ها را جمع کند چرا که در این صورت باید به کنگره بابت 

بر باد رفتن هزینه ها پاسخگو باشد.

استاد دانشگاه تهران:
 سیاست خارجی آمریکا تابع فرد یا حزب نیست

دولت های آمریکایی تفاوتی باهم ندارند

تغییر رویکردهای آمریکا؛ امکان یا امتناع

و  رسانه ها  توجه  مورد  اخیر  روزهای  و  هفته ها  طی  آمریکا  انتخابات   
افکار عمومی بوده و نگرش ها و رویکردهای متفاوتی نسبت به آن شکل 
گرفته است. یکی از پرسش هایی که اذهان عمومی را به خود مشغول کرده، 

این است که چه کسی رئیس جمهور ایالات متحده می شود. 
در این میان، هر از کسی از زاویه دیدی خاص به ماجرا نگریسته است. با 
این حال پرسش اساسی این است که با رئیس جمهور شدن نامزد دموکرات 

یا جمهوری خواه چه اتفاقی رخ خواهد داد.
بررسی های تاریخی گویای آن است که هر کدام از دولت های آمریکایی 

که بر سرکار آمده اند، با دولت  و ملت ایران دشمنی و خصومت داشته اند.
این که گمان کنیم یکی از دو قطب انتخاباتی آمریکا می تواند برایمان بهتر 

باشد ناشی از نگاهی ساده بینانه و کوته نظرانه است.
 بررسی روندها، گویای آن است که دولت های آمریکا با ابزارهایی همچون 
جنگ تحمیلی از جانب دست نشاندگان خود، تروریسم دولتی و حمایت 
از گروه های مخالف جمهوری اسلامی، تحریم، جنگ تبلیغاتی، جنگ 

اقتصادی و ... در برابر اراده ملت ایران ایستاده اند.
اسلامی  انقلاب  از  پس  جانبه  همه  فشارهای  و  ها  آمریکایی  رویکرد 
نشان دهنده آن است که منافع خود را در خطر دیده اند و نظام جمهوری 

اسلامی هزینه استقلال خود را می دهد.
 بر این اساس، رهبر معظم انقلاب اسلامی روز سه شنبه )۱2 آبان ماه( 
یادآور شدند که امروز آمریکا همان فرعون مصر و طاغوت روزگار ما است و 
تاکید کردند هر کس رییس جمهور آمریکا بشود، بر روی سیاست ما تاثیری 
ندارد. همچنین تصریح کردند که سیاست حساب شده جمهوری اسلامی با 

رفت و آمد اشخاص در آمریکا تغییری نمی کند.
همچنین حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی روز چهارشنبه 
)۱۴ آبان ماه( در جلسه هیات دولت، با تاکید بر اینکه مهم نیست که چه 
فرد یا حزبی در آمریکا روی کار می آید، اظهار داشت برای ما مهم این است 
که آمریکا به قانون و تمام معاهدات بین المللی و چندجانبه برگردد و به ملت 

ایران احترام بگذارد.
در این زمینه به ذکر چند نکته می پردازیم؛

سلطه  و  استکباری  »روحیه  آمریکایی  های  دولت  رویکرد  ۱-نخستین 
طلبانه« است. از این رو آمریکایی ها همواره با ملت ایران دشمنی کرده اند و 
راهبرد کلان شان، تسلط بر ایران و حفظ منافع در منطقه استراتژیک غرب 

آسیا بوده است.
در واقع یکی از علل ورود کشورهای قدرتمند برای حضور در مناطق مستعد 
و ثروتمند دنیا، استعمار و جذب سرمایه های آنان بوده است. این حضور در 
سه دوره یا مقطع زمانی شکل گرفته است؛ نخست در قالب »استعمار کهن« 
که به صورت حضور فیزیکی و پایگاه بوده استو بر این اساس دست به تصرف 
و اشغال فیزیکی سرزمین ها زده می شود دوره بعد »استعمار نو« است، دوره 
ای که سعی در کنترل کشورها به نفع منافع خود دارند، دوره سوم »استعمار 
فرانو« است که استعمارگران طی آن درصدد هستند که بتوانند با استفاده از 
ابزار و تکنولوژی، کنترل نرم افزاری و در واقع فرهنگی و اجتماعی جوامع را 

به دست بگیرند.
2-دومین رویکرد »ایجاد وابستگی« در سایر کشورها از جانب دولت های 
آمریکایی است. بر این اساس آنها همواره به دنبال این استراتژی بوده اند 
که ما خود را ذیل سیاست ها و اهداف آنها تعریف کنیم. در واقع احترام 
به استقلال کشورها برای آمریکایی ها تا جایی است که حافظ منافع آنان 

باشند. همین امر یکی از علل دشمنی آنان در برابر ملت بزرگ ایران است.
3-سومین رویکرد »مقابله با هویت فرهنگی و دینی « جوامع دیگر است. 
به گفته »میشل فوکو« اندیشمند فرانسوی »انقلاب ایران روح یک جهان 
بی روح بود«. در واقع انقلاب ایران لرزه بر پیکره دو قطبی سرمایه داری و 
کمونیسم انداخت و شعار »نه شرقی و نه غربی« گویای نگرشی تازه به انسان 

در جهان معاصر بود.
یکی از اهداف آمریکایی ها در برابر انقلاب اسلامی، هویت زدایی از انقلاب 
با ایجاد فشارها و تنگناها بود چرا که انقلاب ایران یک انقلاب فرهنگی بود 
و این برای نظام سلطه قابل تحمل نبود. از این رو مقابله با هویت فرهنگی و 
دینی ایران در دستور کار آمریکایی جهت ایجاد استحاله مورد بهره برداری 

قرار گرفت.
۴- سه رویکرد » روحیه استکباری و سلطه طلبانه«، » ایجاد وابستگی« 
و » مقابله با هویت دینی و فرهنگی« که راهبردهای اصلی آمریکایی ها 
محسوب می شوند و همواره با ابزارهای گوناگون از جمله تحریم اقتصادی، 
فشار سیاسی، جنگ رسانه ای و ... دنبال می شوند. بی شک تا زمانی که 
آمریکایی ها رویکردهای خود را تغییر ندهند، تفاوتی نمی کند کدام حزب 
یا فرد بر روی کار آید، زیرا اصول ، شیوه و سیاست آمریکا مبتنی بر همین 

رویکردها در برابر دولت و ملت ایران است.

فرآیندهای  سرمنشأ  می گوید:  اسلامی  شورای  مجلس  در  تهران  نماینده 
فسادآفرین در انحرافاتی است که در شهرداری تهران از ٢٥ سال پیش شروع شد 

سپس به نقطه اوج خود رسید و کل کشور را آلوده کرد. 
گفت وگو با سیدمصطفی میرسلیم، سیاستمدارِ عضو حزب موتلفه اسلامی 
و نماینده تهران در مجلس درباره ظهور و بروز تفکرات پوپولیستی در کشور آغاز 
شد، او نیز همچون بسیاری دیگر از سیاستمداران کشور پیش بینی می کند که 
در شرایط فعلی احتمال ظهورِ یک پوپولیست در انتخابات ۱۴۰۰ بیشتر است 
نماینده مجلس  از عوام زدگی چند  و معتقد است عوام زدگیِ رئیس جمهوری 

خسارت بارتر خواهد بود.
با این حال میرسلیم بر رواج»پوپولیسمِ پارلمانی« درمجلس یازدهم هم صحه 
می گذارد و می گوید: »برخی نمایندگان مجلس به دنبالِ خودنمایی برای اظهار 
وجود و حفظ محبوبیت نزد مردمِ رأی دهنده درحوزه انتخابیه خود هستند که با 
ایراد نطق های آتشین، سفرهای متعدد با نیت اثبات حضور خود و ارائه طرح ها و 

پیشنهادهایی که ۹۰ درصد آنها مقبولیت رای آوری ندارند دنبال می شود.«
میرسلیم در این گفتگو همچون زمان های دیگر سخنانش را با بیان ادعاها و 
نقدهایی علیه محمدباقر قالیباف ادامه می دهد؛ سرمنشأ فرآیندهای فسادآفرین 
کشور را در انحرافاتی می داند که از 2۵ سال پیش در شهرداری تهران شروع شد 
سپس به نقطه اوج خود رسید و کل کشور را آلوده کرد و از سوی دیگر با انتقاد از 
ریاست مجلس تاکید می کند که تقلیل دادن مجلس به هیئت رئیسه و تقلیل دادن 

هیئت رئیسه به رئیس مجلس  فاجعه آفرین است.
نماینده تهران در عین حال دلیل بروز تندروی در مجلس یازدهم را هم مدیریت 
پارلمان می داند و معتقد است مدیریت مجلس از راهبرد خاصی تبعیت نمی کند و 
تا حدودی متأثر از التهاب های اجتماعی است که نهایتا این شرایط را در مجموعه 

مجلس رقم زده که منجر به تذکر رهبری به آنها شده است.
مشروح گفت وگوی خبرگزاری خبرآنلاین با سیدمصطفی میرسلیم را در ادامه 

بخوانید؛
ایران  سیاست  در  معضل  یک  به  تبدیل  پوپولیسم  میرسلیم!  آقای 
شده است، اگر قبل تر در ایام انتخابات رفتارهای پوپولیستی را شاهد 
بودیم، چندسالیست که در بطن تحرکات سیاسیون اجرایی و قانونگذاران 
رفتارهایی از این قسم را شاهدیم. اخیرا هم نگرانی از باب رواج »پوپولیسم 
پارلمانی« مطرح می شود. به عنوان سیاستمداری که امروز در مجلس 
حضور دارید، این خطر را چقدر حس می کنید و راهکارتان برای دور شدن 

مجلس از این نوع رفتارها چیست؟
در تمام نظام های حکومتی که بشر تاکنون تجربه کرده نقاط ضعف وجود دارد 
و در مجموع نقاط ضعف نظام مردم سالاری از همه کمتر است، اما به هر حال 
نقاط ضعف وجود دارد؛ از جمله نقاط ضعف مردم سالاری وابسته بودن سرنوشت 
دولتمردان )به مفهوم عام کلمه که شامل سه قوه می شود(، به آراء مردم است، 
یعنی اگر سیاستمداران بخواهند انتخاب شوند و در سمت خود باقی بمانند 
یا ارتقاء یابند، باید ببینند کدام اظهار نظر و تصمیم شان به مذاق مردم یا رأی 
دهندگان به آنها مطلوب و جذّاب است، همان را برگزینند والا خطر طرد شدن 

و از چشم مردم افتادن آنها را تهدید می کند. این صفت را عوام زدگی می نامند.
عوام زدگی رئیس جمهوری از عوام زدگی چند نماینده مجلس خسارت بارتر است
اما فراموش نکنیم که مردم سالاری مانند هر سکه دو رو دارد: یک روی آن 
انعکاس دادن مطالبات مردم به مجلس برای جستجوی راه پاسخگویی مناسب 
به آن مطالبات است و روی دیگر آن منعکس کردن مسائل کشور؛ اما در کل آگاه 
کردن مردم از نیازهای کشور است و موضوع اولویت اقداماتی که باید با ترتیبی 
رئیس  درباره  نصیب همگان شود.این موضوع  تا خیرآن  گیرد  انجام  منطقی 
جمهوری هم مصداق پیدا می کند و البته عوام زدگی رئیس جمهوری از عوام زدگی 

چند نماینده مجلس بمراتب خسارت بارتر است.
۹۰ درصد طرح های نمایندگان مقبولیت رای آوری ندارند

به ضرورت جلب توجه رأی دهندگان  نیز  این عوام زدگی که آن  جنبه دیگر 
برمی گردد، خودنمایی برای اظهار وجود و حفظ محبوبیت نزد مردم رأی دهنده 
در حوزه انتخابیه است. این خودنمایی به چند شکل ظاهر می شود:١( ایراد 
نطق های آتشین در جلسه علنی با توجه به انعکاس آن بویژه از طریق رسانه 
ملی؛ ٢( سفرهای متعدد و برنامه ریزی شده با نیت اثبات حضور خود در صحنه و 
انعکاس دادن نوعی تحرک خدمتگزارانه در اذهان عمومی؛ ٣( ارائه پیشنهادهای 

گوناگون برای طرح ها و لوایح با استفاده از امکانی که قانون آیین نامه داخلی 
در اختیار او قرارداده است که به تجربه ثابت شده که اغلب این پیشنهادها )در 
حدود ۹۰ درصد  آنها( مقبولیت لازم را برای رأی آوری ندارد و فقط وقت نمایدگان 

در جلسات مجلس ضایع می شود.
مجلس نباید صحنه تاخت و تازِ خودنمایی نمایندگان شود

بعضی از نمایندگان مجلس در این زمینه حرفه ای می شوند و اگر یک روز در 
جلسه علنی مناسبتی برای اظهار نظر و ارائه پیشنهاد و تذکر پیدا نکنند احساس 
غبن می کنند! اما راهکار نجات یافتن از این نقیصه و افزایش کارآیی مجلس 
ابتدا در قبول کردن خسارات این رویه و سپس عزم کردن بر اصلاح قانون آیین 
نامه داخلی است به گونه ای که هم مجلس صحنه تاخت و تاز برای خودنمایی 
نمایندگان نشود و هم پیشنهادهایشان بتواند بویژه از طریق کمیسیون های 

مجلس مطرح و بهره برداری شود.
شعارِ احمدی نژاد برقراری عدالت بود اما...

ظهور و بروز این نوع تفکرات پوپولیستی را برخی به محمود احمدی نژاد 
نسبت می دهند، این نگاه را قبول دارید؟

ایشان شعار خود را عدالت قرارداده بود؛ تظاهر اولیه عدالت توجه به محرومان 
و طبقات کمتر برخوردار است و با اولویت دادن به تمام طرح هایی که موجب 
کاهش آلام آنها و برطرف شدن استضعاف شان می شود. این کار بسیار پسندیده 
ای است و همه طرفدار آن هستند به ویژه طبقات کمتر برخوردار؛ اما این هم مانند 
هر طرح دیگری باید عالمانه تدوین و به اجرا گذاشته و بر روند اجرای آن به طور 

جدی نظارت شود.
طبقات محروم به طور عمده به دو دسته تقسیم می شوند عده ای فاقد امکانات 
لازم برای خوداتکایی اند ولی اگر به آنها ابزار و وسائل و امکانات فعالیت اقتصادی 
و اجتماعی قرارداده شود، می توانند از درآمد خود به کدّ یمین، از پس هزینه های 
خود برآیند؛ بنابراین باید برای آنها امکان اشتغال متناسب با وضعشان فراهم شود 

تا روی پای خود بایستند و زندگی شرافتمندانه و مستقلی داشته باشند.
عده ای دیگر که البته تعدادشان اندک است کلا علیل و زمین گیرند و چاره 
ای جز این نیست که کمک های مادی مستقیم بگیرند و این کار نیز باید با حفظ 
حرمت شأن مؤمن انجام گیرد.خلاصه کردن همه اقدامات در پخش یارانه نقدی، 
اجرای ناقص قانون هدفمندی یارانه ها بود که از دولت آقای احمدی نژاد شروع 
شد و در دولت آقای روحانی به همان سیاق ولی با قدرت خرید کمترادامه یافت 
اما از سامان دادن به فضای کسب و کار و اشتغال مولد غفلت شد؛ این همان 
سیاستی است که نجات بخش کشور می بود، نجات از بیماری پیچیده رکود 
تورمی که گرفتار آن شده ایم. مردم پول نقد دریافتی را می بینند اما اجرای 
سیاست بهبود فضای کسب و کار و اشتغال مولد را که موفقیت آن آنی نیست و نیاز 

به زمان دارد لمس نمی کنند.
تاکنون بیش از 3۰۰ هزارمیلیارد تومان یارانه نقدی توزیع شده اما کمتر از ۵ 
درصد  این مبلغ صرف کمک مستقیم برای بهبود فضای کسب و کار و اشتغال 
مولد شده است. این هم شکل دیگری از همان عوام زدگی است. نتیجه می گیریم 
که صِرف نیت عدالت خواهی کافی نیست و باید به اجرای سیاست های کلی 
اقتصاد مقاومتی و نیز اجرای کامل قانون هدفمندی یارانه ها اهتمام ورزید. اینها 
اقدامات علمی با ارزش و نجات بخش است که جنبه شعاری آنها تحت شعاع جنبه 

های علمی و حکیمانه آنها است.
احتمال ظهور یک پوپولیست در ۱۴۰۰بیشتر است 

انتخابات ۱۴۰۰ از جمله انتخاباتی است که پیش بینی نتیجه آن از این 
باب که نگرانی هایی از بُعد عدم مشارکت مردم وجود دارد سخت تر شده 
است، در این فضا فکر می کنید چقدر خطر روی کار آمدن یک پوپولیست 

خاصه در دقیقه ۹۰ وجود دارد؟
چنین خطری همواره مردم سالاری را تهدید کرده و می کند و در شرایط ویژه 
بحرانی و حالت تنگدستی عمومی و اوضاع فلاکت بار احتمال آن بیشتر است. 
البته ریشه این فلاکت عمدتا به فرصت سوزی های دولت های یازدهم و دوازدهم 
برمی گردد و ما باید در مجلس مراقب باشیم که دولت سیزدهم در ورطه عوامزدگی 
غرق نشود و بتواند کارهای اساسی نجات بخش کشور را بر مبنای خودباوری و نه 

خودنمایی عوام فریبانه انجام دهد.
این کار نیازمند همراهی و همکاری مردم است و اگر ابتدای آن را که قدری 
سخت است پشت سر بگذاریم به نظر می رسد در همان سال اول دولت سیزدهم 

شاهد بهبود وضع عمومی بدون آینده فروشی و عوامزدگی باشیم.
در انتخابات ۱۴۰۰ گرایش مردم به اصولگرایان بیشتر است اما...

فکر می کنید پیروزی اصولگرایان در انتخابات ۱۴۰۰ قطعی است یا 
بختی برای پیروزی یک اصلاح طلب یا چهره گمنامی که سونامی رأی ایجاد 

کند وجود دارد؟
به دلیل بدقولی های دولت های یازدهم و دوازدهم و سستی های مجلس دهم 
گرایش به سمت اصولگرایان بیشتر است اما تا وضع نامزدها مشخص نشود نمی 

توان در باره نتایج احتمالی آینده نظر قطعی داد.
منشا بسیاری از فرآیندهای فسادآفرین انحرافات در شهرداری تهران 

است
آقای میرسلیم! مجلس یازدهم در چند ماهی که از عمرش گذشته 
چقدر همان مجلسی بود که شما برای ورود به آن تلاش کردید؟ نقاط ضعف 

آن کجاست؟
مجلس یازدهم صحنه مواجه با مطالبات انباشته شده مردم از قوه مجریه و قوه 
قضائیه است. در مورد قوه قضائیه خوشبختانه آقای رئیسی دورخیز خوبی برداشته 
و اگر ان شاءالله موفق شود فساد را ریشه کن کند، به ویژه با قلع و قمع فرآیندهای 
فسادآفرین که سرمنشأ بسیاری از آنها در انحرافاتی است که در شهرداری تهران 
از ٢٥ سال پیش شروع شد سپس به نقطه اوج خود رسید و کل کشور را آلوده 
کرد، این کار موجب امیدواری مردم و بازگشت سرمایه اعتماد عمومی خواهد شد 

و شاخص آن هم چگونگی مشارکت مردم در سرنوشت سیاسی کشور است.
درباره قوه مجریه مقبولیت چندانی نزد مردم وجود ندارد و بسیاری از نمایندگان 
فرآیند  لکن  هستند  خسارات  کردن  متوقف  برای  دولت  استیضاح  خواهان 
استیضاح دو ماه وقت نیاز دارد تا به سرانجام برسد و پس از استیضاح نیز اگر عدم 
کفایت مطرح شود و به سرانجام روشنی برسد ، طبق قانون اساسی معاون اول 
رئیس جمهوری باید زیر نظر شورای سه قوه در مدت پنجاه روز امکانات انتخابات را 
فراهم آورد و عملا به همان تاریخ انتخابات عادی می رسیم با صرف هزینه حیثیتی 

فراوان برای نظام.
به این ترتیب کار مجلس با نظارت هوشیارانه، کمک کردن به دولت برای تحمیل 
خسارت هرچه کمتر به مردم است و در عین حال آماده کردن مقدمات قانونی 

دولت آینده تا آن دولت بتواند هرچه زودتر جبران مافات بکند.
این اقدام مجلس با توجه به التهاب عمومی کار ساده ای نیست که بتوانیم با یک 
جمله از آن ابراز رضایت یا ناخشنودی کنیم اما مسلما مردم توقع بیش از این از 
مجلس انقلابی دارند و هیئت رئیسه مجلس باید این نکته را با هوشیاری و استفاده 
از تمام ظرفیت هایی که در مجلس وجود دارد و اکنون معطل مانده ، هر روز در مدّ 

نظر خود بیاورد.
مدیریت مجلس متأثر از التهاب های اجتماعی است

دو تذکر رهبری طی چند ماه اخیر می تواند نتیجه تندروی طیفی 
از  از نمایندگان مجلس و عدم نفوذ رهبران اصولگرا در مهار این طیف 

نمایندگان باشد؟
در حال حاضر مدیریت مجلس از راهبرد خاصی تبعیت نمی کند و تا حدودی 
متأثر از التهاب های اجتماعی است در حالی که باید بر عکس باشد و مجلس با 
تبعیت از راهبردی دقیق بر اوضاع کشور مسلط باشد و بتواند مطالبات عمومی را 

هدایت و مدیریت کند.
در این مورد متأسفانه اقدام شایسته ای انجام نشده و همین امر به طور طبیعی 
منجر به بروز افراط و تفریط می شود. اساساً پرخاش کردن، راه حلی را بر ما نمی 
گشاید و فقط بر وخامت مناسبات بین مجلس و دولت می افزاید آن هم به شکلی 

ناهنجار که از نظر شرعی اشکال دارد و از نظر عرفی نیز مردود است.
نمایندگان ابزار قانونی در اختیار دارند، نیازی به فحش و فضیحت نیست

نمایندگان باید همواره به یاد داشته باشند که ابزارهای قانونی تذکر و سؤال و 
استیضاح و موارد دیگری که در قانون آیین نامه پیش بینی شده در اختیارشان 
است و می توانند به طور تام از آنها استفاده کنند بنابراین جایی برای فحش و 
فضیحت باقی نمی ماند. اینها عمدتاً به نبود راهبرد واحد که مصوب باشد، برمی 

گردد.
ترکیب مجلس یازدهم بسیار امیدبخش است

به نظر می رسد نوعی چند دستگی بین اصولگرایان حاضر در مجلس 
به چشم می خورد، فراکسیون تشکیل شده هم نتوانسته یکپارچگی 
بین اصولگرایان ایجاد کند، تحلیل شما از این روند و چند سال پیش رو در 

پارلمان چیست؟ احتمال قطبی شدن فضای پارلمان وجود دارد؟
ترکیب مجلس یازدهم بسیار امیدبخش است زیرا حدود ۱۰۰ نفر از نمایندگان با 
سابقه به این مجلس راه یافته اند و نزدیک ۵۰ نفر از جوانان پرشور انتخاب شده اند 
و بیش از ۶۰ نفر از نمایندگان از اعضای هیئت علمی دانشگاه ها هستند در حالی 
که افراد با تجربه و خبره ای در مجلس حضور دارند که بالقوه موفقیت آن را تضمین 
می کنند هرچند رسیدن به یک اتحاد در میان طیف اکثریت کار ساده ای نباشد.

تقلیل دادن مجلس به رئیسِ مجلس فاجعه آفرین است
اگر خدای ناکرده تقلیل گرایی بر مجلس حاکم شود ، شایسته سالاری تحت 
شعاع آن قرار می گیرد و به پژمردگی مجلس می انجامد؛ منظور از تقلیل گرایی، 
تقلیل دادن مجلس به هیئت رئیسه و تقلیل دادن هیئت رئیسه به رئیس مجلس 

است؛ این تقلیل گرایی برای مجلس فاجعه آفرین است.
در مقابل آن همان طور که از ابتدای شکل گیری مجلس یازدهم شعار آن داده 
شد، اصالت دادن به خود مجلس و هیئت رئیسه را خدمتگزار مجلس قراردادن و 
رئیس را خدمتگزار هیئت رئیسه تلقی کردن باعث شکوفایی قابلیت های بسیار 
ارزشمند مجلس و حکمفرمایی شایسته سالاری و استفاده از تمامیت مجلس 
و نجات قوه مقننه از تنگ نظری خواهد شد.ذوق و شوق نمایندگان را در این 
مجلس از ارائه بیش از ٤٠٠ طرح برای اصلاح اشکالات و ترسیم راه نجات کشور 
از بن بست خودساخته کنونی است. این مجموعۀ انگیزه مند را نباید در روزمرگی 
به خاموشی سوق داد و این خدمت مهمی است که بر دوش هیئت رئیسه است و 

نباید از آن غافل بماند و دل خوش کند به مزایای جایگاه خود.
من در این مجلس قابلیت بسیار خوبی برای خودپالایی و استقرار شایسته 
سالاری و فرآیندهای کارساز نظارتی می بینم و از خدای متعال مسألت می کنم 

همه ما را در به فعلیت رساندن آن قابلیت ها، به فضل خودش، کمک کند.

کنایه  میرسلیم به قالیباف:

تقلیل دادن مجلس به رئیسِ مجلس فاجعه آفرین است
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خداوند متعال دوست دارد که هرگاه 
فردی از شما کاری می کند آن را درست 

)بی عیب( انجام دهد.

یکشنبه -هجدهم آبان 1399 - سال بیست وسوم- شماره 5149

کنز العمّال : ٩١2٨.

طرح:مهدی عزیزی

ترامپ: من از اینجا نمی رم!

اهدا ساختمان 5 میلیاردی به مجموعه بهداشت و درمان قم 
یک خیر قمی، ساختمانی به ارزش تقریبی ۵ میلیارد تومان را به مجموعه بهداشت و درمان قم اهدا کرد تا در 
راستای توسعه سلامت استان، قدم برداشته شود.به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم ،آیین اهدا 
این منزل مسکونی، دیروز توسط خانواده مرحوم عبدالهی به دانشگاه علوم پزشکی قم، برگزار و یاد و خاطره این 
مرحوم گرامی داشته شد.این منزل مسکونی واقع در خیابان شهید کیوانفر بوده که در سه طبقه و با ۵۸۰ متر 
بنا جهت، ارائه خدمات بهداشتی و درمانی به مردم به دانشگاه علوم پزشکی قم اهدا شد.این گزارش می افزاید 
:این ملک در حال حاضر، حدود ۵ میلیارد تومان ارزش ریالی دارد که به عنوان یکی از مراکز بهداشتی به زودی 
فعال خواهد شد.دکتر قدیر رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم، در این مراسم ضمن قدردانی از نیت خیر واقفین 
گفت: ماندگارترین عمل نزد خداوند، عمل صالح و خدمت به مردم است که شامل چنین اقداماتی می شود.وی 
با تأکید بر اهمیت توسعه وقف درمانی در پاندمی و بحران کرونا گفت: چنین خدمات ارزشمندی، گامی مؤثر 
در راستای ارائه خدمات بهداشتی درمانی مطلوب تر به مردم است که امیدواریم بتوانیم همواره در این مسیر 

گام برداریم.

انهدام چهار شبکه بزرگ قاچاق ارز در یزد 
چهار شبکه بزرگ قاچاق ارز در راستای برخورد با اخلال گران بازار ارز و با اقدامات اطلاعاتی و عملیاتی سربازان 
گمنام امام زمان )عج( در اداره  کل اطلاعات استان یزد شناسایی شدند. به گزارش روز شنبه ایرنا به نقل از این 
اداره کل، این شبکه به منظور پنهان ساختن ماهیت مجرمانه فعالیت خود، معاملات ارزی را بدون ثبت در سامانه 
سنا و با استفاده از حساب های شخصی مرتبطین خود انجام می دادند.همچنین برابر اسناد پرونده، حجم 
قاچاق ارز متهمین بیش از 3۰ هزار میلیارد ریال ارزیابی شده که در این عملیات بیش از 3۰ نوع ارز مختلف به 
ارزش ریالی بیش از ۴۵۰ میلیارد ریال کشف و ضبط شد.بر همین اساس تاکنون بیش از ۵۰۰ حساب بانکی 

مسدود و حدود ۵۰ نفر از مرتبطین این شبکه جهت رسیدگی پرونده تحویل مراجع قضایی شدند.

فوت 8 بیمارکرونایی دیگر درقم
 رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در شبانه روز گذشته ۶۱ نفر مشکوک به کرونا در بیمارستان های قم 
بستری شده اند.به گزارش دانشگاه علوم پزشکی قم، محمدرضا قدیر با اشاره به پذیرش ۸۴ نفر در 2۴ ساعت 
گذشته در اورژانس مراکز درمانی قم با تشخیص احتمالی و مشکوک به کرونا، گفت: ۶۱ نفر از این افراد در 
بخش های درمانی بیمارستان های قم بستری شده اند.رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به اینکه ۴۵ نفر 
از کسانی که در روزهای گذشته بستری بودند مرخص شده اند، گفت: در حال حاضر ۵۹۵ نفر مشکوک به کرونا 
در بیمارستان های قم بستری هستند که حال ۱2۵ نفر از آنها وخیم است.وی افزود: در 2۴ ساعت گذشته ۸ نفر 

از کسانی که تست کرونای آنها مثبت بوده جان خود را از دست داده اند.
 

انتخاب سرپرست دفتر امور سیاسی وزارت کشور 
معاون سیاسی وزارت کشور از انتخاب »حمزه امرایی« به عنوان سرپرست دفتر امور سیاسی این وزارتخانه خبر 
داد. جمال عرف از انتخاب سرپرست دفتر امور سیاسی این وزارتخانه خبر داد و اظهار کرد: با توجه به انتصاب 
حمید ملانوری مدیرکل دفتر امور سیاسی وزارت کشور به سمت استانداری خراسان جنوبی، حمزه امرایی 
سرپرست این دفتر شده است.معاون سیاسی وزیر کشور در پاسخ به این پرسش که آیا امرایی دبیر کمیسیون 
ماده ۱۰ قانون نحوه فعالیت های احزاب و گروه های سیاسی هم می شود یا نه، گفت: این امر به رای و انتخاب 
اعضای کمیسیون ماده ۱۰ احزاب بستگی دارد.عرف افزود: در نخستین نشست کمیسیون ماده ۱۰ قانون 
نحوه فعالیت های احزاب و گروه های سیاسی،  امرایی را برای دبیری این کمیسیون معرفی می کنیم در صورت 

کسب رای اعضا به این سمت انتخاب می شود.

نماینده سابق تهران درگذشت
محمدرضا نجفی نماینده مردم تهران در مجلس دهم به دلیل عارضه قلبی در ۵۱ سالگی درگذشت. به گزارش 
روز شنبه ایرنا،  نجفی که سابقه شیمیایی شدن در جنگ ۸ساله ایران و عراق را داشت در دهمین دوره انتخابات 
مجلس شورای اسلامی، در لیست 3۰ نفره ائتلاف فراگیر اصلاح طلبان توانست به عنوان نفر بیست و هشتم 
تهران وارد مجلس دهم شود.این جانباز دفاع مقدس که در مجلس دهم عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
شورای اسلامی،  نایب رییسی مجمع نمایندگان استان تهران و کمیسیون تلفیق برنامه پنجساله ششم توسعه 
کشور در مجلس را برعهده داشت سرانجام روز جمعه -شانزدهم آبان ماه- به دلیل عارضه قلبی در ۵۱ سالگی 

درگذشت.

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم :

طرح پارکومتر در ۳۲ معبر شهر قم 
اجرایی می شود

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم گفت: با توجه به 
مشکلات پارک حاشیه ای در خیابان ها با اخذ مصوبه از شورای ترافیک استان 

معابر اصلی شهر به 32 معبر ارتقا یافت.
علی نیک یکی از چالش های شهر قم را ساماندهی پارک حاشیه ای دانست 
و اظهار داشت: یکی از مشکلات شهر قم در پارک حاشیه ای تعداد پایین 

معابر در اجرای سیستم پارکومتر بوده است.
مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم تعداد معابر شهر 
را ۸ معبر دانست و افزود: در طرح جامع ترافیک شهر قم یکی از مباحث 
موردتوجه بررسی معابر شهر و انجام مطالعات تکمیلی تعیین معابر اصلی 

بود.
نیک از افزایش معابر اصلی شهر خبر داد و تصریح کرد: با توجه به مشکلات 
پارک حاشیه ای در خیابان ها با اخذ مصوبه از شورای ترافیک استان معابر 
اصلی شهر به 32 معبر ارتقا یافت. وی ادامه داد: برای رفع مشکلات پارک 
حاشیه ای شهروندان تمام خیابان هایی که مردم با جای پارک مشکل داشتند 
به این معابر اضافه شده و سیستم های جدید پارکومتر در آن اجرا و نصب 
می شود. مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم با تأکید بر 
لزوم توزیع عادلانه جای پارک در حاشیه معابر اصلی شهر، تصریح کرد: در 
سیستم های جدید پارک در نیم ساعت نخست رایگان بوده و اما با گذاشت 
نیم ساعت نرخ پارک به صورت واقعی و به روز محاسبه می شود. نیک همچنین 
از انجام مراحل پایانی نصب و خط کشی در بلوار محمدامین )ص( خبر داد 
و گفت: سیستم های جدید پارکومتر بر اساس اولویت بندی های انجام شده 
در حال اجرا بوده و در فاز نخست بلوار محمدامین)ص( و صفاییه در حال 
تکمیل است. وی ادامه داد: برای توزیع عادلانه پارک بر اساس مصوبه جدید 
شورای اسلامی شهر و شورای عالی ترافیک کشور و همچنین شورای ترافیک 
استان نرخ پارک حاشیه ای افزایش پیداکرده و به نرخ حقیقی آن نزدیک شده 
است. مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم نحو پرداخت 
هزینه پارک را تشریح و بیان کرد: بر اساس سیستم جدید بعد از گذشت 
نیم ساعت نخست هزینه پارک با توجه بر اساس پلاک خودرو پارک شده 
محاسبه شده و صاحب خودرو به مدت یک ماه فرصت پرداخت هزینه پارک 

خود را دارد.

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم  اعلام کرد

ورود ۱۸۰ اتوبوس نوسازی شده
 تا اوایل سال آینده

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم از نوسازی ناوگان سازمان 
اتوبوسرانی شهرداری قم خبر داد.

امیر یزدی با اشاره به اتمام قرارداد 2۶۰ دستگاه از ناوگان بخش خصوصی، 
اظهار داشت: با توجه به افزایش قیمت اتوبوس های جدید و عدم امکان 
ناوگان، شهرداری قم خرید و  بالا و فرسوده شدن  باقیمت  اتوبوس  خرید 

نوسازی اتوبوس های جدید را در دستور کار خود قرار داده است.
مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم افزود: در حال حاضر تعداد  
۱۰۸ دستگاه اتوبوس جدید یورو ۴ با آلایندگی روز دنیا به ناوگان درون شهری 
اضافه شده و با توجه به تولید نشدن اتوبوس جدید و قیمت زیاد آن بازسازی و 

اورهال ۱۸۰ دستگاه اتوبوس فرسوده در حال انجام است.
یزدی، ورود ۱۸۰ دستگاه اتوبوس نوسازی شده را تا ابتدای سال ۱۴۰۰ 
اعلام و بیان کرد: اقدامات لازم برای مصوبات خرید ۸۰ دستگاه اتوبوس 
فرسوده از طریق شورای اسلامی شهر قم پیگیری شده است. وی زمان ورود 
۸۰ دستگاه اتوبوس خریداری شده را تا اواسط آبان ماه عنوان و خاطرنشان 
کرد: این ۸۰ دستگاه اتوبوس پس از بازسازی وارد چرخه ناوگان اتوبوسرانی 
ناوگان  نیاز  از  قم  شهرداری  اتوبوسرانی  سازمان  مدیرعامل  می شود. 
اتوبوس خبر داد و مطرح کرد: خطوط درون شهری  اتوبوسرانی به ۴۰۰ 
نیاز  اتوبوس  به حداقل ۴۰۰ دستگاه  برای خدمات رسانی  قم  شهرداری 
داشته که با توجه به قیمت بیش از ۴ میلیارد تومانی هر دستگاه اتوبوس نو 

بدون حمایت دولت امکان خرید برای شهرداری میسر نخواهد بود.
 

مدیر منطقه یک شهرداری قم خبرداد

بهره برداری از بوستان بانوان
 منطقه یک تا بهمن ماه

مدیر منطقه یک شهرداری قم با اشاره به مراحل پیشرفت بوستان بانوان 
منطقه یک از تلاش برای بهره برداری از این بوستان تا بهمن ماه خبر داد.

احمد ترکمن با اشاره به احداث بوستان بانوان در این منطقه، اظهار داشت: 
زیرسازی و روشنایی بوستان انجام شده و کار احداث ابنیه از سوی پیمانکار در 
حال انجام است. مدیر منطقه یک شهرداری قم با اشاره به موقعیت قرارگیری 
این بوستان، افزود: بوستان بانوان منطقه یک با مساحت حدود ۵ هزار متر 
در خیابان شهید سقایتی واقع شده است که می تواند فضای خوبی را برای 
استفاده بانوان منطقه فراهم کند. ترکمن به پیش بینی انجام شده از زمان 
بهره برداری بوستان هم اشاره کرد و افزود: امید داریم که بتوانیم تا بهمن ماه 
بوستان بانوان را در اختیار شهروندان عزیز قرار دهیم. وی فضای سبز در 
منطقه یک را فرامنطقه ای خواند و افزود: بوستان مهدی و بوستان هاشمی 
منطقه یک که بخش مهمی از سرانه فضای سبز منطقه را تشکیل می دهند، 
اکثراً به دلیل موقعیت جغرافیایی مورداستفاده زائران و مسافران است و در 
سطح فراشهری مطرح است. مدیر منطقه یک شهرداری قم با اشاره به 
ظرفیت بوستان رضوان برای تبدیل شدن به یک بوستان کامل فراشهری در 
آینده نیز تأکید کرد: بوستان رضوان هم در دست احداث است با مساحت 

۴۰ هکتاری می تواند به عنوان یک بوستان کامل فراشهری مطرح شود.
 

مدیرمنطقه شش شهرداری قم  مطرح کرد

اصلاح ۵ نقطه در پروژه جمع آوری 
آبهای سطحی 

مدیرمنطقه شش شهرداری قم با اشاره به اصلاح ۵ نقطه در پروژه جمع 
آوری آبهای سطحی منطقه ۶ از احداث ۸۰۰ متر لوله هزار از خیابان آیت الله 

کاشانی به خیابان سلامت خبرداد.
سید رضا حسینی با اشاره به پروژه جمع آوری و دفع آبهای سطحی به 
عنوان یکی از اساسی ترین پروژه های منطقه ۶ اظهارداشت: با توجه به بافت 
منطقه و شیوه ساخت و سازها و از طرفی تراکم جمعیتی منطقه نیاز به جمع 

آوری و دفع آبهای سطحی به شدت ضرورت دارد.
مدیرمنطقه شش شهرداری قم با بیان اینکه شوارع و توپوگرافی منطقه به 
گونه ای است که با مشکل آبگرفتگی مواجه می شود، افزود: به همین دلیل 
لازم است که پروژه هایی برای جمع آوری و دفع آبهای سطحی داشته باشیم.
آب  نقطه  در۵  گذشته  سال  در  منطقه  سطح  در  حسینی  گفته  به 

گرفتگی هایی به وجودآمد که مردم را بسیار به زحمت انداخت.
وضعیت  اصلاح  برای  اینکه  بیان  با  قم  شهرداری  شش  مدیرمنطقه 
آبگرفتگی های سطحی در سطح منطقه مطالعات انجام شده است، تاکید 
کرد: احداث ۸۰۰ متر لوله هزار از خیابان آیت الله کاشانی به خیابان سلامت 

در دستورکار قرار گرفت که انتهای آن به کنار ریل می خورد.

استاندار قم گفت: کلیه مشاغل سطح 2، 3 و ۴ از سه شنبه 2۰ آبان تا 2۰ آذر تا 
ساعت ۶ بعدازظهر حق فعالیت دارند.

بهرام سرمست در حاشیه جلسه ستاد ملی مبارزه با کرونا که به صورت ویدئو 
کنفرانس برگزار شد، گفت: این محدودیت شامل گروه شغلی سطح یک از جمله 
نانوایی ها، فروشگاه های زنجیره ای و فروشگاه هایی که مایحتاج عمومی مردم 
را تامین میکنند و همچنین داروخانه ها، مراکز بهداشت و درمان و گروه های 
خدماتی و امدادی نمی شود. وی در ادامه به روند کاهشی تعداد بستری ها و 
فوتی های کرونا در استان اشاره کرد و گفت: در تمامی استان ها شیب بیماری 
صعودی است، اما در قم باتوجه به اعمال برخی محدودیت ها در روز ها و هفته های 
گذشته شاهد کاهش آمار بستری ها و فوت شدگان هستیم. سرمست با اشاره به 

اینکه طبق برآورد های صورت گرفته روند ابتلا به کرونا در استان در روز های آینده 
همچنان کاهشی است افزود: کاهش ابتلا به کرونا در استان تنها در سایه رعایت 
دستورالعمل های بهداشتی توسط مردم به وجود آمده و انتظار داریم این روند با 
رعایت بیشتر این شیوه نامه ها همچنان ادامه داشته باشد. استاندار در ادامه به 
دیگر طرحی که در جلسه امروز ستاد ملی مبارزه با کرونا مطرح شد اشاره کرد و 
گفت: براساس این طرح رفت و آمد کلیه خودرو های شخصی از ساعت ۹ شب 
تا ۴ صبح ممنوع خواهد شد. وی با بیان اینکه این طرح در ستاد ملی مبارزه با 
کرونا هنوز به تصویب نرسیده است گفت: طرح محدودیت رفت و آمد خودرو های 
شخصی برای بررسی و تکمیل تمامی جوانب به قرارگاه مبارزه با کرونا بازگردانده 
شد تا در جلسه آتی ستاد مطرح و در صورت موافقت اعضا به تصویب برسد. دکتر 
قدیر رئیس دانشگاه علوم پزشکی نیز در این جلسه از روند ثابت، اما شکننده کرونا 
در استان خبر داد وگفت: باتوجه به تعداد بالای بستری ها که بین ۵۰۰ تا ۵۹۰ 
بیمار است، اعمال محدودیت های بیشتر در کاهش این آمار بسیار مهم است. 
وی چرخش ویروس بین افراد مختلف را عامل اصلی انتشار ویروس دانست و 
گفت: باتوجه به شروع فصل سرد سال و بسته شدن غالب پنجره ها و استفاده 
از سیستم های گرمایشی دمنده در منازل وادارات احتمال شیوع بیماری در آذر 
افزایش خواهد یافت. گفتنی است: مشاغل سطح یک که طبق مصوبه امروز 
ستاد ملی کرونا همچنان مجاز به ارائه خدمات هستند عبارتند از: فروشگاه های 
زنجیره ای مایحتاج مردم، سوپرمارکت ها، میوه و سبزی فروشی ها، مراکز فروش 
محصولات پروتئینی از جمله قصابی ها، مرغ فروشی هاو ماهی فروشی ها، 
میادین میوه و تره بار، لبنیات فروشی، نانوایی ها، جایگاه های سوخت تعمیر و 
تاسیسات فنی خودرو و منازل، مراکز و فروشگاه های دامپزشکی، پخش دارو و مواد 

غذایی، مراکز تامین آمبولانس و داروخانه ها

استاندار قم  خبرداد

اعمال محدودیت  فعالیت برای مراکز غیرضروری

یک عضو شورای اسلامی شهرقم  تاکید کرد
لزوم واگذاری ۲۵ درصد اراضی تجاری پردیسان به شهرداری

عضو شورای اسلامی شهرقم بر لزوم واگذاری 2۵ درصد اراضی تجاری پردیسان به شهرداری که مورد 
تعهد وزارت راه و شهرسازی بوده تاکید کرد.

حسن طلایی ظهر دیروز در حاشیه بازدید از منطقه هشت در گفت وگو با خبرنگاران، با اشاره به 
بازدید از پروژه های منطقه هشت اظهار کرد: با توجه به اینکه اداره مطلوب شهرها و کنترل و پیشرفت 
پروژه های عمرانی نیازمند اعتبارات است و تمام عوارض و بهای خدمات پرداختی از سوی مردم برای 
اجرای پروژه ها استفاده می شود. وی با تاکید بر نگاه ویژه شورای اسلامی شهر به تقویت امکانات و 
بهبود شرایط پردیسان گفت: مجموعه شورای شهر به دنبال ایجاد رفاه و آسایش برای شهروندان 
هستند و هدف ما این است که با تلاش، حضور مستمر و پیگیری مداوم پروژه هایی که در پیشرفت 
و آبادانی شهر ایفا می کنند در کوتاه ترین زمان شاهد بهره برداری از آنها باشیم. عضو شورای اسلامی 
شهر با بیان اینکه از بدو تاسیس شهرداری منطقه هشت در سال ۹۰ خدمات خوبی به مردم ارائه شده 
است افزود: این منطقه کمترین درآمد را در بین مناطق شهر داشته اما پروژه های این منطقه بیش 
از گذشته پیشرفت داشته است. وی به بودجه ۵۰ میلیارد تومانی منطقه هشت اشاره کرد و افزود: 
احداث شهربازی غدیر، احداث سوله بحران، احداث بوستان محله سه، احداث بوستان عترت، احداث 
بوستان محله هفت، احداث بوستان محله پنج، تکمیل رینگ پردیسان، احداث سالن ورزشی، احداث 
بوستان حاشیه بلوار امام علی)ع( اقداماتی است که در سال ۹۹ انجام شده یا در حال انجام است. 
طلایی خاطرنشان کرد: فضای سبز و بوستان های احداث شده در منطقه موجب شده سرانه منطقه 
به بیش از 23 مترمربع برسد. وی یکی از مشکلات منطقه هشت را واگذاری 2۵ درصد اراضی تجاری 
به شهرداری عنوان کرد و گفت: هنوز با گذشت ۹ سال این واگذاری که تعهد اداره کل راه و شهرسازی 

بوده انجام نشده است و باید این واگذاری صورت گیرد تا مشکلات منطقه حل شود.
  

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم خبرداد

بهره مندی ۲۰ هزار نفر از خدمات 
آمران سلامت هلال احمر 

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم گفت: 2۰ هزار و ۸۰۵ نفر از خدمات آمران سلامت در 
سراسر استان قم بهره مند شدند.  محمدرضا بهرامی اظهار کرد:  بنا به فرموده مقام معظم رهبری مبنی 
بر ورود دوباره نیروهای داوطلبِ مخلص و جوانان مؤمن و صالح برای مقابله با پیامدهای کرونا و تاکیدات 
رئیس جمعیت هلال احمر، طرح آمران سلامت با شعار »جامعه را به رعایت پروتکل های بهداشتی 
دعوت می کنیم« همزمان در سراسر کشور با مشارکت جوانان و داوطلبان آغاز به کار کرد. وی با اشاره به 
اینکه در این طرح ۵۰ پایگاه ثابت و سیار در سراسر استان قم استقرار یافت، گفت: ۱۴ اکیپ سیار و 3۶ 
اکیپ ثابت در حرم مطهر، مسجد مقدس جمکران، خانه های هلال، میادین اصلی شهر، خیابان های 
پرتردد،  فروشگاه های بزرگ، داروخانه هلال احمر و ساختمان ستاد مستقر شدند. وی اضافه کرد: این 
طرح با هدف راهنمایی به افرادی که پروتکل های بهداشتی را رعایت نمی کنند، توصیه و تأکید به حفظ 
فاصله اجتماعی، امر به رعایت نکات بهداشتی با حفظ احترام به شأن و منزلت انسانی به منظور کمک 
به سلامت جامعه که از مهم ترین وظایف آمران سلامت است، اجرا شد. مدیرعامل جمعیت هلال احمر 
استان قم افزود: جوانان و داوطلبان هلال احمر در قالب ۵ تیم خانه های هلال و ۴۵ تیم آمران سلامت 
در مکان های شلوغ و پرتردد با توزیع ماسک، بروشورهای آموزشی و استفاده از مواد ضدعفونی کننده 
مردم استان قم را به رعایت پروتکل های بهداشتی دعوت کردند. بهرامی تصریح کرد: از ابتدای اجرای 
این طرح 2۰ هزار و ۸۰۵ نفر از خدمات آمران سلامت در سراسر استان قم بهره مند شدند. وی با اشاره 
به اینکه در این طرح ۶۵3 نفر روز مشارکت داشتند گفت: 3۷۸ نفر از آن ها برادر و 2۷۵ نفر از آن ها 
خواهر بودند. مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم اظهار داشت: در روند اجرای این طرح، ۶ هزار 

و 2۴ ماسک و 2۴۸ لیتر محلول ضدعفونی استفاده شده است.

رییس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم:

 ۵۸ درصد از حوادث ترافیکی قم مربوط به 
موتورسواران است

 رییس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم گفت: ۵۸ درصد از حوادث ترافیکی این استان 
در هفته گذشته مربوط به موتورسیکلت سواران بوده است.

محمد شهیدی افزود: در هفته گذشته پنج هزار و ۸۷۱ تماس با مرکز اورژانس ۱۱۵ قم برقرار شد 
و کارشناسان این مرکز یک هزار و ۸2۷ ماموریت انجام دادند. وی اضافه کرد: در این ماموریت ها، 
یک هزار و ۶۶۶ بیمار و مصدوم حوادث مختلف به مراکز درمانی قم منتقل شدند. به گفته وی، در 
این مدت 3۰2 حادثه ترافیکی منجر به جرح رخ داد که 2۶2 مورد در سطح استان و ۴۰ مورد نیز در 
محورهای مواصلاتی بوده است. شهیدی خاطرنشان کرد: این حوادث 3۸۰ مصدوم برجای گذاشت 
که 2۱۸ مصدوم برای دریافت درمان های تکمیلی به بیمارستان منتقل و ۱۶2 مصدوم در محل حادثه 
درمان شدند. به گفته وی، خوشبختانه حوادث ترافیکی هفته گذشته قم فوتی بر جای نگذاشت. وی 
خاطرنشان کرد: ۱۷۶ مورد از حوادث ترافیکی معادل ۵۸ درصد و 2۰۶ مصدوم معادل ۵۴ درصد 
مرتبط با سرنشینان موتورسیکلت بوده  است. اورژانس ۱۱۵ استان قم دارای 22 پایگاه شهری، ۱۸ 
پایگاه جاده ای، یک پایگاه هوایی، ۶۱ دستگاه آمبولانس، ۱۰ دستگاه موتورلانس، یک دستگاه 

اتوبوس آمبولانس و یک فروند بالگرد با 2۷۰ نیروی انسانی است.

قم  استانداری  اقتصادی  امور  هماهنگی  عاون 
گفت: گاهی برخی از تصممیات خارج از اختیار 
کلان  سطح  در  است،  استان  سطح  در  مسئولان 
پیگیر مشکلات هستیم و با تمام توان مایحتاج مردم 
را تأمین می کنیم. مهرداد غضنفری اظهار داشت: 
اخلال در بازار تولید و توزیع و تأمین مایحتاج مردم 
قابل اغماض و چشم پوشی نیست، اما نگاه حمایتی 
خود را در ساماندهی وضعیت بازار فعلی داریم، قطعاً 
در این راه مشکلات فنی و اجرایی وجود دارد و ما بر 
تصمیمات منطقی و در نظر گرفتن همه شرایط تأکید 
داریم. معاون استاندار قم ادامه داد: وقتی ٥٠ درصد 
نهاده توزیع می شود، ٥٠ درصد نیز مرغ باید تأمین 
شود، گاهی برخی از تولیدکنندگان با هر نوسانی 
تهدید به تعطیلی می کنند، در حالی که در این جنگ 
اقتصادی وظیفه ای سنگین برعهده داریم و ما نیز به 
حد توان و در چارچوب قوانین، اقدامات حمایتی را 
انجام می دهیم. وی تصریح کرد: هیچ واحد تولیدی 

و توزیعی و خدماتی نباید از چرخه فعالیت خارج شود 
و لطمه ببیند و ما براساس قانون حمایت های لازم را 
اتخاذ می کنیم و با برنامه ریزی دقیق حرکت می کنیم، 
استان  داخل  واحدهای  از  حمایت  ما  اول  اولویت 
است و اجازه نمی دهیم خللی در تولید و اشتغال و 
تأمین مایحتاج مردم ایجاد شود. غضنفری بیان کرد: 
پیگیری  به صورت فوق العاده  از مصوبات  بسیاری 
می شود و اخیراً نیز برای  تنظیم بازار مرغ برای واردات 
این محصول مورد نیاز به استان تلاش کردیم. وی در 
مورد برخی از مشکلات در بخش کشتار مرغ عنوان 
کرد: هزینه کشتار در قم باید به گونه ای باشد که 
ارزان تر از تهران تمام شود و مرغدار برای کشتار مجبور 
به خروج مرغ از استان نشود، چرخه کشتار بحث 
بهداشتی است و تصمیم با تنظیم بازار نیست اما در 
این باره مشکلاتی وجود دارد که باید پیگیری شود. 
معاون استاندار قم ادامه داد: برخی مشکلات موجب 
برهم خوردن بازار می شود که به طور جدی نیاز به 

ارزیابی دارد، تنظیم بازار باید به نفع تولید و توزیع 
و نیاز مردم باشد و از مسیر اتحادیه و امور دام پیگیر 
مشکلات شد و تغییرات قیمت در سطح شهر باید 
کارشناسی شود و تعدیل را برقرار کنیم. وی تصریح 
کرد: دستگاه مسئول نظر می دهد و بخش خصوصی 
نیز باید نظرات را در فرآیند فعالیت ها در نظر بگیرد، 
در  از بخش خصوصی  رویکرد مهم دولت حمایت 
توسعه تولید و کاهش تنش در بازار است و در تقویت 
تولید و توزیع و تأمین مایحتاج مردم تلاش می کنیم. 
تصممیات  از  برخی  کرد:گاهی  عنوان  غضنفری 
خارج از اختیار مسئولان در سطح استان است، در 
سطح کلان پیگیر مشکلات هستیم و با تمام توان 
مایحتاج مردم را تأمین می کنیم، درصدد تعطیلی 
واحد تولید و توزیعی و بیکاری نیستیم و خط قرمز ما 
تعطیلی واحدهاست و با روش های مختلف در جهت 
حمایت هستیم و مدیران را ملزم به رفع مشکلات و 

موانع در مسیر تأمین مایحتاج مردم کرده ایم.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم:

با تمام توان مایحتاج مردم را تأمین می کنیم

 مدیرکل راه و شهرسازی استان قم گفت: تاکنون 
به یک هزار و ۸22 نفر از متقاضیان دریافت کمک 

ودیعه مسکن تسهیلات پرداخت شده است.
پرداخت  افزود:  زمینه  دراین  صبوری  حسن 
کمک  هدف  با  مسکن  ودیعه  کمک  تسهیلات 
کشور  سراسر  در  دولت  توسط  مستاجران  به 
نیز  قم  استان  متقاضیان  که  شد  سیاست گذاری 
برای دریافت این تسهیلات در 2 نوبت مرداد و مهر 

سال جاری ثبت نام کردند.
وی اضافه کرد: مبالغ این وام بر اساس طبقه بندی 

شهرها؛ ۱۵، 3۰ و ۵۰ میلیون تومان بوده که مبلغ 
این وام برای شهر قم 3۰ میلیون تومان است.

وی در خصوص نحوه پازپرداخت این تسهیلات، 
بیان کرد: در روش اول گیرندگان وام)مستاجران( 
می توانند تسهیلات را یک ساله دریافت کنند و صرفا 
در  و  بپردازند  ماهانه  درصد  نرخ ۱3  با  را  آن  سود 
پایان سال، اصل آن را پرداخت کنند؛ در روش دوم 
متقاضیان می توانند وام را سه ساله دریافت کنند و 
در مدت 3۶ ماه با نرخ ۱2 درصد، اصل و فرع آن را 
به بانک بپردازند. صبوری با بیان این که ۱۹ هزار و 

۸۷2 متقاضی برای دریافت تسهیلات ودیعه مسکن 
در استان قم ثبت نام نموده اند، افزود: در مرحله اول 
هشت هزار و ۸۰۰ متقاضی و در مرحله دوم ۱۱ هزار 
و ۷2 متقاضی برای دریافت تسهیلات مسکن در 

سایت طرح اقدام ملی نام نویسی کرده اند.
وی اضافه کرد: از میان ثبت نام کنندگان، تعداد ۹ 
هزار و 2۶۱ متقاضی واجد شرایط شناخته شدند که 
تاکنون تعداد یک هزار و ۸22 نفر از آن ها، وام کمک 
ودیعه مسکن دریافت کرده اند و بقیه درخواست ها 

در حال بررسی است.

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم  خبرداد

پرداخت تسهیلات کمک  ودیعه مسکن به ۱۸۰۰ متقاضی قمی

رییس ستاد کنگره شهدای استان قم گفت: کنگره ۶ هزار و ۹۰ شهید قم 
همزمان با 2۷ آبان ماه سالروز شهادت شهید سردار زین الدین برگزار می شود.

احمد حاجی زاده روز شنبه در جمع خبرنگاران، افزود: از اهداف کنگره 
شهدای قم تولید محتوا و ترویج فرهنگ ایثار و شهادت و جذب مخاطب است.
وی اضافه کرد: تبیین مواجهه مردم و رهبری با جنگ، نقش آفرینی رزمندگان 
در هشت سال جنگ تحمیلی، بیان مسائل تاریخ جنگ و توجه دادن آحاد 

مردم به سبک زندگی شهدا از دیگر اهداف کنگره شهدای قم است.
حاجی زاده یادآور شد: فعالیت های کنگره شهدای قم همزمان با نوزدهم آبان 
ماه و سالروز ورود حضرت معصومه)س( به قم که »روز قم« نام گذاری شده آغاز 
می شود. رییس ستاد کنگره شهدای استان قم افزود: روز سه شنبه بیستم آبان 
ماه، نهالستان و یادمان جدید شهدای قم در زمینی به مساحت ۱2 هکتار در 
بلوار مرجعیت با حضور جمعی از خانواده های شهدای استان افتتاح می شود.
وی اضافه کرد: در این بوستان به یاد هر شهید قم یک نهال با برچسب و تابلوی 
شهدا، کاشته خواهد شد. حاجی زاده عنوان کرد: همچنین تولیدات فرهنگی 
این کنگره نیز توسط اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی رونمایی می شود و  روز  

بیست و دوم آبان ماه قرارگاه مجازی در بخش های تولیدات پویانمایی، عکس 
نگاشت، موشن گرافی، کلیپ و نماهنگ، رصد فضای مجازی و غیره آغاز به کار 
می کند. رییس ستاد کنگره شهدای استان قم ابراز داشت: شنبه 2۴ آبان ماه، 
۱2 سردیس شهدای قم در گلزار شهدای قم رونمایی می شود و هزاران کتاب 
فرهنگی در مدارس استان توزیع خواهد شد. به گفته وی، یک شنبه 2۵ آبان 
ماه، ۴۰ تابلوی کوچه شهدا در قم رونمایی می شود، همچنین بوستان شهید 
زین الدین در شهرک زین الدین در محله بنیاد قم روز دوشنبه 2۶ آبان ماه در 
مساحتی بالغ بر ۴ هکتار به بهره برداری می رسد. وی عنوان کرد: روز سه شنبه 
2۷ آبان ماه 3۰ هزار بسته معیشتی در مسجد جمکران در بین نیازمندان 
توزیع می شود. رییس ستاد کنگره شهدای استان قم، گفت: یادواره محدود 
شهید زین الدین نیز همزمان با شامگاه 2۷ آبان ماه در گلزار شهدای قم برگزار 
خواهد شد. حاجی زاده در ادامه گفت: جهاد اقتصادی و جهاد فرهنگی نیاز 
امروز کشور است و دشمنان در هر دو جبهه مشغول جنگ و نبرد با جمهوری 
اسلامی هستند. وی عنوان کرد: در حوزه جهاد فرهنگی نیازمند همان روحیه 

جهاد سخت مانند دوران دفاع مقدس هستیم.

احمد حاجی زاده تشریح کرد 

جزییات کنگره شهدای استان قم 


